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PROSECUTIVE REPORT OF INVESTIGATION CONCERNING

LAWRENCE JOHN LAYTON;

RONMIE DENNIS (Status unknown):
WESLEY KARL BREIDENBACH (Deceased):;
EDDIE JOE CRENSHAW (Deceased);
STANLEY BRIAN GIEG (Deceased);

RONALD DE-VAL JA
NUNALL JAMES {Deceased)

ERNEST JONES (Deceased);
ROBERT EDWARD KICE (Deceased);
THOMAS DAVID KICE (Deceased);

THONY SIMON {Deceased);
DONALD EDWARD SLY (Deceased);
RONALD TALLY (Deceased):
ALBRERT ARDELL TOUCHETTE (Deceased);
JOSEPH LAFAYETTE WILSON (Deceased);
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FD-518 (12-2-717)

Copy te: 2 - USA, San Francisco (ATTN: AUSA DONDERO)
l - qpcret Servwcei San Francisco
Repert of: DONALD R. HALE Ofilee: San Francisco
Detet 1/12/79 .
Fileld Cifies Plis 11 83-250 Boureay Fllo #s 89-4286

The purpose of this report is to furnish
an eyewitness account of the assault and assassination of

Congressman Leo J. Ryan at Jonestown, Guyana and Port Kaituma,

Guvana. Sonth America. 2%\
yana, oOuth Amerlca. “’

This investigation was initj b7&~
upon receipt of information from
District Attorney's Office, San cisco, California, o

reported murder of Congressman Ryan in Guyana, South America. (‘ul

|.|.

United States Congressman Leo J. Ryan, alcng with
Jackie Speier, Legislative Counsel to Ryan; James Schollaert,
Committee Staff to Ryan; Bob Flick, NBC News; Don Harris,
NBC Correspondent; Bob Brown, NBC Cameraman; Steve Sung,
NBC Soundman; Tim Reiterman, Journalist, San Francisco
Examiner; Greg Robinson, Photographer, San Francisco Examiner;
Ron Javers, Journalist, San Francisco Chronicle; Gordon Lindsey,
Freelance writer; Charles Krause, Journalist, Washington Post;
and the following concerned relatives: Timothy and Grace Stoen;
Steve Katsaris; Clara Bouguet; Howard and Beverly Oliver; Jim Cobb;
Wayne Pietella; Bonnie Thielman; Anthony Katsaris; Sherwin Harris;
Nadine Houston; Micky Touchette; and Carolyn Boyd, arrived at
Georgetown, Guyana on 11/14-15/78. Purpose of Ryan's visit
was a Congressional inguiry into the activities of the People's
Temple (PT) and the Reverend Jim Jones at Jonestown, Guyana.
While in Georgetown, Guyana, Ryan met with U.S. Embassy officials;
Guyanese Government officials; Mark Lane, and Charles Garry,
Temple Attorneys. Ryan subsequently traveled to Jonestown,
on 11/17/78, aboard a chartered aircraft which landed at Port
Kaituma. He was accompanied by Lane, Garry, Speier, Richard
Dwyer, Deputy Chief of Mission, U.S. Embassy, Georgetown,(

B-1
Thia document contains neither recommendations nov conclusions of the FB1. It is the property of the FBI and is loaned to
ney; it and ite contents sre not to be distributed outside yonr egency. FBI1/DOJ
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Guyana; the four NBC crew members and the five journalists, listed
above; and four concerned relatives: Beverly Oliver; Anthony
Katsaris; Jim Cobb; and Carolyn Boyd. After some communication
with Jim Jones in Jonestown, the Ryan entourage was permitted
to visit Jonestown with the exception of Gordon Lindsey. { Y|

!

On 11/17/78, Ryan spoke with Jones and
conducted interviews in performance of his Congressional
inguiry. On the following day in preparation to depart
Jonestown, some Jonestown residents expressed desires to
depart with Ryan. In the process of loading persons to return
to Port Kaituma to await transportation for Georgetown,
Congressman Ryan was assaulted with a knife by Donald Edward
Sly. Sly was subdued by Attorneys Garry and Lane and the
Ryan entourage, along with, Jonestown members desiring to
leave, prepared and departed for Port Kaituma, via truck. Larry
Layton demanded to accompany the entourage but was suspected by
other "defectors" to be a traitor and not a true "defector” (u,

At Port Kaituma, the Ryan entourage, with
the following Jonestown "defectors”: Brenda, Gerald, Tracy,
Dale, Edith, and Patricia Parks; Juanita, Tom, Edith, Teena, and
James Bogue; Monica Bagby; Harold Cordell; Vern Gosney; and
Chris O'Neal and alleged "defector® Larry Layton, prepared
to board two airplanes, when a tractor trailer arrived at the
airstrip carrying People's Temple (PT) members who subsequently
opened fire on the Ryan entourage. (ll,

Witnesses at the airstrip interviewed, and
have identified: Wesley Karl Breidenbach (deceased):; Eddie
Joe Crenshaw (deceased}; Ronnie Pennis (status unknown};
Stanley Brian Gieg (deceased), Ronald be-Val James (deceased);

Ernest Jones {(deceased); Robert Edward Kice (deceased);

Thomas David Kice (deceased); Larry John Layton (alive}; Anthony
Simon (deceased); Ronald Tally (deceased); Albert Ardell
Touchette (deceased); Joseph Lafayette Wilson {deceased) as
assailants. Killed during the assault by above persons were: (’5}
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NBC Cameraman, Bob Brown; San Francisco Examiner Photographer,
Greg Robinson; and PT "defector" Patricia Parks.(U'

With the assistance of Richard A. Dwyer,
} U.S. Embassy; the Guyanese soldiers and surviving persons,
! the wounded and survivors were assisted and moved to safe
* location and were subsequently transported to Georgetown. ("
% q This report contains results of all
; evewitnesses interviewed to date. Charles Krause, Washington
! Post Journalist, has not made himself available for interview.[zl
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NAMES OF DEFENDANTS:

1. WESLEY KARL BREIDENBACH (Deceased)

Date of Birth: September 15, 1958
2. EDDIE JOE CRENSHAW (Deceased) A

Date of Birth: July 26, 1953

P 3. RONNIE DENNIS (Status unknown)

Date of Birth: December 20, 1861
4. STANLEY BRIAN GIEG (Deceased)

Date of Birth: January 20, 1959
5. RONALD DE-VAL JAMES ({Deceased)

Date of Birth: November 1, 1955
6. ERNEST JONES {(Deceased)

Date of Birth: September 7, 1922
7. ROBERT EDWARD KICE (Deceased)

Date of Birth: January 4, 1948
8. THOMAS DAVID KICE (Deceased}

Date of Birth: November 18, 1935
9, LAWRENCE JOHN LAYTON

Date of Birth: _
10. ANTHONY SIMON (Deceased)

Date of Birth: July 22, 1954

W
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NAMES OF DEFENDANTS - CONTINUED:

1l1. DONALD EDWARD SLY (Deceased)

§ Date of Birth: March 3, 1936 (w
‘_&_; 12. RONALD TALLY (Daceased)
fj bDate of Birth: October 15, 1945
Ixo 13, ALBERT ARDELL TOUCHETTE (Deceased)
Date of Birth: September 13, 1954
mpwt 14. JOSEPH LAFAYETTE WILSON (Deceased)
Date of Birth: June 29, 1954
P Y
T |
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PROSECUTIVE STATUS :( u /

The Federal Bureau of Investigation (FBI),
San Francisco, has been in constant contact with United
States Attorney's (USA) Office, San Francisco, since November
19, 1978, concerning violations of the Congressional Assassination
Statute. Assistant United States Attorney (AUSA) Robert L.
Dondero is handling this matter for the USA and is in daily
contact with the FBI.tu

On November 24, 1978, AUSA Dondero
authorized complaints filed by Special Agent (SA) DONALD R.
Hale, before U.S. Magistrate Frederick J. Woelflen, U.S.
District Court for the Northern District of California,
charging: ROBERT EDWARD KICE; THOMAS DAVID KICE; JOSEPH
LAFAYETTE WILSON; ALRERT ARDELL TOUCHETTE; RONALD DE-VAL JAMES;
EDDIE JOE CRENSHAW; RONALD TALLY; and WESLEY KARL BREIDENBACH
with violation of Title 18, United States Code, Section 351 (a) (d).
Complaints and no bail warrants sealed.(

On December 8, 1978, on authorization of
AUSA Dondero, above complaints unsealed. U.S. Magistrate
Woelflen dismissed complaints and withdrew warrants in view of
the fact that FBI investigation determined all subjects deceased1ﬂg/

On December 8, 1978, Federal Grand Jury {(FGJ),
Northern District of California, San Francisco, California,
began testimony. The FGJ has continued to meet on a reqular

basis (ul

On Januvary 12, 1979, AUSA Dondero authorized

complaints filed by SA Hale before U.S. Magistrate Woelflen,

charging Lawrence John Layton and Ronnie Dennis with viecolation
of Title 18, United States Code, Section 351 (a) (4),
Congressional Assassination Statute. No bail warrants issued
January 12, 1979, and complaints and warrant sealed.(‘(/

D-1
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The FGJ continuing testimony and meets
at least once a week. The FGJ periodically issues subpoenaes
for witnesses and records at request of AUSA Dondero. (‘g’

The FBI, San Francisco, maintains daily
contact with USA's Office and furnishes current copies
of interview reports as received by San Francisco Office.("|
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can identify: LAWRENCE JOHN
THOMAS DAVID KICE; and EDDIE JOE
CRENSHAW as members of the Port Kaituma assault group.

— ran idantid Fv THOMAS

RONALD DE-VAL JAMES; ERNEST JONES; and STANLEY BRIAN GIEG
as members of the Port Kaituma assault group.

can identify: ROBERT
EDWARD KICE; THOMAS DAVID KICE; STANLEY BRIAN GIEG; JOSEPH
LAFAYETTE WILSON; and LAWRENCE JOHN LAYTON as members of the
Port Kaiuma assault group.

, can identify
) THOMAS DAVID KICE; ROBERT EDWARD KICE; STANLEY BRIAN GIEG;
: JOSEPH LAFAYETTE WILSON; ALBERT ARDELL TOUCHETTE; RONNIE JAMES:(?@’
ERNEST (last name unknown, probably JONES); and LAWRENCE JOHN
. LAYTON as members of the Port Kaituma assault group.

m can identify: LAWRENCE
JOHN LAYTCON as merber of the Port Kaituma assault group.
Y - icontity: Joscen

LAFAYETTE WILSON; RONNIE JAMES; THOMAS DAVID KICE: RORERT
= : EDWARD KICE; ERNEST JONES; ANTHONY SIMON; LAWRENCE JOHN LAYTON; |

| WESLEY KARL BREIDENBACH; and ALBERT ARDELL TOUCHETTE as members f
of the Port Kaituma assault group.

W can identify: LAWRENCE JOHN

LAYTON as me ort Kaituma assault group. X
T F, can identify: ROBERT EDWARD

A Y.ICE; THOMA D KICE; JOSEPH LAFAYETTE WILSON; RONNIE JAMES;
B S i

EDDIE JOE CRENSHAW; RONALD TAYLLY: WESLEY KARL BREIDENBACH;
STANLEY BRIAN GIEG; and LAWRENCE JOHN LAYTON as member of the

Port Kaituma assault group.

E-1
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WITNESSES - CONTINUED \u’

THOMAS DAV ; TOUCHETTE; and JOSEPH

LAFAYETTE WILSON as members of the Port Kaituma assault group.

RICHARD A, DWYER can identify: LAWRENCE
JOHN LAYTON as member of Port Kaituma assault group.

* can identify: LAWRENCE
JOHN LAYTON as member of Port Kaituma assault group.
LAWRENCE ; Y BRIAN GIEG; WESLEY KARL

BREIDENBACH; THOMAS DAVID KICE; ROBERT EDWARD KICE; and
JOSEPH LAFAYETTE WILSCON as members of the Port Kaituma
assault group.

S - iccntity: sTANLEY

BRIAN GIEG; LARRY JOHN LATON; and JOSEPH LAFAYETTE WILGON
as members of the Port Kaituma assault group.

U - icoo:ify:  nawRencE

JOHN LAYTON as member of the Port Kaituma assault group.

AN - :ccotify: LawrencE

JOHN LAYTON; RONNIE JAMES; and JOSEPH LAFAYETTE WILSON
as members of the Port Kaituma assault group.

can identify:

JOSEPH LAFAYFE ON; THOMAS DAVID XICE; ROBERT EDWARD
KICE; RONNIE JAMES; RONNIE DENNIS; and LAWRENCE JOHN LAYTON
as members of the Port Kaituma assault group.

, can identify:

ROBERT EDWARD K + THOMAS DAVID KICE; JOSEPH LAFAYETTE

WILSON; RONNIE DENNIS; RONNIE JAMES; STANLEY BRIAN GIEG;
LAWRENCE JOHN LAYTON; EDDIE JOE CRENSHAW; ALBERT ARDELL

TOUCHETTE; and WESLEY KARI, BREIDENBACH as members of the
Port Kaituma assault group.

Yl
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WITNESSES - CONTINUED:\U )

W can identify: THOMAS' '
DAVID KICE; A ICE; RONNIE JAMES; RONNIE DENNIS;

ERNEST JONES; STANLEY BRIAN GIEG; JOSEPH LAFAYETTE WILSON;
and LAWRENCE JOHEN LAYTON as members of the Port Kaituma assault gro

M can identify: ALBERT
ARDELL TOUCE ; irst name unknown)- DENNIS (probably RONNIE
2

DENNIS); LAWRENCE JOHN LAYTON; and JOSEPH LAFAYETTE WILSON;
as members of the Port Kaituma assault group.

JOHN LAYTON; : WILSON; RONNIE DENNIS; THOMAS

X DAVID KICE; ALBERT ARDELIL TOUCHETTE; and RONNIE JAMES as ’
et E members of the Port Kaituma assault group. w
i .’ —, can identify: ROBERT EDWARD
o i RKICE; THOMAS DAVID KICE; JOSEPH LAFAYETTE WILSON; ALBERT
S ARDELL TOUCHETTE; WESLEY KARL BREIDENBACH; (first name unknown)
?%.“ ; JONES (ERNEST JONES); LAWRENCE JOHN LAYTON; RONNIE DENNIS;
- ‘ and RONNIE JAMES as members of the Port Kaituma assault group.

| S - iococicy: Lavrence L

; JOHN LAYTON as member of the Port Kaituma assault group. r

S - ity

STANLEY BRIAN GIEG and LAWRENCE JOHN LAYTON as members
of the Port Kaituma assault group.

H can identify: STANLEY BRIAN
GIEG as member o e Port Kaituma assault group.

The above individuals may each identify
additional subjects through photographic line-up.\,u)

LN T
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WITNESSES - CONTINUED:\u’

MARK LANE and CHARLES GARRY can identify

DONALD EDWARD SLY as assailant in Jonestown.

JAMES SCHOLLAERT can identify RYAN staff,
News Media and concerned relatives on trip to Guyana.
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EVIDENCE‘: “U ,

Two bullets and a lead fragment from
Congressman Leo J. Ryan being maintained by FBI Laboratory./[_;

A .308 caliber, Remington Winchester,
Model 700 rifle, Serial Number 6742465, in possession
of Commissioner, Guyana Police Department, Georgetown, Guyana,

South America.
out! v)
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UNPRODUCTIVE INVESTIGATION :( w

In view of attempt to limit this
initial report to the actual assault and murder of
Congressman Leo J. Ryan, a large volume of records,
interviews and information currently in possession of
FBI is not being included in this report.\ul

[ﬂ”
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. Comnissioner : < :
Te  Guyana Police Department - AIRMAIL
Gzorgetown, Guyana, South America _
_ i 89-4286
Attention: Mr., C. A. Roberts FIHILE N,
Assistant Police _ B1213%043 S ks
, Commissioner L.AR. No.
Re: Criminal Investigations
Division YUK N,
Unknown Subjects
Congressman Leo J Ryan
: (Deceased) - Victim;
Congressional Assassination Statute;
Foreign Police Cooperation
Esnnination reguested by
Addressee
Refcreace:
. Exnnunation « guested:
Firearms . ;o ' b?& :
Decerxber 2, 1578:
- ' -
01 Four pieces of shot from PATRICIA PARK (I57 HQ) ! l
02-04 Two bullets and a lcad fragment from LEO RYAN (J58 EQ
Q5-07 Buliet, bullet jacket and lead core fron

BOB BROWN (J59 Q) |
o} Bullet from DON HARRIS (J56 1Q)

09-010 Twc bullcts from MONICA BAGEY (J60 NQ)

Qli-Ql17 Five .380 Auto cartridgc cascs and two, 303
Winchester caliber cartridge cases from
Kaltuma airstrip (354 HQ)

A
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K10
K1l

K12

3

K14

?
8

1
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19043 S NM . (over)
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2

- recovered from MICHAEL CARTER (J55 HQ)

. 38 Special Smith and Wesson revolver, Model 36,
Serial Nuwber 603953 with five cartridges,

.38 Special Smith and Wesson revolver, MHodel 36,
Serial Number 5J4831, with five cartridges,
recovered from MICHAEL CROORS (J62 HQ)

.38 Special Smith and Wesson revolver, Model 36,
Serial Number J298732, with one cartridge,
recovered from LARRY LAYTON (.61 HQ)

.38 Specizl Smith and Wesson, Model 10, revolver,
‘Serial Number CS811747

.357 Magnum Ruger, Security Six, revolver,

Serial Nurber 150-12987 : : (14/—
.22 caliter Harrington and Richardson, Model 922, \
revolver, Serial Number K8657

.22 caliber Liberty Arms Corporation, Model
Liberty 21, revolver, Serial Number 48805

.38 Special Smith and Wesson, Model 36, revolver,
Serial Number 2736657

.22 caliber Ruger automatic plstol Serial Number
13-11054

e A AR e L

.38 Special Smith and Wesson revolver, Serlal Nunber :
8820402

B

.380 Auto Walther, PPK/S, automatic plStOl, Serlal
Number 1381885

.25 Auto Colt automatic pistol, Serial Number 218752
.22 caliber High Standard, Duramatic model,
autcmatic pistol, Serial Number 512543

|
.308 Winchester caliber Remington, Model 742, f
carbine, Serial Nuvmber 46316. f

:}
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K15 . «308 Winchester caliber Remington, Model 700,

;ifle, Serial Number 6742465

K16 .30~-06 Springfield caliber Pemington, Model 742,

rifle, Serial Number 15824
K17 .30-06 Springfield caliber Browning rifle, Serial
Number 75866MS
Xl8 .308 Winchester calibér Remington, Model 788,
rifle, Serial Number 6110313, with telescope
K19 .30-06 Springfield caliber Remington, Model 742,
rifle, Serial Number A7402065
K20 .308 Winchester caliber finchbster, Model 88,
rifle, Serial Number £2976, with telescope
K21 - 243 Winchester caliber nugnr Model 77, f1
Serial Number 72-24208 with telescope
K22 .30 caliber U. S. Carbine, Ml, Serial Number
3084280
K23 .22 caliber Ruger, Model 10-22, rifle,
Serial Number 116-53921
K24 .22 caliber Western Field, Model 8BA-ECH, rifle,
no serial number
K2é .22 caliber Armalite, AR-7 Explorer, rifle,
E Serial Number 72270
K26 .30-30 Winchester caliber Winchester, Model 94
Canadian Centennial, rifle, Serial Number 36519
K27 .30-30 Winchester caliber Sears, Model 54, rifle,
- Serial Number 34912
K28 12-gauge Remington, Model 870, shotgun, Serial
Number T019755M
K29 l12-~-gauge Universal Arms, Auto-Vlng model, shotgun,
: Serial Number D3447
Fage 3 .. . .
81212043 S WM . (over)

o,

W

U
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K30 12—gauge Savage, Model-6670H,. shotgun, no serlal

number
K31 l2-gauge J. C. Higgins, Model 60, shotgun, no
serial number
K32 l2-gauge Renington, Model B70, shotgun,
Serial Number S$946514M
K33 l12-gauvge Remington, Model 11 shotgun, Serial .Number
773398 _
K34 12~gauge Western Field, Model XNH-~565D, shotgun, 7 '
no serial number : M
K35 lé-gauge Stevens, Model 94H, shotgun, Serial \ r.
Number Al171604 ‘ b?c

Items received on December 11, 1878, from_
—from Kaituma airstrip:

Ql18-0Q20 Two bullet jackets and a lead bullet core

Q21-022 Two .30-06 Springfield caliber cartfidge cases

-

St

Q23-027 Five .22 caliber cartridge cases

028-029 T™wo wads

‘Results of examination‘ W)

This report supplements and confirms the prelim-
1nary report furnished your office on December 12, 1978 u,

. Specimen Ql consists of four pieces of lead shot
which have been determined to be size "F". This size of
'shot is not commercially lcaded into shotshells in either
the United States or Great Britain. However, size "F"
shot is available in nany countries for hand or reloading

. urposes

Page 4 - 7
81219043 S NM ' . {over)
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Specimen Q2 is a .38 Special or a .357 Magnum
bullet jacket which has been fired from a barrel rifled
with si» grooves, right twist, such as the K5 revolver.
However, the barrel of specimen K5 was found to contain a
large quantity of foreign material and corrosion which

aeffacted the microscoric markings used in sAan+i ficat-inn
A S R L LT Y J.Ud.vu\'vr - ““\*“‘ (=3 LR Lo T i el Nt A L R e A e et ed R Wl S

Therefore, it was not possible to determine if Q2 had been
fired f£rom K5. None of the other recovered weapons could
have fired Q2. (u‘ -

) Specimen Q3 was identified as having been fired
from the K15 rlfle‘“‘

Specimens Q4, 06 and Q20 are lead cores from
jacketed bullets which do not contain any marks,of value
for identification purposes. Therefore, the origin of Q4,
Q6 and Q20 could not be determined. (u’

Spec1nens 05 and Q18 are .30 callber bullet jackets
which were fired from a barrel(s) rlfled with. four grooves,
right twist such as the barrels in the K17 and K20 rifles.
However, due to a lack of sufficient matching microscorpic
marks between Q5, Q18 and test bullets fired from K17 and
¥X20, it was not possible to determine if QS or Q18 had been

fired from K17 or K20.{WY\

Specimen Q7 is a .380 Auto caliber jacketed bullet
which was fired from a barrel rifled with six grooves, rlght
twist. Although the barrel of the K1l pistol contains six
grooves, right twist, nothing was found to indicate that

Q7 had been fired from Kll.(“\

Specimens (8 and Q19 are .30 caliber bullet jackets
which were fired from a barrel(s) rifled with six grooves,
right twist such as the barrels in the K14 and K15 rifles.
However, there are not sufficient mlcroscoplc marks of
value for identification purposes in either Q8 or Q19.
Therefore, it was not possible to determine if they had been
fired from K14 or K15.(u\

mL . AR e ATA eV T o adepe rrmen 3 Aamda FlmAd =me omerdt vy
ANe U afd VIV OULLCLS wolie duUulllidllTU do liavaily
been fired from the K3 revolver. '
Page 5 T, ' _ .
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The Q11 throucgh Q15 cartridge cases were
identified as having been fired in the same firearm;
however, they were not fired in specimen Kll.(.l,

Specimen Q016 was not fired in any of the .
recovered .308 Winchester caliber firearms.lu’

Specimen Q17 was identified as having been fired
in the K15 rifle. (|

Specimen Q21 does not contain sufficient micro-
scopic marks of value for identification purposes.
Therefore, it was not possible to determine if Q21 had been
fired in K19 or K17. Specimen 021 was rot fired in Kls?"‘l

Specimen Q22 doss not contain sufficient micro-
scopic narks of value for identification purposes.

b S + 4+
Therefore, it was not yu:a:na.blt... to determine if Q22 was

fired in K17. Specimen Q22 was not fired in K16 or K19 /k'

The Q23 through 027 Cartrldge cases were icdenti-
fl&d as having been flred by the K23 rlfle.‘ﬂ'

Specimens Q28 and Q29 are consistent with
16-gauge shot shell wads but could not be identified
further.nj

U\
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December 13 1978, Special Agent .-
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il

U.S. Treasury Departrnent, Bureau of Alcohol, b?

cco and Firearms (BATF) provided Sm i

a list of tracings of weapons located in Jonestown, uyanr w N

P 3

"';:. Attached hereto is a copy of that 1is '-i,
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The following are traces of 31 firearms that were received from the ATF
Yiaison via the State Department of 176 guns presumably found at the

People's Temple encampmant at Jornestown, Guyana. A list of 31 gurs was
forwarded to ATF Tracing to trace. The following are the firearms: w

‘1. Smith & YHesson, re;olver. 4" barrel, .38 special, serial number

€911747, traced to a city-unknown, b7 -

DOB: _ OCA 18T9Em U-73.

2. Walther Automatic Pistol, PPK Model, 9mm, serial number 138188S,
licensed to Eugene B. Chaikin, Redwcod Valley, Ukiah, California.
Chaikin is an attorney for the People's Temple and is reportedly
in Guyana or enroute to the United States. DOB: 12-18-32, Date
of Registration is 08-04-71.

e e——r

3. Smith & Wesson, revolver, 2" barrel, 5 shot, .38 caliber, serial |
number 273666, registered to Michael J. Prokes, Redwood Valley,
Ukiah, California. He is the ex-newsman and public relations
officer for the People’s Temple and a member of the security
force. DOB: 05-31-47, OCA A16613, Date of Transfer 04-03-74.

4. Sturm-Ruger, 10/22 carbine rifle, serial number 116-53921
registered to
DOB: Date of Transfer 03-15-77. Purchased from Bo
Chow's Gun Shop, Sen Francisco. Known temple member - presumed
dead. .

5. Liberty, No. 2 r 48805

registered to
% DOB: . own
te memoer - presume d. .

6. Sturm-Ruger, revolver, .357 caliber, 4" barrel, serial number
158-12987, registered to Timothy Maurice Swinn2y, Redwood Valley, f
Ukiah, California, DOB: 032-28-38, Date of Transfer 04-25-72 from :
Yokayo Rifle Shop, Ukiah.

7. Ruger Automatic Pistol, .22 long rifle, serial number 13-11054,
registered Robert Edward Kice, Redwood Valley, Ukiah, California,
DOB: 01-04-48, Date of Transfer 06-28-75, sold by Rod's Liquor
and Sports, Ukiah. Known temple member - presumed dead.

Winchester Rifle, .243 caliber, s

number 72-24208, registered
rurchase .

for People's Teinple. She picked un and ammunition the day

before leaving for Guyana. ﬂof Yokayo Rifle Shop, where

the gun was purchased taught her how to shoot the weapon and

advised he krew it was going to Guyana.

- 14
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10.
1.
12.
13.

14.
15.

- 16.

17.
18.
18.
20.
21.
22.

23.

P s

w? &

Browning S1ide action Carbine, .30-05 i jal number
585519, reaistered to
Dite of Purchase 09-16-69
from Roos-Atkins, San Francisco. Known temple meisber - presumed

alive.
jal numbar 273810
, OCA 0480700.

.30-30 caliber
Date of Transfer 0B-22-

Sears ‘& Roebuck, Model 54

registered to

H & R Model 922, 9 shot revolver, .22 caliber, serfal number
no stzate or Federal records for this period of time,

3
actyr ed in 1G50: tn Crown Jowelrv Mazsanla, Mantana
Mw U L= ] s LA | W Wi IR U‘-"\-IIJ’ THI LW LU g Pl vl e

High Standard Automatic Pistol, Model 101, .22 caliber, serial
number 512543, registered tom
Date of Transfer 02-27-58, OCA 4017/94.

Smith & Wesson revolver, 6% barrel, .38 caliber, serial number

5820402, to Universal Hardware, Los Angeles, California on 04-02-46,

no records available.

01in Winchester Signal Flare Launcher, .25 mm, serial number
029432, no model number - unable to check.

Colt Automatic Pistol, .25 caliber, serial number 318752, sold to
Montana Hardward, Butte, Montana 1922, no records.

Hinchester, Model 88 Rifle, .308 caliber, serial number 82976,
firearm manufactured in 1959, no disposition records kept by

Lisasmambhoedne

WIHIHCOLET ,

U.S. Army Carbine M-1 Model, .30 Caliber, serial number 3094280,
military weapon - military has no record of this firearm,

Remington Model 742, .30-06 caliber, serial number 15824, date of
manufacture was 1952 - no records available prior to 1957.

Western Field Model 8804, slide action r1fTe. .22 long rifle, no

- 2.

serial number - uneble to trace firearm without serial number.

Remington, Model 742 Carbine, .308 caliber, serial number 46316,
date of manufacture in 1955 - no records available prior to 1957.

Winchester, .30-30 caliber saddle gun, serial number 35519, no
long gun records prior to 1968 - unable to trace.

Rem1ngton Model 11 Shotgun, .12 gauge, serial number 773398,

,,,,,, -~ a e

discontinued in 1942 - no records avaiiable.

Remington, Wingmaster, .12 cauge shotoun, Model 870, serial nunber
$946514M, Pomingtonr T ised—: h+=—+s~rsf-aﬂeer+a+—ﬁtr:ep-._{aa&ie
te~%nae4q

Oof3 Po3 Fi.
T 3 33-35 Yokayo @.Ftt Shepe Ui luhr
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24. J.C. Higgins, .12 gauge shotgun, Mode 60, no serial number -
firearm manufactured by High Standard, no serial number - unable to
trace.

25. Foremost .12 gauge, Model 66704, Savage Arms Company, no serial
number - no serial number, unable to trace.

26. Universal Firearms, .12 gauge shotgun, serial number D3447. Went
to Universal Sportings in Miami - business d1scont1nued Records -
showed acquisition but no disposition. _ _ 4

27. HWestern Field, .12 gauge, pump action shotgun, serial number
XMH-565D, above is a production number indicating Noble as the
manufacturer - this is not a serial number, unable to trace.

1<
28. Remington, .12 gauge shotgun, Model 870 ser1a1 nunber T019755M MD

REm*ngLQn_sixlsed_bbat—eeraﬁb-neab = i
serial-nurseteantineadalamirere gfh
DoT 3:22-)F oal da Feel ¢ Spt- ¢

U AT "oss F;;‘,b
check with AFS/C11, Sacramento, California revea]ed that #
has purchased the tollowing

handguns: 1. Sturm-Ruger, iber, serial number 15120167, Date
of Transfer 02-22-75, OCA G173054. 2. Smith & VWesson, .38 caliber,

Ty

revolver, serial number 63539, Date of Transfer 05-10-77, OCA F061061,
This weapon was licensed to her to carry in a concealab]e manrer. 3. ‘1‘
Smith & Wesson, .38 caliber, serial numher 13KB853, Date of Transfer ' p

08-23-77, OCA G803902.

!

4 On December 5, 1978, Charles R. Geary delivered three weapons to the San
Francisco Police Departmant indicating that the weapons were in his

R possession for a considerable time and belonged to the People's Temple.

e The three weapons were: 1. Smith & Wesson, .38 caliber, serial number

63609, which was registered to 2. Sturm Ruger, k;? L

Security Six, .357 caliber ser'!' numger I!!27760, which was registered
purchased a Sturm-Ruger, carbine numbar 116- 53921
S on 03-15-77. A check with AFS revealed no other firearms purchased by
' F The third weapon was a Smith & Messon, Chief Special,
S caliber, serial number J142065, registered to*
3 GR——— ) check with AFS revealed no other firearms purc asedi'
T | -

On December 8, 1978 the following trace information was received for the
three firearms omitted from the above list of 32 firearms:

29. Remington, Model 788, .308 caliber rifle, serial number 6110319,
shipped to Hestern Hoegle, Glendale, Caltifornia on 03-30-72; then
shipped to khite Front Store # 231, San Francisco, California on

07-12-72. f‘nmpan}: out of hL'S".!""“S ~ no records available

L) e e

\\¢
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30. Remington Model 700, .308 caliber bolt action rifle, serial number
6742465, shipped to American Arms Co. warehouse, Massachusetts, on

07-25-74; then sold to San Francisco Gun Exchange San Franci 7
09-28-74; then sold to
n 10-31-77. ldentified as . bs. WM, DOB:

AR7 Explorer rifle, .22 caliber, serial number 73270, sold to [\\;

Powderhorn, Burbank, California on 04-25-66. Out of business - no
records available.
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owlng informations:

owing individuals from New York to George Wl Guyana,
aboard a Pan American flight on November 14 - 15 19 (Uy

JACKIE SPEIER
Leglslatlve Counsel to RYAN

BOB FLIC}\ s G i " L R .‘ T ' : - o
NBC News Crew U N R PR IR
" DON HARRIS e T 'E
: Correspondent ]
ﬁ.—.—-‘ -_’. - g R

' BOB BROWN B SR o
NBC Camera Man T UL ey E L

STEVE SUNG ’;7f;,;js?}f;_';;;g;:(:pﬁiﬁz--.;1_

.ﬂ
'

Tl
B &
Ll

=t . .7 NBC Sound Man

TIM REITERMAN
Journalist
San Francisco Examiner

e

A
RN

A
L&

GREGG ROBINSON [
2 Photographer : S T S
- San Francisco Examiner o o x

e : ' ' RONALD JAVERS
< . Journalist
San Francisco Cronicle

GORDAN LINDSEY
"Free Lance Writer -

-

- SF 89-250-C.240
.. _Arlington, Virginia AX 89-102

File 1r
b1 <

11/25/78

nvestigation on

SA
SA

sb

by Date dictaied

11/30/78
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AX 89-102

o CHARLES KRAUSE _ ..
L. Journalist o : N
' Washington Post ' L '

 TIMOTHY and GRACE STOEN
~Concerned relatives and
former Peoples Temple (PT) members

aeE ' . STEVE KATSARIS
T : -~ Concerned relative

CLARA BOUGUET
Concerned relative

¥+ . __HOWARD and BEVERLY OLIVER
: - 7 Concerned relatives :

Concerned relatlve and
former PT member

I L

-  WAYNE PIETELA . = . i
B L o Concerned relative and el

- .- former PT member Cn NeEr i , \ul .

BONNIE THIELMAN IR SRS s
Concerned relative and A

former PT member - b?cr

| mthe following listed
individuals traveled on Irom eorgetown to Jonestown,

Guyana on November 17, 1978, aboard a chartered aircraft.

LEO RYAN '
United States Congressman

MARK LANE
Attorney for PT, Jonestown

s - " JACKIE SPETER
Eié Assistant to RYAN

RICHARD DWYER
United States Embassy, Georgetown

o I £

.. . JIMCOBB o L

»
AT e AR i rrre. . Shem
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'The four man NBC Crew listed above | _ o
The five journalist listed above . (u/ L

An unknown individual with the Guyana
Information Agency (officer)

- - he arrived in
-Georgetown, RYAN went to the United
States Embassy where they met with the ambassador. A

tentative agreement was consolidated for RYAN
to visi own the followin i

telephonically whereby further plar’is were discussed.
*observed a petition listing 650 names of PT

members who objected to the visit. The list was in the

) possession of RICHARD DWYER at the United States Embassy

- in Georgetown. RYAN also visited the PT in Georgetown prior

) to leaving for Jonestown where he talked to SHARON AMOS, PT

member, recalled that RYAN mentioned he was
pleased with this meeting. Negotiations continued on until
RYAN dertered an 18 seat aircraft which departed for
Jonestown on November 17, 1978, On November 17, 1978, a
conference was again held with the interested parties and
again extznsive limitations were placed on who should visit
Jonestown. RYAN wanted to bring along the press and
relatives and the PT were hesitating on this request{‘(/

: _did not travel to Jonestown but rather 670
stayed in Georgetown where he communicated via hand radio .
from Georgetown to Jonestown during RYAN's visit. iy :

. Phad no direct knowledge as to what -
occurred at Jonestown, however, understood via hand radio
that RYAN and his party talked to members of the congre-
gation (f the PT on November 17, 1978, and stayed over

night. “‘

‘ After the massacre in Jonestown,“ J
assisted Cuyanese authorities in identifying those who were

killed, (“‘ |

w,
et it e sl
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Chief of Admissions

advised that RICHARD DWYER, Deputy o
United States Embassy of Guvan

s brief-
a SC ovember 21, 1978,

at which time the items were given to LSINGER o
Administrative Aid to RYAN. # '-
did not examine the contents of the briefcase, however, i
recalled that DWYER mentioned to him that he thought the
jefcase had been broken into sometime while in Guyana.
was not aware as to why DWYER considered that
e brilefcase had been entered.(u' , _

GARRY, Attorneys representing PT arrived in Georgetown,
Guyana, on November 16, 1978. (P rccalled that
RYAN had sent a telegram to JIM JONES, leader of the PT,
requesting that they be allowed to visit Jonestown sometime
during the Fall of 1978 and LANE telephonically contacted .
RYAN and stated that the visit would be allowed based on the
following conditions: That there be no press, that the
delegation be balanced and only if LANE was present during
_— the visit, ll‘ el .

remarked that MARK LANE and CHARLES ‘J

N wle - . HER T
LA - B 3 - ‘. Tant Ll ' -
KRN I R
Ja e - Tr.
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Date of transcription,

11/29/78

: gunable to identify any individuals involved
in the shooting incident at the airstrip near Jonestowm,
Guyana, on November 18, 1978. ‘"‘ - _ :

‘She said RYAN began formulating plans to visit
Jonestown in early summer, 1978, follow:_ng West Coast

- media coverage of defection from People's Temple of DLBBIE

LEYTON BLAKEY in May, 1978. RYAN interviewed BLAKEY about
conditions in Jonestown in August, 1978 and subsequently was
contacted by other relatives of Temple members in Jonestown.
Liaison was established by RYAN's office with RICHARD MC COY,
U.5. State Departrent, Washington, D.C., concerning a trip

to Guyana to visit Jonestown. On November 1, 1978 a telegram

- was sent to Jonestown by PYAN formally annou‘xc:mg hls intention
" to visit the community. L ’

—Dﬁor to .'Lea

EYAN snoke

to Jonestown to ob‘.aln the names of any defectors that could
be interviewed. {h\

_ The MILLS stated that TIM CAR'I'E'{ a Temple defector,
was in San Francisco two to three days prior to RYAR's planned
departure for Jonestown and had inquired of the MILLS as to RYAN'
flight schecdule. The }MILLS stated that although CARTER was an

allered defector. his San Franecisco apartment was v1-r-1-n.—-a]'lv

FeaviOhvVe SrabiwYa s it e S Wl a2l Vel Walfo=

bare of food or other indication of perma-lent residence."
it was also curious because upon arrival at

Jonestown, TIM CARTER was there, ﬂ!

This documoat contalng neither recommendstisns nor conclusions of the FBl. 1t
It ang s Cuntents are not to be distribuien oulsice your sgency.

67‘:/ F stated RYAN's office received
a curious ca egedly from Pan American Airlines a few day;’/

. /!l'!!'es!ic,l_augn on 11/20-22/38 at

.., BA 89-173 (

l‘lll [

Baltimore, Maryland

11/23/78

Date dictated

- 2'2 property of the FBI and Is lodned to your 37EnCy;
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BA 89-173

prior to departure. A female said she was making final
arrangements for the flight, including V,I.P. treatment for
RYAN, and to firm up the schedule and 1t1nerary"kf

Pa total of 16 concerned parents
accompanied the Congressional party and press representatives

to CGuyana on November 14, 1978, arriving at Georgetown. All

- of the group stayed in Georgetown except BEVERLY OLIVER, STEVE

KATSARIS, JIM COBB and CAROLYN BOYD, who stayed in Jonestown. /‘,

RYAN went to Jonestown on Friday, November 17,
1978, and stayed until Saturday, November 18, 1978, taking about
20 declarations from Jonestown residents who desired to 1eave
with the Congressman. “"

”on November 18, 1978 a truck containing
28 people, including 16 defectors, left Jonestown for the
airstrip 8 miles away. The driver was STANLEY GINKS of
Concord, California, who also had driven them from the airstrip
to Jonestown the previous day. Among the defectors on the

truck was LARRY LEYTON, brother of DEBBIE BLAKEY, mentloned
a.'bovel \ T _

The trip to the airfield took more than an hour due
to poor road conditions. v = a
large and a small craft.
placing defector families in the large airplane, ancd single
defectors in the smaller craft. It was obvious all present
could not leave on the two planes, and that a return trip
would be nece.ssa,ry.,zrl :

- LEYTON insisted on leaving on the first plane to
take off. All defectors were checked for weapons before
boarding. LEYTON, wearing a poncho, entered the smaller
plane prior to gearch and was challenged. LEYTON pulled a
pistol and began firing inside the plane, before gun wrestled
from him by DALE PARKS. LEYTON then fled the area. -{ ,

A few minutes later a tractor with flatbed on
rear arrived at the airstrip with about ten men, both white
and Negro. The truck began circling the planes as the men cn
the truck fired upon those not yet on board the two planes.
SPEIER, RYAN and NBC newsman DON HARRIS attempted to hide
behind the plazne wheel. Both RYAN and HARRIS were hit by
gunfire and killed. SPEIER played dead but was struck by

"bullets in the right forearm and right thigh. The atteck

lasted a few mlnutesttl'
23
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Mvmimded stayed near the
planes following the assault, and a few others went to a

nearby disco bar te await help(jl,

She said there was no indication of any violence
or a conspiracy to kill RYAN prior to their leaving for
Jonestown. It was her opinion the incident at the airstrip was
a spur-of-the-moment plan initiated after several defectors
had come forth seeking RYAN's assistance in leaving the commun7,‘v

she resided at
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| 12/28/78

Dete of tronscription

Richard A. Dwyer, Deputy Chief of Mission (DCM) of the
Amer:Lcan Embassy at _Georgetown, Guyana, was contacted on 11/23/78,

i1 the 4174 € Noanmrasown s T = Thew o on
LUL details \—Uu\-c&.ua.ug the r.a.a.a..nu\_-’ Or Longressman Lel nyaQait at

Port Kaituma, Guyana, on 11/18/78. DCM Dwyer was the control officer
for the visit of Congressman Ryan to Guyana, and was wounded at

Port Kaituma. DCM n advised he was preparing an official report,
and would make a copy available -(ﬁl

On 11/30/78, DCM Dwyer made available the attached copy of
his official report of the shooting of Congressman Ryan.(’l

totorviewed on __ 11/30/78 . Georgetown, Guyana ru. 4 _CARS4-4

J;) Legat Robert J. Oglesby, Jr./siy Dote dictored —— 12/28/78

This document contains neither recommendations sor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to

¥our sgency; it and its contents are not {o be distributed outside your sgency. FBi/DO)
25 c? nen.” z/-}'.’-i
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION
FOIPA DELETED PAGE INFORMATION SHEET

Page(s) withheld entirely at this location in the file. One or more of the following
statements, where indicated, explain this deletion,

[} Deletions were made pursuant to the exemptions indicated below with no segregable material
available for release to you.

Section 552 Section 552a

O (b)(1) [ (5)(7XA) O (axs)
O (b)(2) O (b)(7)B) O Gx2)
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O (bX(5) O (6)9) O (xx6)
O (6)6) L (x)(7)

(] Information pertained only to a third party with no reference to the subject of your
request,

[ Information pertained only to a third party. The subject of your request is listed in the
title only,

M ﬁDocuments originated with another Government agency(ies). These documents were referred
to that agency(ies) for review and direct response to you.

Pages contain information furnished by another Government agency(ies). You will be
advised by the FBI as to the releasability of this information following our consultation
with the other agency(ies).

Page(s) withheld inasmuch as a final release determination has not been made. You will be
advised as to the disposition at a later date.

Pages were not considered for release as they are duplicative of

[7] For your information:

& The following number is to be used for reference regarding these pages:
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B - An individual, who identified himself as ”

;72 M o contacted as he departed Delta Flight 956 at
fhe oan Francisco International Airport. This flight had
been diverted to Western Airlines Gate Number 67 for disem-
barcation and was advised of the identities
of the interviewing Agents an an investigator
for the San Francisco District Attorney s Office, who was
present during the interview. It is noted thatfilihas

- had extensive contact in the past regarding the
People's Temple.(u' . '

he first bec uainted with

His mother, at that time,
- ha er of the People's Temple, whose leader was
Reverend JIM JONES. at the time that his
mother became affilia® urch, it was not the
custom for members of the Church to give offerings or turn
over goods and posse551ons other than the traditional EaSSLng
of the }_JJ.dCt:. This was in .anuanapcu.ls.

California, there was no offering collection at all.
.identified his mother as
as far as he knows, she is still either
or in the jungle outside of Jonestown,{y

. ‘ mﬂuen the Church moved to California,
JONES brought them ou © Redwood Valley, which is in the

northern part of California; this occurred in 1963. The reason,
S ———

U that JONES moved the Church to the West Coast was
due to harassment and the fact that in Redwood Valley there

; existed a cave which the Church could take refuge in, in the
-his father was reluctant to come to Cal:.lgornia

n that he would have to sacrifice his many years of service
on his job; however, after tremendous pressure placed upon him
he succumbed and journeyed to California with

m——he care to Redwood Valley two or

San Francisco International
- faa Ffey e

SO

hum."eon_z._j___uf__m.mm.m,__callfama__ru.# SF 89-250

SAs and
RAN/pah:vdj 11/21/78

by Date dicinted

This document contains neither recommendations nor ecnclusions of the FBI. Tt ia the property of the FBI and is loaned to
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three months after his family had come, and the reason that
he came was due to letters he was receiving from his family
saying that it was a paradise in that it was multiracial and
there existed nothing but an atmosphere of love and kindness
and equality.

after his arrival, he was treated
with such cordiality and kindness that he began to fall in

love with the Church and its principles. He stated that the
philosophy of the Church at that time as he could determine
was one of sharing and welfare for all with equality in all

things.{m
. L ¥ | S

” he stayed with the Church and in
1968 JONES began a new type of preaching from the pulpit which

was comprised of denunciation of other churches wherein JONES
was throwing Bibles on the floor, spitting on the American
flag and denouncing generally the United States. JONES com-

- pared the United States to Hitler's Germany and stated that

what happened to the Jews in Germany was c¢grtainly going to
happen to the blacks in the United Statesq?i”
S

mat first JONES did not take
offerings 1in e urch, but that circa 1968, 1969, JONES
stated that other churches were taking money £f£rom their members
and that it was time for the membership to begin donatirng.
JONES gave a figqure of 25 percent as being representative of
other churches and stated that it was a voluntary contribution.
In 1969, JONES again changed the policy and it became mandatory
to give 25 percent of everything you had in order to stay in
the Church as an active member. /-”(

In the early seventies, circa 1971,
jties in the Church. At this

l!e youth were also given !ooks to read as reconunenm)ss,

(4
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67(/ Hstatad that JONES stated, on many occasions, that
e ends justify the means to any activity. Even though he
was* he made a concerted effort
at staying o of committees and out of Church organizations
in the general politics of the Church. * it was
at this time that he noted that specific members of the staff
surrounding JONES seemed to be privileged, and that it was
not required for them to go to meetings on occasion. This
seemed unfair inasmuch as everyone else was regquired

to be at all meetings in order to be in good standing.
also noted that when many families were suffering from severe

ER— —

* poverty in that they could not afford to send lunches to school
with their children, JONES®' children would always appear with
. lunches comprised of excellent food and more than anybody else.
- ﬂa this time he began to become disenchanted with
e e sl .
the Churc ( '

meven though inegualities existed,

- Nno one ever aissente cause JONES had stated from the pulpit
on numerous occasions, as late as 1969, that anyone who left
the Temple would be killed or if you disclosed information

regarding the People's Temple you would be killed. It is noted
that the the word killed was specifically usedvﬂay

1

4.

Any activities that were conducted by any members of
: the Pecple's Temple were conducted with total emphasis on the
: fact that anything that was done by the members was done for

the betterment of the Church. 1In this regard
people were instructed not to go to college unless they intended

A
to stay with the group afterwards, because to go to college and

break away from the Church was to rob,the people of the money
that they expended for your college./ﬁy/

H it was his desire to go to
school and so he proceeded to San Francisco to attend the

school at University of California at San Francisco.
he "ran himself ragged" trying to serve the People's
emple as a janitor at night and go to college in the day./ 2y

circa 1968, JONES made the members
' of the Church write things on paper of an incriminating nature
" to the member nimself. These statements could range from(fdc/
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statements such as, "I'm a violent revolutionary," or, "I'm
a homosexual,”" or statements which would threaten the life
L7C/ of the then President, President NIXON.
i

each different group of people, that is men and women, would
sign different statements incriminating themselves based upon
what their position was. These statements were then given to
JONES which JONES would then use as leverage, should the
individuals attempt to defect from the Church ”

to disassociate himself with the Church.
" The first time that he attempted to do this was in January of
1973. © San Francisco where he stayed in his

car and made 1t a practice to carry a .38 revolver for his

- 4 protection. * he was indeed fearful for his

—_— life, as it was a known fact among the Church members that
anyone who defected would be killed eventuallyvﬂwy

e - in the ensuing months, even after
ke "7 - JONES had not to have further conversations
o with him, came to him and stated that it was not
. ' good that h a e the Church and that it was a bad example
Saee 'y for his brothers and sisters. Based upon this and the persuasion
o that his mother had,with him, he rejoined the Church a couple

‘ of months later./zq

'IIII!!III!!IIIIII!III!II!.III!.IIII!I!II!!I! in
discussions with certaln individuals, 1t was felt by him and

his peers that there were problems with the Church which caused
£ 3 them not to want to be associatad with the Church anvy longer.
) Based upon their feelings

 left the Church
ey with the intent not to return. They

&y ‘_, were leaving the area in three separate vehicles and upon their
o - departure, TOM KICE, who had a house on a ridge overlooking the
L =% valley, noted that they were leaving.

. group ouse where
they severed cormunicaticn lines to the house so that this
individual could not call the rest of the Church staff a??

4
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advise them of the departure. These individuals then left
the area and proceeded north into the states of Qregon,
Washingten, and on into the Canadian territorie

(4y
~

was a leader in

the Youth oup.

.
in December of 1973, he proceede

to San Francisco and on the way visited his father_
mmis father is an ex-member.
From there, he wen © school in San Francisco. 9
stated that intermittently between this time, in order to ge
funds to go to school, he worked ~
This was during the summer of 1974, t the end of his employ-

ment in the summer of 1974, he proceeded to San Francisco and
obtained an apartment located at (ﬂ

. _ . __ _ J ALY ’ -
' m it was at this time that he began to
be harassed. ese telephone calls consisted g dains

l

noted that based upon these threats, began to miss clas
trying to protect his family. it was at

this time when he began asscciating Wioh oOther individuals his
head began to clear regarding his association with the Church./

mwhile he was around the Church and
participating with 1t, he recalled occasions when JONES would

talk about mass suicidq. He recalled JOMNES talked about mass
suicide the first time that he can remember in 1971. JONES

54 ‘)3
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told the Church that due to harassment, if the Church was
unable to reach the Promised Land or its objectives that it

would become incumbent on the Church members to kill themselves
and this wonld include JONES., JONEE asked for a

- - — TE e WS mhe e - S e wh WA A N Wl A e o N kY A e W A i Sl bbb S AT e Gk A WA S

of anybody who opposed this principle and no one

opposed because the people were too fearful to dissent. _
*JONES made great efforts to befriend loca
an

AammrodvadsAan

- governmen police individuals., * he under-
stocd that the intercom system that 1s curren in use by the

Ukiah Police Department was funded by JONES. h
from the pulpit JONES would denounce dovernment and police an

freguently said that the FBI (Federal Bureau of Investigation)
and CIA (Central Intelligence Agency) were fascist pigs /1//

K llIIIIIII!l!I!IIl!IIIIIlllll'llllll!!!!lllllll'at
San Francisco, he filed a law suit against JO order to

expose him. qhe position that if they were geing to
xill him, then regardléss of what his actions were he would be

killed; so it was his intention to expose JONES as best he could
before anything of that nature were to occur to him./”/

was asked various specifi
guestions and provide e responses which will follow.
was asked if he had any specific knowledge of acquisition,

licensin hipment of any weapons by People's Temple members.
ﬂ he really knows nothin he weapons other
an he knew at they had guns. TOM KICE as

having had guns, in addition OB CRABTREE aiso was a
possessor of weapons. [} on many occasions by JONES
that the Temple had enoug ons to defend itself. h
stated that he believes the guns that were shipped to Guyana
were shipped in the containers which went to Guyana from the
People's Temple in San Francisco. M-1 Rifles
were purchased by KICE and RICK STAHL. These guns were purchased
at the San Francisco Gun Exchange on Third Street, Sar Francisco,

California. he currently has one of the M-1
Rifles at his home address on He stated he would

make that rifle available at a later date. m
they had 2 varied amount and varied inventory oI riiies and that

there was no one consistent weapon available./l,/ —————
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nasked if he had any specific knowledge of
firearms tralning received by People's Temple members including
specific dates, places, and trainers. (NP -
rumor at the time was that members were trylng to get access
to the Ukiah Police Department gun vaults. éon one
occasion he proceeded to JIM RANDOLPH's place in Willits,

where BOB KICE and a few others were shooting M~1ls.

California

mhad an opportunity to fire the weapon but
stated that he did not go with individuals handling guns again
as he did not like this type of activity. the
individuals present at the time the

had an

I o knowledge of
threats tMy fficials or current or former
People's Temple mermbers as a result of persons attempting to
expose the People's Temple; infiltrate the People's Temple or
inducing a member to leave the People's Temple.
threats that defectors were going to get killed were
freguently made and it was the understanding of everyone in
the Church that this, in fact, was what was going to occur.

no one could expose the Church without having
: - a thnreat on his life. he was not familiar with
any overt acts; howevemersanding of the membership of
the Church was a concrete situation.{l”

X q asked if he was aware of any cacheing of
weapons or monies by JONES. he was familiar

that JONES would hide money and weapons had no idea
as to where. JONES did
indeed hide weapons and money. it was a rumor
s in the Church that JONES had money hidden away in Swiss banks,
: but that he was not familiar how much or in what banks.
| stated that the money that JONES transported to Guyana was taken
' into Jonestown, glued to the bodies of members so as to avoid

any customs problems, (]l’

v Aivrvert tnnuladmns ~F
Y direlt Xnowled

_— Y

asked if he had any knowledge of

discussions oI copies of a contingency plan reportedly espoused
. by Reverend JONES as a.means of retazliation against any pe?'scns

)
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attempting to arrest or capture Reverend JONES.

JONES, on many occasions, stated that if he was put in
jJail that the member re not to stand still. The Planning
Commission, was responsible for actions

e s T ARIT O

e n m

tc be taken by the group in securing the release of JONES.
Beyond the Planning Commission there was the inner core.
This group had specific instructions as to what actions they

should take.
It was the i a2t the Planning Commission wou arget
the responsible interfering individual who was responsible for
incarceration and in some fashion placé a threat to that indi-
vidual which would secure JONES' releasé.(uy

asked if he had any knowledge of a conspiracy
or discussion members of a specific federal official as a
target. no specific allegations were made towards
any specific individual except to coerce individuals who were
responsible for interference in the Church or the incarceration
of JONES. u '

asked if he had any specific knowledge
regarding hitmen or angels who were the inner ccre of the elite
Planning Commission members who were utilized as body guards
and reported hitmen by JONES. Findividuals who
met this criteria were CHRIS LEWIS, who 3s now dead; JACK BEAM,
SR., who D is purported to be in Guyana and who is a
known hitman for JONES; BOB KICE; BONNIE BECK; SAMDY BRADSHAW

(INGRAM) ; GUY YOUNG; DON SLY; ANDREW SILVER; TOM ADAMS; TERRY
BUFORD; JEAN BROWN; JUNE CRYM; and LEONA CQLLIER.{ ”!

G -sx-: if he had any knowledge of specific
People's TempIe members being utilized to compromise public
officials for the furtherance of Peo ! jectives.

_mnc ackead +0o dicernuss his recent

trip to Guyana. he had become aware of the

. fact that Congressman LEC RYAN was planning to make a trip from

(x/

5y

o

ey
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New York City to Jonestown to investigate the Pecple's Temple
in Jonestown and allegations that various members were

mistreated and were denied the right to leave the compound.
his mother, whom he identified asb
was living in i onestown along

’ Won Monday, November 13, 1978, at
approximately : p-m., he left San Francisco, California,
and took a flight to New York, New York, where he met
Congressman RYAN. While in New York, -he told Congressman
RYAN that it was his intention to travel to Jonestown because
he was concerrned for the safety and welfare of his family
members there. _ Congressman RYAN told him
that he had no objections to _his accompanying their group to
the compournd in Jonestown.[m

On November 14, 18578, he, along with the entourage
. of Congressman LEO RYAN, arrived in Georgetown, Guyana,
= stated that he stayed at the Pegasus Hotel./”,

ig to Jonestown.
members in the plane. At approxi-

mately 4:00 p.m, they arrived at Port Kaituma, which j e
airport located outside of the Jonestown compound. *
&, the pilot radioced to determine if they could land at
the airport and were advised that it was too muddy:; however,
the pilot flew down and observed that the airport was safe to
- land and, therefore, landed at Port Kaituma. Upon disembarking,
various Jonestown people were observed in the immediate vicinity
and appeared to be hostile. One person was carrying a shotgun
at that time. So at that time, the only individuals who disem-
barked were Congressman LEO RYAN, along with Attorneys GARRY and
LAYNE. Also allowed to disembark was Congressional Aid JACKIE

vl -

SPIEIR.
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At approximately 6:00 p.m., a yellow pickup truck
came back and took everyone into the compound with the ,
exception of a free lance reporter named GORDON LINDSAY.("

_ it ig ahnrQleat_lr three and
one-half mort to the entrance to Jonestown
and an additional three miles to the actual compound, on
arriving at the compound

appeared
to aam that all the individuals at the Johestown compound
appeared to be putting on a show for the people who were
visiting. The whole act appeared to be a facade to show that

all the individuals in the compound were eitremely happy, free,

well-fed, and all had adeguate housing, that
night none of the visitors were allowed MOund;
however, Congressman RYAN and his aide SPIEIR did, in fact, stay
at the compound. other individuals
stayed the night at Mike & Son's Disco in Port Kaituma /)

_ the following day he saw his family,
and they appeared to be all malnourished and were residing in a

small hut which is approximately fifteen feet by fifteen feet.
There were five people living in this hut, and
JONES had promised to build his mother a large house; however,
evidently failed to do so. , most of the

eople were residing in the small cottages or huts.
bhe got the feeling as they were walking around the compound,

that he and the other individuals should not be there.(l/,

at one point he observed an unknown
female blankly staring at a wall in some type of stupor,‘(’

it appeared that all the people
at the Jonestown compound were putting on a show for NBC and
refuted the statements of dissenters.
he told them that if his family were happy he wol

21 Ll L2 S Srrrd - [#48 L 8§

there.

F, he got ready to leave in a dump
truck on urday, November 17, 1978, at approximately 2:00 p.m.

The truck was to take the visitors back to Port Kaituma, (u/
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including various defectors who wanted to leave the compound.
he heard that someone had
tried to stab Congressman RYAN and that Attorneys GARRY and

¢ At that time,

LAYNE subdued the assailant.

At that time, everyone got onto

the dump truck, including one of the close followers and

alleged hitman of Reverend JIM JONES, LARRY LAYTON.

LAYTON

evidently told the individuals that he wanted to leave the

should ncot be trusted.

told ROB FPLICK and TIM ITTERM

—ata &k

to watch LAYTON.
began to drag.

AN

AN 4

compound, stating that it was a hell hole.

At that time, ?
P DALE PARKS and JERRY PARKS, who were defectors from
e

compound, said that it was bad, that LAYTON was a plant and

at hearing this he

. .
who are with the news media,

he was very uneasy and things
When they got to the gate to the compound, he

observed JOE WILSON standing by the gate and as the truck
arrived WILSON asked everyone to spread out so he could see who

was in the truck.

he was in a hurry to get to

the airstrip and he was afraid something was going to hapgpen.
He advised that at various times he bumped up against LAYTON to
determine if LAYTON had a gun; however, he did not believe

T AUMMLT L -

AL LN lld.u one at 'EII('&L T.J-.me.

TRR TR

FPARND S‘Ca‘CECI ‘CHE'E ne naa neara
that LAYTON had asked JONES if there was anything he could do
and JONES put him on the truck. ("’
- m when they got to the airstrip at
Port Kaituma, wanted to be put on the first plane to
leave and was adamant about his desire to leave first<'ﬂ7

» when they first got to the air-

strip, there was only a small plane which could only carry five

passengers. Various individuals of the entourage got on the
small plane. The larger plane was now coming in for a landing

and was five minutes late.
with one engine running.

It landed on the stri

At this time,

and parked

he .,

then-observed that a tractor pulling a trailer with People's
Temple indivicduals on the trailer had pulled onto the edge of

the clearing at the far end of the runway.

point he told Congressman LEO RYAN to hurry up, as
fearful that something was about to happen.

at this

e felt
At this point,

Congressman RYAN was searching the individuals getting onto the

plane and his ald was taking a list of names for boardlng

-

w
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the individuals whom he knew
personally and identified as being on the trailer are as

follows:(“]

BOB KICE _ / )
TOM KICE ‘ '

JOE WILSON . _ o ems

ALBERT TOUCHETTE . L4/ 4

RON JAMES , : ,(_

EDDY CRENSHAW '

WESLEY (Last Name Unknown)

RON TALLY (Phonetic)

EE L T

-y i daad

_ while the tractor and trailer were
a distanc Jay trom e airplane, he was able to identify
certain individuals as being hitmen for the People's Temple.
Because of this he urged RYAN to hurry operations to depart

the airfield. q at this time he noticed that
local Guyanese natlves were being pushed back into the brush

by People's Te,rsple representatives. After seein thiS, he tried
g9
- 000N

e rImYn mrrmrirAarnas hRea Falds rrara Ty Sriwmoards md o Aanwmers e
[ SH W Wwolill cvc.l..: LS 4 b=l i e d LA P S — add A UL L @ - uall‘jc.‘. -

he then attempted to help people get on the plane, agg a! this
time ihe noticed that GREG ROBERTSON was on the far
side of the plane near the wheel. *he came
around the tail of the aircraft to assist GREG ROBERTSON. The

engines of the aircraft were drowvning out all other noise on the
airfield. *he turned around and then observed
that the tractor an raller had approached to approximately
thirty feet from the aircraft and at that time he heard the
first shooting. He immedjately observed that Congressman RYAN
fell to the ground. people were just

hitting the dirt all over the airfield. DON HARRIS then fell
at approximately the same time as Congressman RYAN.

were carrying and thought that someone was aiming at him. At
this time, he then observed another individual
fall down and at this point he sprinted for the jungle which was
approximately fifty vards away from the aircraft. Upon arriving
at the edge of the clearing, he looked back and observed that
TOM KICE shot DON HARRIS in the head at point blank range with
what appeared to be a shotgun. He stated that he observed

. | (%
_ o o \

1
[
'
i
_
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TOM KICE, BOB KICE, JOE WILSCN, and ALBERT TOUCHETTE shooting
the victims in the head at point blank range. At
this point, NS e dove into the jungle and ran
for approximately two hours into the dense jungle and swamp.
He then climbed a tree where he stayed until approximately
9:30 a.m. the next day, when he went back to the airport.
Upon arriving at the airport, he observed what he hoped to be
Guyanese soldiers checking the bodies lying on the airstrip.
At that point, he decided that he would take the chance that
the individuals he observed were indeed Guyanese soldiers and
not followers of the People's Temple, as he was totally exhausted
and demoralized from the ordeal. These individuals were deter-
mined to be Guyanese soldiers and he was afforded protective
custody at that time.{
‘ . e s . S

At this point, the interview was terminated.
He advised that he could be contacted at telephone number

for additional interview.(ﬁﬂ?

The followina

A e T e e W YV s B S

the interview: (u/

\

Name :

Date of Birth:
Race:

Sex:
Nationality:
Place of Birth:

ko R . R
RES.Luellee

Height:
Weight:
School:

62
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“ldentlity Of the contacting cgents and was advised that the
Federal Bureau of Investigation (FBI) would desire ‘to
interview her regarding any knowledge that she might possess
concerning the assassination of Congressman LEO J. RYAN on

Saturday, November 18, 1978, at Port Kaituma Airport, Guyana,
South America. she was present at
the time CongreSSman was kililed -and that she would

most willing%ﬁ furnish information regarding this matter at

. .
. this time. f“? oo

ROBERT HOUSTON, SR., an r ociated
P _ her, was a personal friend of Congressman
RYAN. ” : WAF-@Sy., ROBERT, JR., had been a member of
the Peoples Temple group from approximately 1969 until his
death on October 5, 1876. ROBERT, JR.'s mangled body was
found during the ecarly morning hours of October 5, 1876,
lying on the railroad -lii.ciyroad bed in San Francisco,

.
an o
- iyt , :
California. Nis death was 1 s 8 train accident, howe
a

i ¥
m y
ave been the victim o oul play by members of th ecples

Temple group. On Octcber 2, 15976, he had telephoned his
second wife, JOYCE SHAW, advising her that he was leaving

the Pecoples Temple group. H had become a member

of the group, which at that time called itself "Peoples
Temple, Disciples of Christ®, in approximately 1969 vhen

the group was located on a farm in Redwood Valley, California.
During the period 1569 up until the time of his death, ROBIRT
had very little ﬁzptact with his family while he was a member

- 3
v P

o v
,,Lm.....—dm.-.«i-. -

b of this group.
.3 g P
11/15/78 Camp Spri a -173
tnvestisation on /18/ . Camp Springs, Maryland _ .  BA §9-173
11/24/78
by Date dictated / 4
T S als gocument containg Aelther recommendations aor ¢ wlons of the FOL It is the property of the FOI and Is toaned to your aagncy;

and itz contents are pot 1o be distributed puiside Your agency. R :{
-

L



BA 89-173
TED/GRD:cal

- ROBERT HOUSTON, JR., his first wife, PHYLLIS
HOUSTON, nee TUTTLE, and their two dauchters, PATRICIA

and JUDY HOUSTCN, had all been involved with the Peoples
Temple group. PHYLLIS and the two girls had continued

their affiliation with the mcvement after the death of
ROBERT, JR. The girls had been re51dlna in the Jonestown
settlemant for the past 14 months. These girls, whose ages
at this time would be 14 and 15, were the reason that the
HOUSTON family was guite concerned about their welfare. '
The girls' mother, PHYLLIS, was allegedly in the San Francisco
area during the week of Kovember 5, 1978, because she
telephonically contacted RORERT BHOUSTON, SR. inguiring

if he and Mrs. LECUSTON would desire to go to Jonestown,
Guyzna with her in December, 1978 so that they could see

the two girls. Mr, HOUSTCN declined due to illness and

told PHYL LIS that he would no; be up to making the urlP-

S In rec the tri to Guynna*
C) he concerned relatives
E)? ~  group cm Californiza an ew to New York where they

— - [P mwet w1th Congressman RYAN, JACKIE SPEIERS, his aide, and
b a man named JIM (LAST NAME UNKKOWH). They thereafter flew
' to Georgetown, Guyana via Port of Spain.,;{/

, The following concerned relatlves were travellng
with the RYAN party: l", ' _

7IM and GRACE STOEN, former members of
the Peoples Temple group .

CLAIR BOUQUERET (Phonetic)
- MICKEY TOUCHETT, former member

! : ) - Mr. and HMrs. HOWAZRD OLIVER . ( :
' ' (Mrs. OLIVER was a former member)

K STEVEN and ANTHONY KATSARIS
i (Dauvghter MARIA, age 23 cor 24, was resident
at Jonestown s=ttlement)

BONNIE BURMAN, former member who
reportedly had lived with JORES i

It is alsoc believed that MARIA BATSARIS was livin
with JONES.
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Upon arrival at Georgetown, RON JAVERS, a reporter
for the San Francisco Chronicle traveling with the group,
was refused entry into the country and had to spend the
night at the airport. RYAN intervened with the Guyanese
authorities and JAVERS was admitted the following morning.
Reservaticns, which they allegedly had at a local hotel,
were not honored and the explanation given was that there
was a convention. Congressman RYAN stayed in the U. S,
ambassador's residence and the remainder found other
accomodations. Congressman RYAN and a man from the embassy,
DON ELLIS, were negotiating with JAMES JONES, the leader of
the Peoples Temple group in Jonestown, to obtain entry into
the Jonestoun compound. On Friday morning, the group was
told that they would be allowed to visit the compound, JONES

) W -\nr\-v-ﬁ\t'rr\:: o yarmracrandtsdttitra nirmhoy o oot i J"“\ iy ok &la
IICI.U- CQip'rlaUyYOolu Q LDPLAICTCOoTH LG LAY T dldlled LW L e WA LIL iAo il

Jonestown complex. Included in this group were ANTHONY
KATSARIS; Congressman RYAN; JACKIE SPEIERS; a Guyanese
information minister; CAROL BOYD; TIM REITERMAN, a reporter
for the San Francisco Examiner; BEVERLY OLIVER, a concerned
relative; DON HARRIS, an NBC reporter; ROBERT BROWN, an HNBC
cameraman; GRLG ROBINSCHN, a photographer for the San Francisco
Examiner; RICHARD DI{YER, Deputy Chief of Mission, U. S.
Embassy; and STEVE SUNG, NEC soundman. This group traveled
from Georgetown via a charter airplane {Air Guyana}, arriving
at Port Kaituma Airport during the late aftcrnoon of November

17, 1978. (ll/

At approxlmately 6:00 p.m. on November 17 1978, a
dump truck arrived and took the group approximately four miles
from Port Kaituma to the entrance to the Jonestown compound

-

were then taken to a large pavilion type

them for allowing the delegation to come to Jonestown. They
then had dinner and wvere entertained by a "talent" show.
congressman RYAN made a speech after the talent show and

then the group was told that they would have to leave./t/

CHARLES KRAUSE, a reporter for the Washington Post,
COngre sman RYAN and JACKIE SPEIFPS stayed OVernlghL at

the temple and the remainder of the party returned to Port
Kaitwna and stayed at “"Mike's Disco", a local nightclub.
(v

69
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structure vihere Congressman RYAN addrcessed the group and thanked
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’ _
' The next morning, Saturday, the 18th of November,
the group was picked up at approximately 9:30 a.m. in

the same dump truck and driven to the Jonestown compound.
They were more or less on their own to mingle with relatives
and talk to others as they wished. FHYLLIS HOUSTON, the

" mother of PATRICIA and JUDY HOUSTON, hcweve it a
. point to remain with the girls e ./4

Mrs. HOUSTON did allow the girls to hear a tape

mrenared hy theadir crandfathar RORFRT EHOITSMON an mMhic -
t.l.n.\-“— L 4 - e —— e L)

(= S A ) PR 8 e Qliuis Qi Td p AT AV VWD LAWYy O k3l
tape was perscnal in nature and endeavored to encourage
the girls to return to the United States. The girls
responded to the tape by indicating how much they were
enjoyving their stay in Jonestown. The girls' message was
tape reccrded t0 be returned

- : ATTer Wislting a Ciia on W compounu I1or
f several hours on lovember 18, 1978,” was informed
onestown people wanted

=* by JACKIE SPEIERS that some of the

’ " to leave with the RYZN delegation. They were passing notes _
stating their desires to members of the delegation. DON -
- HARRIS, NBC news reporter, was one of the persons who had )
— received a note from one of the people who wanted to escape.AIng

_ those who made their
Anciracs ¥rn ITITC vrmrea wrmw Al an - e ma

Qesires XnOwi 0 JUHLS were given thelr pacscports and
$5,000 in Guyanese currency. As the delegation was preparing
to depart Jonestevm for Port Kaituma Airport, additional
Jonestown residents tried to get on, but there was not
enough room. Congressman RYAN then decided to rcmain with
the group that was left behind until they could be transported
- to the airport. The truck pulled out and there was somz
- commotion back in the group whare Congressman RYAN was
located. DON HARRIS left the truck and went back to see

- -
what the conmotion was all about. Someone had tried to

kill RYAN at the compound with a knife. The two lavwyers,
MARK LANE and CHARLES GARY, took the knife away from the
assailant and it was decided at this time that Congrassman
RYAN should leave with the first group. The first group

I
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included an individual identified as LARRY LAYTON. Some

of the departing Jonestown residents expressed apprehension
about LAYTO's presence inasmuch as he was an avowed temple
member. He was repertedly very close to JONES and was
considered one of his trusted inner circle. When the

group arrived at the airport, everyvone got off the truck
and all the baggage was removed from the truck. At this

time, Congxressman RYAN met with the news media and explained
the commotion that tcok place inside the ccmpound. A

short time thereafter, a small plane arrived for the group.
LARRY LAYTON made a concerted effort to get on this plane..
JACIIIE SPEIERS advised him that he was not one of the first
individuals indicating a desire to leave Jonestown and
accordingly, he would bhave to wait for the next plane. LAYTON
then went to Congressman RYAN and apparently convinced him
that he (LAYTON) would be the best zource of information

" : -
regarding the Jonectown group and accerdingly, he shouid be

allovwed to leave immediately. Congressman RYAN then
instructed that LAYTON be allowed to leave on the first plane.
LAYTON was thereaiter observed cshaking hands with a group of

'igi " spectators who had arrived at the airport, prior to boarding
St : the plane. Because of fear of LAYTON's true intenticns,
i he had previously been searched prior to his shaking hands

with spectators. At that time, no weapon was noted to be
in the possession of LAYTON, (((/ _ . -
L4

=, _ Prior to the first planc departin a second and
T gazger plan arrived. QD
- : _ At this time, some o e Pcoples Temple deiectors

Ba L :

hat members from the temple who were at the airport
had guns and were going to kill them. LARRY LAYTON said
they had to get the plane off the ground immediately. At

thii iointl shootini started. Someon ielled "hit the dirt".

Mrs, OLIVER hzd been hit in e lege<. s
W exre standing in the deorway were shot by individuals
on a tractor and flatbed, which appeared to be circling the
plane. After the tractor left, they
saw ANTHONY KALTSARIS, who was still alive, but wne hag pech
shot in the chest. They carried JACKIE SPEIERS, who had
multiple gurnshot wounds, away from the plane. They know that

Y)
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the tires were shot out and the plane received numerous -

hits in the engine and compartment area. The next thing :
- she remembers is running into the jungle and thereafter,

observing the five seater plane taking off with the pilots

and some crew members from the larger plane. /ﬂV

[
Th ra yere ‘I:h ce oY fouv Guvanc

located at the airport, camped out in a tent by a Guyane

Air Torce plane which they were guarding. The Guyancse

told them what to do relative to hiding out and the military
personnel provided three stretchers. While they were -
rendering first aid to JACKIE SPEIERS and STEVE SUNG, >
LARRY LAYTON approached the group and he was told to leave B
by the others. LAYTON atiempted to talk to the group, but

they were fearful of him. Eome of the _group accus ed him of

L)
being involved in the shooting. At this point, at the

direction of Guvanese people, the group decided to leave
the injured members of RYAN's group in the tent with the
Guyanese Army personnel and the remainder would be taken
into Guyanese homes in Port Kaituma. Mr. DWYLR and one

of the members from RYAN's group remained with the injured.

when helF arrived on the morning of November 19, 1978, A

il 2)7@ informed of this by Mr. DWYLR or scmeone who had
;:V‘L)7I) een at the airport. They thereafter went to the Port Kaituma
- W S - h**port, boarded a uufanese ml.l..l.t_cu.y aircraft and were flown
to Ceorgetown. On the o> date, she departed Georgetovm,
Guyana on a United States medivac aircraft, which brought

her and several of the othe embers of the group to Andrews
Air Force Base, Maryland. /:in B o _

She explezined that {rom
vith various members cf +he
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- Peoples Temple group, indications were that in the event
something happened to the group, they would take retaliatory
" actions against those persons responsible. (}l

ed that
She
Fat telephoneé number

B arents
RO Tes at%
elephone nunber

at

. luman Fresdom Center, Berkeley, California". This
e , organization is headed by a JEANNE MILLS and her husband,

~ mostly for reople who have "escaped" from the Pecples Temple

« organization, (u' : : CL _—
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was intervlewed

the Peopl emple which was heade y Reveren -

. 'and which i= located at 1859 Gery Boulevard, San Francisco,
California. She has known JONES since she :tlrst entered
into the Pectle's Temple approximatel

T

R

SV 9 RNV Y
'

At that time she een questlioning some O he
operational iocedures on the part of JOJES. Also in July,
1977, siie beran to make inquiries concerning
who went to Suyana in 1877 for a 'two week tour an
returnec.'" i1e stated that

or
.. Guyana in July, an . when they did not
*  return, she and her husbmcm being concerned, made
i ... inquiries tc JONES' wife MAR . whose nickname is ‘JARCY.(‘/

. ’ Durlng their co sations wit CY JONES, she
-~ dndicated tltat if they
wanted to leave and to return they could any time
- wanted. However, M ONES indicated#that
th : leave alone th th TEemar
1r wit+h

ey ©21ked with their atiorney, C—
) 3 ated they needed his h

as they wanted to get

he pointed out At This point that a
Pan Americar airline ticket was purchased angd sent to Guyana
! | for their rc¢turn but this was to no avail. }

8-, ' SJ 89-123
Wierviewed on 11!2 0!78 at File # SJ 89"'2 50

Th i
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R ond Is conlents are not to bs distributed oulside your agency. 7
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o H further advised that from the time-
SR 17t for Guyana, they continually sent letters to

m They did not receive any acknowledgements to
e letters until right before they left for Jonestown

Guyana, during this recent trip. In these letters-
stated how much they lovedMand
when the time was right they wou return ut not yet."

mentioned at this point that they had made a

rio to Guyana in the fall of 1977, and after waiting nine
days without seeing they returned to the United
States.{

During their attemp
home, they received little, if any, cooperation from e
Guyunese Government. They were instructed to send airplane
ticiets to Guyana which they did but(Psti11 did not

return. /u' - |

By this time a group of Concerned Relatives had
foriied and was madeup of former members of the People's
Temnle who still had relatives within the JONES group. A
few weeks ago, the group made arrangements to travel to
Guy'wma with Congressman LEO RYAN, who was going there to
investigate the conditicons at th.- Jonestown camp. Some of
the people that went to Guyana included Congressman RYAN,
his secretary, JACKIE, Mr. STEVE KATSARIS, his son ANTHONY
KEATSARIS, JAIES COBB, a former member from Sanm Francisco,
an NBC TV news members, several newspaper reporters including
TIM REITTERMAN, CHARLES GARRY and MARK LANE, both attorneys
for JIM JONES.(.

noted that on Monday, November 13,
1978, the group le San Francisco en route to Georgetown,
Guyana. They arrived at Georgetown on Tuesday, November 14,
1978, and subsequently those chosen to go to the Jonestown
camp flew from Georgetown to Jonestown on Friday,

November 17, 1978. The group that went from Georgetown to
Jonestown, Guyana, numbered possibly fifteen or sixteen
people. They arrived by aircraft at the small airfield
located near Jonestown at a place called Port Kaituma,
Guyana. Their arrival was at approximately four p.m.,
Friday, November 17, 1978. /h/
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On the way to Port Kaituma airstrip from George-
town, the.group seemed very jovial and no one had an
unusual or odd fe

ey arrive
Kaituma, however, JONES would not permit the group
into the camp until his attorneys, CHARLES GARRY and
MARK LANE, arrived./

Y¥hen the group initially arrived at the airstrip,
which included Zongressman RYAN and his assistant, nothing
seemed to be unusual according to She saw no
armed individuals and everyone, including eir group and
some of the memoers from the People's Temple, seemed to be
in a rather jovial mood. Later on that Friday evening at
approximately b2tween five and six p.m.,-a truck from the
People's Temple picked them up at the airstrip and proceeded
to the camp which might have been approximately three to
four miles away. When they arrived at the camp, there were
a lot of people singing, dancing, mostly youngsters which
numbered approximately nine hundred to a thousand, including
adults. She noted that everyone was glad to see her and
she shook bands with almost everyone

were ere and she immediately
She asked them if they could go
said yes,

wanted to )
for a walk and talk and

however, they could not go to far from the camp. She talked
with m:md she asked them why they had not written in
such ime. She told them that she had written

several times aad asked if they had received the letters.

They stated t tters from various friends_but
not from her

U During the conversation, -
stated that he had been told that she was working
e Central Intelligence Agency and therefore he had to stop
communicating with her since he was informed that she and

the rest of the non-Temple members were out to kill all of

them.{u,

[.r -
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she saw
s ol w [3
not xcall. During the entire evening spent at the
camp everything seemed alright and nothing appeared to be
unusual., H _ -

e s PRI . g <
Later that Friday evening, approximately mi

everyone except Congressman RYAN, CHARLES GARRY and
MARK LANE, had to leave the camp. The rest of the group was
transported by truck back to a puest house in Port Kaituma

- as they were not allowed to stay at the camp over night.
In regards to the camp, the camp
was very nice considering that it was located in the

middle of a jungle.(

l P PO IR S S
Qnignc,

The following day, Saturday, November 18, 1978,
JINM JONES sent a truck back to Port Kaituma to pick up

those group members returned the night before. The
; truck picked the rest of the group up and
‘ they arrived a camp at approximately nine a.m. At

that time she noticed that some of the children were -
watching a children's show on television. The group was
served breakfast and they stayed at the camp for approxi-
mately two to two and a half hours (/g,)

At about eleven thirty or twelve o'clock, JONES
sald that everyone had to leave so everyone got onto the
truck except for Congressman RYAN. They waited for him
prior to leaving and while they were waiting they heard
that Congressman RYAN had been attacked by one of the members
of the Temple, however, he was not injured. One man from

the NBC TV news team stated that they would all leave
together and no one would be left behind. Thereafter,

=Y RIIT s = woollllk LU %= L T L - N T e e

everyone got on the truck,-even those who wanted to defect
from JONES' group and go back to the Upnited States, who

were at time, living in the Jonestown camp.
received a note from one
() emple menbers pri ér leaving which stated "Eeep

your damn mouth shut.'" She noted that one of the Temple
members handed the note -prior to the group leaving
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She noted that approximately tkirty people were on
the truck; including sixteen people who wanted to return to
the Unlted States and memhers of the Concerned Relatives

. &long with two or three of JONES' followers. Among the
ople o he truck were DALE PARKS and bhis family. :
ﬁdescribed PARKS as a San Francisco associate
}-,7(/ minister of the Temple. She described him as a man in his
e late thirties, five feet four inches tdll with black, greying
. hair and who had two scars on his face which looked like
— burn marks which she had not noticed thera before. She also
wanted to reiterate that accompanylng the people on the

R e a]

truck were three of JONES® IO.I..LOWeI'S.(”

‘\ _adv:med that it was
| approximately one p.m. on Saturday, November 18, 1978, when

| the entire group arrived at the Port Kaitumsa alrstrlp after

R having left the Jonestown camp. The airplane had not
arrived at the airstrip at this point and Congressman RYAN'S

secretary, JACKIE, was making a list of nimes of those

people to board the plane. VWhen the planzs arrived,

DALE PARKS, as mentiored above, insisted taat everyone get

on the plane right away. He was very nervous and upset and

= he whispered to several of the Concerned Rzlatives Group that

i LARRY LAYTON, who had said that he wanted to leave and go

batk to the Unlted States was possibly hizh on drugs and

PARKS did not believe that LAYTON truly wanted to go. PARKS

f"ﬂ insisted that LAYTON be searched. escribed
T LAYTON as avhite male in his early twenties, about five feet
U o +ald e hiinAvrard $Fwarmto_ F3oa e

»a4ii, OO DULATEd WLwenTy-iive yuuuub, bloadish hair which
was curly and shoulder length. LAYTON was wearing an army
poncho with a white summer shirt and pants. At this peint,
while waiting in line to board the plane, DALE PARKS insisted

s
e

for everyone to hurry up and "move it." He kept telling
- everyone to search LAYTON because "he will get on the plane
and blow of us up." VWhen he said this, one of the members

of the Concerned Relatives Group, JIM COLB, went over and
slightly patted LAYTON down but a.pparently did not £find
anything. (L{/

“in the meantime some of
JONES' followers numbering about four guys_as best as she

P R . Ty _

could recall, arrived in a tractor. —dld not
know when they arrived or if, in fac : they followed the

w
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truck from the camp all the way to the airstrip. She
recognized one of the followers to be RONNIE JAMES, who
was sitting on the tractor. She described JAMES as being a
negro male, approximately twenty-two years old, six feet
tall, one hundred eighty-five pounds, slender build, black
huge Afro, whicjp was braided and wearing a shirt and short
pants. She recognized JAMES as being a member of the

San Francisco Church. She also noted that he lived on

in San Francisco and his mother,

[ on somewhere in the western
Qi vt md +hnt

RUCG LUV LTW Ll L
m, wor!s !n the dietary section
in San Francisco. /‘(/

__.—did not know exactly where his father,

ves but she believes that his residence is
somewhere in the Breezeview section of San Francisco. When
aw RONNIE JAMES, she shook his hand and stated
she had not seen him at the camp. To her, he appeared to
be nervous and in a hurry., She also noticed JOE WILSON,
whom she recognized and who alsc got off of the tractor.

Of the mdividuals she saw in the tractor most she believed

have relatives in San Francisco. They had all been Church
[ ] _ﬂnnn%‘ R S | TAR WYTCMNT nev 477 e o

MICUHUIT IO . Toled LJTU WVL L S LN | 8o LVLAWWDO »
Negro, mawe twenties, five feet seven inches,
weighing one hundred forty to one hundred fifty pounds,
hair, black; eyes, brown. He was wearing jeans and a dirty
shirt. N : :

After —boarded t lan sh
bullets hit both sides of the plane

the mother o! BALE PARKS, was shot in the head and she saw

her brains fly out and onto the floor. The shooting lasted
approximately five to ten minutes. After the shooting stopped

511 ahloa hadiad naremame fywam +ha mTano ot AP amAd g ad &~

help the wounded that were lying on the ground in and
around the vicinity of the airplane. She saw Congressman
RYAN and several of the newspaper men lying underneath the
plane, all of them appeared to be dead. bid
not know who Hid the shooting. She also noted that Ey this

€5
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time the tractor and truck were gone. LARRY LAYTON, whom

she does know,ﬁand she learned that
DALE PARKS took e gun Irom LAYTON and was going to shoot
him but discovered the weapon to be empty. When some
Guya.nese ofIicials did arrlve PARKS told them that

*This is one of the son-of-a bitche:a that did the shooting.
Please hold him. Put him in jail. I took his gun."™ The
Guyanese Government officials took LAYTON into custody.

She pointed mat at this point that all of the people involved,
both the attackers and members of the visiting group,., were

Americans. N‘

Soon some Guyanese villagers in the area were
visible but they offered no help to the wounded people.
They did not want to become involved. Later, exact time
hdid not recall, some Guyanese militiamen came
and did help the wounded. She,along with the other survivors,
stayed near the airport all night, many of whom hid in the
bushes so as not to be ambushed again. They all felt 1like
the attackers would come back to kill the remairder of the
survivors. [ﬂ,‘ ’ .

Py

The next morning, which was Sunday, November 19,
1978, Guyanese army troops in uniform, came in and guardec
the survivors where they were staying. Some of the Guyanese
people advised that they had never witnessed any¥thing like
the incident ever. Most commented they felt like something
was wrong within the Jonestown camp and stayed away from
that camp and did not mix with them except for business.('u’

-

kS -

as asked. if she could

recall smeﬂ'mﬂ-e e in ihe Jonestown camp that she

talked to and she furnished the names of GEORGIA (last name

unknown), TONY (last name unknown), DONNA (last name unknown),

PONCHO (last pname unknown), YVONNE WILSON, Mr. FERRIS,

Mr. EDWARDS, JANE MUCHMAN, AVA COBB, and HARIA KATSARIS (u'

Slie coiicluded by furnishing a bit of information
concerning why JONES established the Jonestown camp. She’m

{
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recalled that JONES established the camp because Guyana is
A black runmed socialist country with no viclence. JONES
was quoted as-saying that people can sleep with the doors
open and there are no drugs. He described Guyana good
place for he and his followers to live. H
described JONES as a very egotistical pe who wan.ed his
own little world with him on the throne. He wanted the men
and boys towrk and the women to have babies. He didn't
want people to come in and see how people were treatoed nor
did he want people to leave. If people did not do what he

\  wanted them to do, he would discipline them very severelyrfay

m‘

&
-
(\

i 4

1
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g >
1P

— -furnished her description and wlso that
- - of , which is as follows:

1 -}' . km
T . - |
o ; Race:

- Sex: _
- Date of Birth:
f " Place of Birth: -
- , Height:
T ! : Weight:
- : Hair:
- : * Eyes:
h : Social security
; . account number:
— Race: ’
' Sex:
Date of Birth:
L - Place of Birth:
;gg ) Height:
L Weight:
e i Hair:
2 Eyes:
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Date of transcription

[37 C~ at John F. nedy Internationa irport (JFKIA)
subsequent to his arriy aboard Pan American Airlines
fliﬁht number 228, * advised of the identity
of a pecial Agent (SA) of the Federal

>

Bureau of Investigation (FBI) and the identity of
as an agent of the United States Secret Service (USSS).
It was explained by Agentiiiliip:hat
. the FBI and the USSS were conducting a joint interview
| as a result of the murder of Congressman LEO RYAN 1n
T Guyana on November 18, 13978. Q,

prior to his departure

& - from Guyana on this date, he and the other returnees T
R , were told that they would be represented by an attorney
\ upon their arrival at JFKIA whom he identified as
s b(phonetlc) he desired
_ _ to contact the attorney or speak to a fellow returnece
o whom he identified as DALE PARKS before making any statement
to the interviewing agents. mhe was
: willing to cooperate with the ver t however
= , desired to contact either PARKS or ‘the attorney prior
- to furnlshlng any information. ( '
el : s
HESES : sAa
e would be honored and asked
=1 ' would have any objection to furnishin
descriptive data concerning himself.
) he did not have objection and descriptive data was

obtained which 1s hereafter set forth at the end of this

ot

12/21/78 Queens, New York BO B89-495

Investigation on at File »

by

—

b

Date dictatea

This document contylas ncither recommendations nor conciusions of IF 3ilty 11 is the property of the FBI and is loancd to your agency;
H and its contents aie not to be distributed outside your agenty.
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- Subsequent to obtaining the descriptive
data, DALE PARKS met Mand in the presence
of the interviewing ag a vised*
he {PARKS) had discussed the nature of the interview
with the attorney and—, if he desired,
should offer his cooperation to the interviewing agents.
at this point, that he consented to be
interviewed and furnished the following information:ﬁa’

- —he first became acqguainted
o with the Peoples Temple (PT) church in late 1977 through(fil
L m whom he knew when he was residing
in Ukiah, Inia. e stated that the PARKS famil
was involved in the PT church for several years. *
moms PARKS, had been in the
churc r several years prior and that he had left

the church scme time in the middle part of 1977. He
advised that DALE PARKS was persuaded by MARCELINE JONES,
wife of PT church leader JIM JONES, to rejoin the church
in late 1%77. It was at this point, acco

that he decided to join the church
b and in the beginning of 1978, he made his first visit

- to the PT headguarters in San Francisco, California.

on one such visit, which he described
as a recruiting effort, a black male he named as HUGH
FORSTSON made a presentation to a group of approximately

ani L O

! 100 to 200 potential new members and described the church
program. mfter two to three more visits
to the San Francis urch, he decided to -1gi hurch

movement when

were leaving for the Settiement in Jonestown, Guyana.

in early 1978, he furnished
to the church approximately $450, which he stated was pis

L : - i
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Internal Revenue Service refund for the .year and in
turn was provided transportation to Jonestown, Guyana
by the church .(w

_A he arrived in Guxana in

-
»

i
o _
3

5-4 earl April of 78

= : He stated that upon his arriva

%*i in Guyana, he resided for approximately one week at

ot a church facility in Georgetown. Aﬁaroximatelz one

# 4 week later, he and other members

LA departed Georgetown for Jonestown aboard the ChHirch vessel
the "cudjole*.f W)

¥ g ) _the "Cudjole" crew consisted

;\;* of the Caggaln, TIM gWEﬁNEY, DAVID SOLOMON, and DON SLY.

» i

Abdard the "Cudjole" wer 70 Russian nationals who

were husband and wife. mhe

male was a corresponden or agency

Tass. The two Russians stayed in Jonestown for a period

of two or three days after their initial arrcival. b
said that he was housed in cottage number t Jonestown

and was 1mmedlate1y aﬁglgneo to t the
Jonestown xac1;1ty.(‘('

mortly after his arrival
in Jonestown, he noticed the presence of individuals

who were armed with shotguns and rifles walking around
the Jonestown camp. It was initially explaine
that these individuals were the Jonestown security force
who were guarding the members from outside invaders.
advised that JIM JONES continually told the Jonestown
residents that the security force was needed to protect
JONES and the PT followers from mercenaries employed by

i — the Central Intelligence Agency and the FBI.(@;)

v X
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two members of the
security force were TIN S, white male and adopted
son of JIM JONES, and CALVIN DOUGLAS, black male.
SO :hc members of the security force
seem to have certain privileges not afforded other
members of the Jonestown camp, explaining that they
were not forced to do any menial labor and existed
primarily to discipline other Jonestown members.

the security force administered

beatings to other Jonestown members for such infractions
as not working or expressing displeasure with the unfavorable
living conditions at Jonestown. (EENEGEGNGEGEEEEY:: -

term "angels" had no significant meaniﬁﬁ'?ﬂ'ﬂ!ﬁﬁ]f“y

— Jonestown was a structured

environment wherein most of the church members were forced
to do hard physical labor and a few select individuals
close to JIM JONES lived rather well and were excused

from the hard physical labor forced upon the other members.
ﬁhe following individuals as being

lose to JIM JONES and whom he considered

i

~lose to JIM JUNES and whom he consldered to be JONES!
vileged few: (ZC}

Pr

TERRY BUFORD

MIKE PROKES ' l
. -~ PIM CARTER
| [y
. STEVEN JONES .

JIM JONES, JR. f

TIM JONES

PAULA ADAMS
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\V/

SHARON AMOS _(

n - ‘ )
—he had heard from other
individuals at Jonestown that a few of the female

members of JONES' advisory staff who included SHARON
AMOS, PAULA ADAMS, and DEBBIE TOUCHET had compromised
local Guyanese government officials. He said that he had
heard that the above individuals had granted sexual

DEBBIE TOUCHETTE

L;7c/ favors to these government officials and that they in

turn were indebted to JONES.
it was alsc alleged that various members o e US

Embassy in Guyana were also under JONES' control and
the allegation was that they too had been compromised

by the use of sexual favors or financial gain.
HJIM JONES at one of his frequent talks
o € entire Jonestown community once advised them

that if any member of the Jonestown camp attempted

to escape and leave the country, that an official

from the US Embassy in Guyana would immediately notify

JONES ., _JIM JONES would often

brag about the influence that he had and that one

of the officials whom JONES was in good standing with,

was Lieutenant Governor DI MALLEY (phonetic) of California.tﬁﬁl

from the day he arrived
in Jonestown, the living conditions were terrible. He
said that he lived with 14 other people in a wood building,
approximately 12 feet by 20 feet, barracks style. He
said that the food fed to the Jonestown community was
extremely bad and consisted primarily of rice and gravy
at each meal. He said that the only exception to the adverse

living conditions came about when the camp would house
vistors. JIM JONES put on a propaganda
effort and that e living conditions, being shorter work

/u)
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hours and better food would last for the duration
. of the visitor's stay. throughout
¥ ' his stay in Jonestown, Jonestown
- security force was a governing factor in his desire
' to keep his feelings to himself.(Y 3 ’

min September of 1978,
Jonestown was visite icials from the Soviet

Embassy in Guyana. He stated that one of these visitors
was a Soviet physician. JIM JONES,
at this time, was talking about moving everybody in

the PT church to the Soviet Union. q
was of fthe opinion that JONES had no intention to do

s0. /1

e kil 4

K.

o

With respedt to the weapons seen at Jonestown
he advised he saw only shotguns, rifles,
and cross bows. He said that it was his belief that

the weapons were stored in the cottage where JIM
JONES, JR. resided./

Concerning any contingency plans made by '
JONES in the event that the PT church was attacked,
nig

5

7

related that meetings held by JONES known as "white
consisting of the entire Jonestown community were held.
JONES would advise his followers that should a government

: invasion of the PT church take place, mass suicide would
be the response of the community. /&/

- ] msuch a "white night"
%%i | was called by JIM ing the period that Congressman

LEO RYAN's party was in Guyana in November of 1978. At

;gg this "white night", RYAN advised the Jonestown assembly
e - that Jonestown was in imminent danger of being invaded
E.: and at the meeting had a number of Jonestown individuals

and the security fo on constant alert for these
outside invaders. he only other /u’

&3
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"white night" that he attended during the duration

of his Jonestown stay occurred in May of 1978, when

a former Jonestown member, DEBBIE BLAKELY, defected

from the church. At this "white night®", JONES

denounced BLAKELY and accused the FBI and the US Government
as being responsible for her defection and transportation

out of Guyana.qthe following information
concerning the events of November 18, 1978 and the

shooting at the Port Kaituma airstrip where Congressman
RYAN and others were killed or wounded:/!ﬁ}
L4

had told a female aide © ongressma
SPIER (phonetic), that they wanted to leave Jonestown.
SPIER made arrangements for
to leave and they departed Jonestown for € uma
airstrip in a dump truck driven by ED crENCHAW. SEENG:
- advised that one LARRY LAYTON had accompanied them _
et as defectors and that almost all of the Jonestown party
warned SPIER and the other individuals traveling to
Port Kaituma that LAYTON was a close associate of
JIM JONES and should not be trusted.
some of the individuals traveling to Por aituma
ere all of the PARKS family, the BOGUE family, VERNON
GODSBY, HAROLD Clsnwiin-u,~iaud JIM COBB. m
QCOBB had come down with the RYAN contingent 17 _
an unstccessful attempt to persuade members of his _
family at Jonestown to leave the PT church movement./ﬂ”

)
-k

R

at the Port Kaituma airstrip, they began to board one
of two aircraft. One of the aircraft was a small
plane that carried six passengers, the other a larger
aircraft which was owned by the Guyanese Government.
During this period, LARRY LAYTON kept insisting tha
wanted to board one of the aircraft first.

j ) ' When the defectors and the RYAN party arrived

*

»
[wS
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: : started to board the larger

c £>7C/ ircraft and when he got seated, he observed that

s 4 the Jonestown dump truck and the trailer pulled by

o a tractor which bad brought them to Port Kaituma

. \ had re-appeared and were heading towards the aircraft. /1§,

) n the trailer, he saw
& o the following individuals: ,

. ' JOE WILSON o ./
. TOM KICE
BOB_ KICE

RONNY JAMES

-~

b!

RONNY DENNIS

A
He stated that he saw the above individuals

pick up rifles and begin to fire at the RYAN party and
the defectors. He stated that PAT PARKS

I

.tr
i

L]

surfrered a head wounad and was killed instantly.
e advised that PAT PARKS was shot in the head and

stated that "her brains were blown all over the plane

and himself." He stated that the other passengers in

the plane lied down on the floor and when the opportunity
presented itself, they departed the plane and ran into

the jungle where they stayed for approximately three days./fy

y
ak

o it was his opinion

that the following surviving members of the PT

church are capable of carrying out any contingency

pPlan of JONES if in fact one does exist to include the
assassination of public officials or church defectorin1§/

m o
vy
Y PP P



BQ B89-495 : o

'TERRY BUFORD r |
STEVEN JONES
TIM JONES
JOHN JONES

JOHN COBB \yq

JIMMY JONES, JR.

CALVIN DOUGLAS

EUGENE SMITR .
Concerning EUGENE TH
= <
: £’7 he an e other returnees had heard that SMITH allegedly
. \ had the responsibility of killing himself and the
i ; other returnees and therefore did not want SMITH
sz Lo returning aboard flight 228 with then. CLO

s | When asked cspecifically about the original
' source of the allegations concerning SMITH,
advised that he could not furnish any further information,
but that the word was that SMITH was given the responsibility
of killing himself and other church defectors.{l)

“he following information
concerning other church members or individuals affiliated

L_., " with the PT church:\\/ K
: q}

TIM JONES - A leader of the Jonestown
_ security force.

0
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b7

-MARK CORDELL

ED CRENSHAW -

JOHNNY JONES

t

JIM MAC ELVANF

BILLY OLIVER

STEVEN JONES

TIM TUPPER JONES -

LEE INGRAM -

O

Me r the
security force
Driver of the dump truck
that took RYAN party and

Jonestown defectors to
the Port Kaituma airstrip.

‘A close confident of the

late Rev. JIM JONES.

Worked as a kitchen helpe
in Jonestown and a member
of the basketball tean.

Black male, head of PT
security in the US.

Black male, member of the
security force.

Son of the late Rev. JIM JON:
picked members of the Jonestc
basketball team and accordinc

more dangerous

an ate father. Currer
bPinG hp1ﬂ hv Guvanese offic:

- aid o E e Wiy RiaLoT et S

in Georgetomn, Guyana.

Member of the Jonestown
security force.

Black male, Jonestown basketl
coach, close confident of
JIM JONES, did a lot of

P . - —

Speaking at meetlngs to
assembled Jonestown members




ﬂ!

coe -
A orag——

k

A

BO 89-495

b7¢

b7¢.

"

CALVIN DOUGLAS -

MIKE PROKES -

TIM CARTER -

SANDRA BRADSHAW -

CLAIRE JANARO ~

RICHARD JANARO -

. . at—————

e male, descr 1bedF

: as a public relations
man

o

Black male, member of
Jonestown security force.

or JIM JONES.

White male,
CARTER returned
to the US from Jonestown
investigating the activiti
of concerned relatives of
Jonestown members two months
prior to the mass suicide

in Jonestown. .

White female, close adviser l
to JIM JONES.

White female. This individua
may have come down to Georget
looking for any surviving
family members after the
mass suicide.

Crew member aboard the
PT church vessel "Albatros"™
Jocated in Barbados.

White male, resided in the

11T nale, reslde

same cottage with

described as not too smart.
BEIKMAN sold the possessions
of Jonestown members that
were confiscated upon their
arrival. The profits realize
by BEIKMAN were turned over
to the PT church movement.
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CHEARLIE TOUCHETTE
MIKE TOUCHETTE

STANLEY CLAYTON

ODELL RHODES

TIM CARTER

JIM COBB

MARK LANE

I R I S e R L . em e
P .

. Jonestown.

89

[ I IRV S Y

P T T T

-~
-t

A S

Crew member on the
"Albatros".

Operated bulldozer at

wWorked in the Jonestown
kitchen, lived in cottage
number 45.

Black male, present at ( "
Jonestown during the mass\{fh
suicides, escaped, currently
in Georgetown, Guyana.

Described as public relations
man for JIM JONES, operated
the radio facility.

Former PT church member who
defected approximately five
years ago, member of the RYAN
party who unsuccessfully
attempted to persuade remainir
members of his family to leave
Jonestown. Present at

Port Kaituma airstrip at tim
of shooting, escaped with

nthar Aafaménrce

W s bl b eh Ve A Ve Y e WS A wF @ - I

NE was present 1n Jonestown

on at least two occasions wher
he stayed for more than a day
or two as a guest of JONES sir
April of 1978.

the first visit that
ne Knew about concerning LANE!
was one where the food and !
living conditions got better
during LANE's stay. However,

AL TR A
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C .
¥ | —
er visit o NE to
Jonestown, the food and
living conditions did not
improve.
he ascertal
at LANE was introduced u
to JIM JONES by LANE's f _‘
former publisher, DONALD
FREID. It is the impressio
that LANE knew
) abou e suicide drills
.- _ o and was close to JONES"'
' . : ’ attorney, CHARLES GARRY.

An examination of personal papers found?
Eprior o his interview, noted the following nam :
addresses?

v

L

English Department ‘th
University of North Carolina

Chapel Hill, North Carolina

919-942-7683 :

918-933-5401 (5481)

N

PR S

Observed in t ession of
and si

The following descriptive data—
—was obtained through observation and interview:
L_‘ Nl

30
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Race
: Sex .

‘ Date of Birth
Place of Birth
Height
Weight
Build
Hair
Eyes
Residence Address

L>7?Cif Name

Telephone
Occupation
y Employment
Education

- e

Marital Status
Relatives

Social Security
Account Number
Passport Number
Arrests
-Destination Point

Y e e e S i B 3t

uent to the completion of the above
was photographed and fingerprinted
by personnel of the FBI at JFKIA.(-R}

g1
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. FD-302 {REV. 2677}
FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

12/28/78
Date of transcription

b? < Fcontacted at John F. Kennedy
Internationa rport (JFKIA), Queens, New York (NY). She
was advised of the identlty of Special Agent (SA)

) Hof the Fed Bu f Investigation (FB

Specia Agent f the United States Secret

bervme, Iso present. Y - ©
follows zﬁis

was

a member o ears

and toldH advised,
never wen ¢ Guyana. d attended

only a few meetings of the an Francisco.(fiﬁ
S e e e _ . o am
Wshe arrived in Jonestown July 13,
1978. When she first arrived in Georgetown, she stayed
e PT Headquarters for approximately two weeks.
Mthe headquarters in Georgetown was very confining.
€ was not permitted to go outside without permission."

mhe following individuals were located
at the headquarte n Georgetown: (Nj

SANDY COBB JONES - House Supervisor and Radio '

Operator, believed dead
v
TIM CARTER - Radio Operator

believed her to

SHARON AMOS - Radio Operato i
be most i person at head-
- - quarters. elieved AMOS killed

herself and her children
DEBBIE TQUCHETTE - Radio Operator

PAULA ADAMS - Public Relations '

after approximately two weeks in

! Georgetown, she and 29 other individuals were taken by boat
to Jonestown.

Invastigstion on 12/21/78 Queensj New York BQ 89...“95

at Flies »

by SA lh 12/26/78

Date dictated

Thit gocument CORlaing Neither recommandations nor conclutions of the

le it the property pf the FBI and is 10aned to YOUT BgeNnCy;
LN LY-N] CONLEALL Are AN th Fe Mirtrinitas moaeme o a s -
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At Jonestown, they were taken to the Pavilion,
where by Reverend (Rev.) JONES, who welcomed
then. JONES told them they would not go back

to the United States (US) and would be dealt with if they

wanted to go back. ev. JONES seemed strange

to her and afraid of people ge ng too close to him.(h,
she lived in Dor

m n,Jhich was composed
mainly of se ’ er wonen, with the eXxception of her

and another girl.u)

qhen she fi ived, the people
in Jonestown seemed to be happy. later felt

this was done to give the newcomers a good mpr‘ession{k’

Jonestown, she worked in the
She worked seven days a week
rom 7 AM to 6 PM. After work, she would eat supper, shower

and be at the rally which started at 7:30 PM. These rallies
or meetings lasted until midnight or later every night.fu/

Pat these meetings, people would inform
on each other. or example, she advised, someone would

state that another member wanted to leave Jonestown. Then,
everyone would yell at the individual who wanted to leave. /uj

Hshe never saw anyone hit at these
meetings, but some individuals had told her that they had
been beaten during these meetings.(“

that PETER WATHERSPOON {phonetic),
believed dead, to er he had sex with a child and was
beaten by a group at a meeting.ﬁ)

a3
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if you did not work hard enough,

you could a!so be !rought up on the floor at the rally.

A penalty for not working hard enough was being placed on
Publie Service (PS). This,m consisted
of working for very long periods © me w little sleep.

This duty on PS could last one day or several days. /%

l

- ”people who wanted to léave
Jonestown were drugged. e advised these people were put

in the Special Care Unit (SCU) and drugs were put in their
food.(-p,)

_B““ii gEuees reported her husband
for criticizing the focod. he was given the
choice of going on PS or going to the Extended Care Unit

(ECU). She stated he chose the ECU.(yyi

she heard about a "black box"™ in
Jonestown, but was told it was gotten rid of after DEEBIE
BLAKELY left. z(

she saw rifles and shotguns in cases
in the cottages a nestown occupied by the COBB family

and JOE WILSON. Rev. JOHES said he had enough
weapons to arm every security guard. he never

MWwimp wara? ¥ Qo SYS g SF%ES SR L= S

- e
heard gunshots nor knew of a practice range located in or
around Jonestown. that Rev. JONES
said he always carried a gun on rn.( ,

at the rallies, the Rev.
JONES said everyone should prepare for revolutionary suicide
and prepare for death. JONES talked about

revolutionary Siiiiii the day before Congressman RYAN arrived

at Jonestown. JONES said RYAN should be dead

before the Congressman arrived.
B m /u,

Ak d F2éN it & d o Gl b Nl L -4
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. *she had been told that approximately
seven-eight months before Congressman RYAN arrived at Jonestown,
a mass suicide hag been practiced and kool-aid was used

in this practice.czt

she decided to leave Jonestown because

she was afraid. Rev. JONES' statements about
suiecide befcre Congressman HiAN argived caused her to fear
a great suicide would take plaee{’r

As a result,
wrote a note saying they wan

he ‘
eave Jonestown and

gave the note to a reporter the nlght RYAN arrived.

advised the ieiorter gave the note to Mr. DWYER, the Amer!can

Ambassador, spoke to the Ambassador and told him
they wanted to leave. the next day, Congressman

RYAN asked them to speak into a tape recorder saying they
wanted to leave Jonestown. *RYAN told them
in his sight and not leave th avilion.

they were Jomed by — w!o sa!!

LA *\OH'U.,
~ dv. JONES asked them in the Pavilion
why they wanted to leave Jonestown. She advised JONES told

them America is not what you think it is. /Y

t/
—13 people who were leaving, the

reporters and Congressman RYAN, were taken to the air field
on a dump truck driven by EDDY CRENSHAW.(](/

an
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and tried to shoot DALE u € gun
not fire. DALE PARKS struggled with LAYTON and took the
un away from him. *after the shooting started,
he pilot got out o e plane and hid in the bush.
GOSNEY was later flown to Washington, D.C.,qey

— the shooting by LAYTQON started

rted at
. -
had been standing on the air field wi hree reporters

and PATRICIA PARKS when he was shot. trailer

ad moved close to RYAN's plane before the shooting started.
on this trailer, she saw RONNIE DEHNNIS, who
e delle is dead and did not shoot, and TOM KICE.

we later heard JOE WILSON, BOB KICE, TCM KICE, an
TOUCHETTE were shooters. she was later
wuith +he nvnnnf‘fnn nf JINEK I S

™A Wi Wil AULF\IJ—V‘I V‘ S i "

told
hidden on the traller.

she did not see Congressman RYAN
shot. [ {4

hat before the shooting

began, CRENSHAW pulled the dump truck to the end of the
air field and pretended to be f1x1ng the engine while he

Limwd Y ambylcoceoe omnlsr & acem 'y
ACpPV J.UUH.L.H& UI:H-K LUNGIU LHC P.Ldl“:bo(w

hod ha
oIy g Lne olhers nad odeen

all the people leaving Jonestown
with RYAN felt uneasy about LARRY LAYTON and did not trust
him because he was very close to Rev. JONES.
Congressman RYAN's secretary said LAYTON had signe
to leave Jonestown. /kl

an a davit
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A
of the PT who survived.
STEPHEN JONES had sald al

she would be afraid of any member

. TINA BOGUE told her

| efectors of the PT should be

| killed. Whe would consider STEPHEN JONES as

| a possibl er of the PT. IM CARTER

’ told her the PT members in San Francis angerous people "
l

1

|

- o e -~ P N

_Hc: UUCD IlUb U!:J.LUVG‘ CEYCl yuvile .I.
Jonestown willingly drank poison in the mass suicide. P
he believed they must have been forced to do it by

rmed guards.(\J

"White Nights" were alerts which
required everyone to go to the Pavilion. -these
alerts were called day or night. | #f

" S (e following individuals were Rev.
JONES' personal bodyguards: flt

o i CALVIN DOUGLAS /
t TIM DAY JONES /

JIMMY JONES “

JOHNNY COBB JONES ( o

_he had heard the terms Inner Core

:
j and Planning Commission, but did not know who was on them
ﬁ

or what tl% were. She advised the term "Angels"™ was unknown
to her. i

hat JONES
went to the American Lkmbass n Georgetown,
brought back to Jonestown. U}

SRR o recalled Rev. JONES mentioning
Lieutenant Governor DIMALLEY of California, but could not
recall in what regard. She further advised Rev. JONES had
. said he warned Mayor MOSCONE of San Francisco that something
 —— was going to happen to him'ltﬂ

. hil

o RN W
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would be
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ussians had stayed a few days in
Jonestown. ONES had said everyone in Jonestown

was going to

ows and arrows arrived in Jonestown
and were sent in duffle bags and in luggage¢d ¥

i that drugs were sent to
Jonestown f{rom ) n oan rrancisco. These drugs :
. br ht in by people carrying them in their luggage. h
i he had no knowledge of drugs being sent out o onestown.
: toy dolls were made in Jonestown and sold in
. Georgetown. bshe did not think they contained
i drugs.;h/

Concerning Doctor LAWRENCE SCHACHT,q
she heard he did not have a medical degree, but was pern

= , to work as a doctor. /TV
”the following individuals were close
associates © ev. St /N
SARAH TROPP - Coordinator, dead /

THERESA KASARAS - Secretary, dead _
ST KAREN LAYTON - Secretary, had baby with Rev. JONES kﬂ/

CAROLYN LAYTON - Secretary _;J
mcmown and KAREN LAYTON,
THERESA KASARAS and JOH lived in West House with
JONES.[ U-l
fﬂi | - he below listed individuals
oo as follows: [n}
o TIM JONES Adopted son of JONES, Security
ﬂ Force

("

/

¢
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JIMMY JONES, Jr.
EDDY CRENSHAW

HERBERT NEWELL

JOHNNY COBB JONES

MARK CORDELL
JIM MAC ELVANE

BILLY OLIVER
LEE INGRAM

TIM CARTER

TIM PROKES
CALVIN DOUGLAS
CLEVELAND NEWELL
BONNIE SIMON

TOM GRUBBS

'Principal of School,

Adopted son of JOKES, Security
Force

Drove dump truck during
assassination of RYAN

Worked on boat
Security
Worked in kitchen

Security Force, came from US
two days before R{AN arrived

Security \fi!

Coordinator, Coach of Basketbal
Team

Public Relations, travelled
back and forth to US, close
to JIM JONES

Close to JONES
Captain of Security
Security

Daytime Security

8aw him teaching archery a
days before RYAN arrived

Q9 A
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MARIE RANKIN also
known as {aka)
Duckett

RENNIE KICE
LORA JOHNSTON

VERA YOUNG
JEAN BROWN

JUNE CRYM
SANDRA INGRAM aka

Bradshaw
JUDY FLOWERS
HARRIET RANDOLPH

JIM RANDOLPH

LEONA COLLIER

ton

Supervisor of PS, Security
Force, armed guard in mass
practice suicide, believed dead

Medical Bond, where medical
supplies kept

Supervisor of PSS, and l
disciplinarian

Believed in San Francisco w

Visited Jonestown, in San ]
Francisco

Believed in San Francisco i

DY ceemnd Jom O P .
PECLICVYEU 1Il wdll rrdicilsco

Believed in San Francisco

Called SARAH, believed dead

In San Francisco, very dedicated
to PT. N e i v
to no goo

Visited Jonestown and brought
MARK LANE, now in San Francisco
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!

BURRELL WILSON
TISH LEROY
ALBERT TOUCHETTE
JOYCE TOUCEETTE

MICHELLE TOUCEETTE
MIKE TOUCHETTE

STANLEY CLAYTON

MARY U
TOM BOGUE
TINA BOGUE

ODELL RHODES

| &4V non
[T Ry VDD

e

MIKE CARTER

ERE-R

101

Basketball Team ]

‘-

IS N B 2PN ion [ o WP N,
ublic Relatio

ns in Georgetown

o

in Jonestown, dead

Security Force and Basketball ‘
Team, dead j

Head of kitchen, kept passports
dead f

Laundry room, dead

In Georgetown, drove a cat
which cleared brush W

Worked in kitchen, survived
suicide

| o WP | - f a2 = L - b= ) 3.2 M % oo omoa

vead, 5810 sSne wWould kKill dﬂyvﬂd
who wanted to leave T

Worked in fields
Worked in fields

PS and teacher

== | S e o AL ™% A ur
me PacCrk wWlill NIAN

a as
relative, alive

or
o

P N »nm
eit ri,
oncerned
Radio Reom, contact from

Jonestown to San Francisco PT
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CHUCK BEIKMAN

CHARLES GARRY

Always seemed nice, went in an
out of Jonestown

Attorney for PT, visited
Jonestown twice whil
was there

The following information regarding—

gained through interview and observation'|ﬂl

Name

Race

Sex

Date and place
of birth

Height
Weight
Build

Hair

Eyes
Occupation

Education

Marital status
Social Security Number
Destination point

102
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Mother

S - Father
o Brothers
€.
iff Sisters
N she did not intend to contact her
B d mother, because she felt her mother was

_ [—- mad at her for le Jonestown and not committing suicide./14,
N
-
. gl -

!

H
i ]
=0
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FD-302 (REV. 3-0.77)

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date of tnmcrlptlon_____&_z_/_a.gﬁa_—

met at Pan American
y International Airport
Federal Bureau of Investigation
FBI SA United States (US) Secret Service.
advised © e identities of t interviewers
an e nature of the inquiry. furnished the

following information: (11,

Airlines, Hangar
(JFKIA) by SA

Indianapolils,
who died at Jonestown, Guyana, and a grandmother,
of natural causes in Indianapolis several vears

. jojned JONES' Church and encouraged

! %began attending services a
shortly er joined the Church,#'ecalls
being kno s the People's Temple Full Gospel Church-Interdenomi-

: national.%attracted to the Church and its pastor,
JONES, because 1 oused strong bible teachings and practical

Christianity such as helping the poor, visiting the sick
and following the actions of the Apostlesd U

: Fan active member of the Peoples Temple
durin s period
while the urch was sti n In olis
an ne rincipal duties for the Church was in the
position of% At this time, the Youth
Group was not engage ny physical training, but merely

participated in bib%%ﬁjlasses, special services and held

occasional parties.

. In approximately 1962, at a time whenP

1 interest in the PT was waning, JONES announced tha e received
} a prophecy of nuclear war and destruction of the Northern
l

Hemisphere and was therefore moving the Church to Brazil.
m.JONES had read an article in Esquire
agazine, c sted Brazil as one of a number of areas

where pecople had the best change of survival in the event

of nuclear
,! investigation on 12/21=22/78B  a__Jamaica . New York Fite @ BO-89-455
ol

SA m 8
{ by Date dictated 1 2 / 28 /7
[S——
This gocumant containg neither racommenaations nor conciutions of the £BL. It 4 the property of the FBI ang it loanes 10 yOuUT Jgenty:

i ang ity contents are Aot to be SIStributed cutsioe your pgency.
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8 BEAM, his wife, RHEAVIANA BEAM and their daughter, JOYCE.
The elder BEAMS died at Jonestown, while JOYCE, who was
in Venezuela during the mass deaths, is currently in the
United States (US). (hl

Approximately one year elapsed before JONES and
570 thﬁ ﬁiﬁni returned to Indianapolis from Brazil.
resumed active membership in the Church.
ghortly thereafter in 1963, JONES moved the Church to Ukiah,
California, a town which was also mentioned in the Esquire

article as safe from nuclear warfare. Within two or three

weeks,
JONES to 1ah.

Mmong the 50 to 60 persons
ther members arrived later.
ving to California was because his wifle,
whom he had met and married in the ChUrc

eyvout follower of JONES and desired to Bo.

} sho was also a Church member,
i ad prece three weeks, and
. assisted as a Church
! menber for approximately ¥ y DU ad left the
; Church in mid 1977, after having become disillusioned with
| JONES. (W
P

ﬂ the PT had resettled in Ukiah,

PJONES and the Church were gradually anging.

; JONES' teachikhgs became more political. JONES placed the

! blame for the ills of the world on the rich, the ruling

f class, the President of the US and especially in later yars,
on President NIXON to the extent that JONES enc?praged support

be given to any of NIXON's political opponents.

At Church meetings, JONES became increasingly
intolerant of opposing viewpoints. Eventually those who
dissented or attempted to argue a point were subjected to
public humiliation by JONES or his assistants; in particular,
. RICHARD TRAPP and EDITH ROLLER, both former college professors
4 who were capable debaters. Both of these individuals died
at Jonestown. x‘,

. The complexion of the Youth Group also changed.
ia In California, the position of Youth Leader was held by
MIKE CARTMELL, who was married to JONES' adopted daughter,

QU TANND The Youth Group now engaeged in physical training,

w2V LAININL . & LIS ANSNE WS WL W b [y - 22 L
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including athle night hikes, and military
type training. the training was

leading to sell defense and weapons insiruction, but was
unaware of this actually occurring. CARTMELL and his wife,
SUZANNE both quit the Church prior to its move to Jonestown,
over a conflict with JONES, who attributed their leaving

the Church to their desire to live "high on the hog."

qpresonal life also underwent strain
during the years that the PT was situated in Uxiah. He

and his wife were grow1ng 1ncrea51ngly 1ncompatabl Durinﬁ
1974 to 1975, in addition to his full time employm

1n
y the amount of time Spent away wife andP
children, in addition to the economic hardship of tithing

25% of his gross salary as required b t?g‘jhurch, finally
'Ilillllllil' 2

resulted in a 1975 divorce
In 19?6 the Church moved from Ukiah to San Francisco.

JONES?! reason for the move was 10 escape the racist attacks
- of the local citizens of Ukiah. Mthere
was, in fact, a growing animosity towar e la

influx of blacks brought into the community by the PT f;

: After the move to San Francisco, JONES grew eve
— more dictatorial in his running of the Church. “
was a member of the Planning Commission of the Church.
This group which consisted of long time Church members,
acted as a Board of u1reccor's anau.ea;t. in LHU[LU decisions
and policy. The Planning Commission was increased by JONES
. to approximately 100 members, but were in effect a rubber
stamp, since JONES held veto power over their decisions.f

' JONES' increasingly authoritarian role in the

: Church was reflected in his more stringent pronouncements.

! Physical abuse in the form of spankings with paddles or h
belts and boxing matches in which an experlenced athlete

= would fight the person to be punished. This physical abuse
o took place at membership meetings which were compulsory
and open only to card carrying Church members.{]d h

10n _f
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JONES began to threaten members not to leave the
Church. At first he cautioned those who wished to leave,
to make sure they settled more than 500 miles from the Church,
but he amended this rule, threatening members not to leave
the Church at all. Those who left the Church were rumored
to be under surveillance by members who were specially trained.
This select group which was not known mby any
name, was composed principally of women an ncluded PATTY
CARTMELL, mother of MIKE CARTMELL and believed deceased
at Jonestown; CAROLYN LAYTON, divorced wife of LARRY LAYTON
and believed dead at Jonestown; JACK BEAM and possibly PAULA
ADAMS, who is still in Georgetown, Guyana. The membership
of the PT did not discuss the activities of this group.(u?

When JONES announced his desire to move the Church

to Jonestown in Guyana,

JONES gave many reasons for the move, including € chance to
- lead a simple agrarian life, freedom from harassment, expecially
for black members, and ihe oEiortunity to escape the fear

of nuclear warefare. among those who voted

against the move, but JONES prevailed and two teams were
2 sent to Guyana, one to Georgetown and the other to thesnterior,
L where they would set up the grounds for Jonestown. Church

5; - members began moving to Jonestown in 1977 and
P form(u:'ife and children moved there in the Fall o a

L year
Because he wished to be near his children,_

overcame his reluctance to leave the US and in January,

' o
e e e N
N

1978, he arrived in Jonestown. He was extremely disappointed
in the settlement, but was told within his first week there
that the road to Jonestown led in but did not lead out and
L that he could only leave when dead. Shortly afterward he
- - saw a member beaten for attempting to leave or planning

; to leave, both proscribed activities.
similar beatings frequently. He described the atmosphere
L_ as that of a concentration camp with armed guards or security

,,,,,,,,,

L)

stated purpose was to protect the camp from outside aggressors.
In addition to beatings, those attempting to escape or other
of fenders were sometimes for several days being placed in

"the box", a four foot by eight foot by seven foot cubicle
placed partially underground. This punishment of "total
sensory deprivation" was followed by couselling((ll

€ Ny
"
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At the settlement JONES was like a king and was
always surrounded by two to three security men with others
on the periphery. The security men were armed with either
rifles, shotguns, or handguns. JONES himself carried a
handgun which was either a .38 caliber or a .357 magnum.(zﬂ,

JONES talked frequently about dying and seemed
to be obsessed with this topic. On one occasion, JONES

held a 1nng mopfing in vhich he stategd that fhingq were

B8 N e N

hopeless and the members of the PT had no choice but to

take their own lives. At this point, a flavored water drink
was brought out and everyoredrank it. Many thought the
drink was poison until after they had drunk it.

) ) this activity was best described as & suicide
L7¢ @M
(A

On other occasions, JONES announced alerts on

" -
he camp public address system. All the members would then

+
hasten to the pavillion where JONES would annocunce that

the settlement was faced with some specific emergency situation
of a threatening nature., Attendance was taken at these
meetings, which were called "White night" or “Alphas" and
security men with weapons were positioned throughout the

crowd. JONES would then elaborate on the nature of the

threat or emergency and the remedies to be taken.('K/

fal 3 EgrS < +
On occasion, visitors or govenment officials would

arrive at Jonestown. These visitors were handled by a special
group, who were supposedly trained for it. The group consisted
of MIKE PROKES, TIM CARTER, LEE INGRAM, DICK TROPP, HARRIET
TROPP, CAROLYN LAYTON, MARIE KATSARIS and JOHNNY JONES /,,I

Regarding the visit of US Congressman LEO RYAN,
the settlement members were aware of his coming approx1mately
five days in advance when they were told of it at a nightly
.............

meeulng. qJUl\H'.'..D Ucbl..l .I.UBU n.um as a Iu\..l.bu, a bl UuU.l.l:l.ud.l\UI
and one who was known to be on the side of oppression of

poor people. Cu,
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Specific instructions were given regarding RYAN's
group. Members were to stay away unless specifically instructed
to speak. Members were permitted to answer if questioned,
but were warned to be positive in their remarks about Jonestown,
since their lives and the lives of their children were hanging
on the resuits.fu‘,

Once, in an agitated state, JONES made the comment
nSomebody ought to shoot RYAN."™ Again one or two days before
RYAN's arrival, JONES said that his efforts t¢ thwart RYAN's
visit failed and that he was coming, but perhaps his plane
would fall from the sky.(u)

When RYAN arrived, he was shown around the camp
and on the first day was actually given a programmed tour
and presentation. That night, RYAN, his assistant and the
two attorneys, MARK LANE and CHARLES GARY slept in Jonestown.( lt/

On the morning of November 18, 1678, H
a emptlng L0 leave Jonestown, but

at this point they seriously decided to leave. They all

felt that something bad would happen because of JONES' frequent
references to RYAN. They weighed and then dismissed the
possibility of travelling through the jungle to get help.
Finally, two of the BOGUE children approached them and said

that the PA f wished to leave
Jonestown. RWwent to the pavillion

and told RYAN that they also wished to leave. RYAN and

RICHARD DWYER advised them that they would be afforded protection
annd that they would leave with the RYAN party. P

was very skeptical when he he.’ilr'd that LARRY LAYTON was among

those who wanted to leave.(’k

RYAN was originally to remain in Jonestown until
all those wishing to leave were boarded on the planes and

leavnig, but a knife attacK by D RYAN caused the
congressman to depart earlier. ONES
ordered the knife attack to get RYAN ou © he could

be killed at the airport in Port Kaituma. l{,

f

10y
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qthe other "defectors", as those wishing
to leave were called by JONES and the other members, were
taken in a dump truck driven by EDDY CRENSHAW to the Port

Kaituma Airport. After dropping the people off at the planes,
the dump truck went to the end of the runway, where it turned

|
i
l around facing the planes and stopped. As he was boarding
: noticed a tractor
| the airport./:y

Aftér boarding the plane, —
in his seat when he heard the tractor trailer approaching

;1

. . “
A %-:!M
D I...: .

gquickly. Looking out the window, he tractor
trailer pull abreast of the plane on the le , approximately
60 feet away. BHe then saw three armed men taking aim from

the tractor trailer. qthe three men as TOM

KICE, who was carrying an automatic pistol, possibly a .45
caliber; ALBERT TQUCHETTE, who was armed with a rifle; and

JOSEPH WILSON, who had a shotgun. He called for everyone

on board to duck down. After the shooting commenced,_

lanced out the window and saw these three individuals firing.
_ the shooting lasted about two minutes,
after which the tractor trailer drove around to the right
side of the plane. The shooting resumed on _the right side

approximately two additional minutes.
heard the tractor trailer pulling away

“and when he looked out the pilot's window, he saw it heading
back into the jungle towards Jonestown.(u

= ”helped the others to disembark from

' ‘* the plane. e to the survivors to go into the bush, since

i : he-was sure that the attackers would return. He went into

= the bush with the children and they spent the night near
the airport in Port Kaituma. The next day they were discovered
by Guyanese officials. T

; mno knowledge of any written or oral
| caths made by ers of the PTfuj

i

:
|
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—the following individuals as
armed body guards of JONE :(}u

TIMJONES "DAY" Also known as (aka) Tim Tupper Jones

JIMMY JONES

LOU JONES

JOE WILSON (

RONNIE JAMES y

WSTEVEN JONES was possibly .t
one of the y DU e has never seen him with a
weapon. (ul

mthe following individuals as
members of e ecurity Force: Q{)

STEVE JOKES '

TIM JONES "“"DAY" aka Tim Tupper Jones

ROBERT KICE

RONNIE JAMES

CHRIS CORDELL

CLEVELAND NEWELL

GARY JOHNSON aka "Poncho"

JOE WILSON

AL TSCHET1TER

LOU JONES (Shift Supervisor)

DOUG SANDERS (in times of crisis)

SEBASTIAN MC MURRAY (part-time)

TEDDY MC MURRAY (part-time)

WALTER WILLIAMS (possibly security)

AL SIMON (part-time or time of crisis)
TINETRA FANI
DON FITCH, aka "Doc" (possibly security)
EUGENE SMITH (in time of crisis)
TIM JONES "NIGHT"

. JIMMY JONES, JR. (Shift Supervisor)
EDDY CRENSHAW (reserve)
JOHNNY COBB JONES (Shift Supervisor)
JOHNNY BROWN JONES (Security Coordinator)
JIM MC ELVANE
BILLY OLIVER

i
BRUCE OLIVER ;

111
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LEE INGRAM (Security Advisor)

CALVIN DOUGLAS (Captain of security)

BONNIE SIMON

PAUL MC CANN (possibly security)

MARIE RANKIN aka Duckett {possibly seeurity)\ W
BURRELL WILSON (possibly reserve security)

MIKE TOUCHETTE (part-time)

ALBERT TOUCHETTE (part~time)

LARRY LAYTON (in time of crisis)

—never heard of the term angels{u}
.

b A . PR
he had been a member of the

Planning Coé%!sslon in Ealifornia, but he stated that it

was disbanded when the move to Guyana was effected. When
it existed, it consisted of approximately 100 people. He
advised however that there was an inner core of persons
close to JONES who assisted him in planning and decision
making. These individuals are1 vy '

TERRY BUFORD )
MARIE KATSARIS

CAROLYN LAYTON I
PATRICIA CARTMELL -

KAREN LAYTON

JACK BEAM W
JOHNNY JONES \
LEE INGRAM

GENE CHAIKIN

HARRIET TROPP ,_J

b7 > The only indication — has of influence
. peddling is that PAULAADAMS was living in Georgetown with a

Guyanese official in order to secure favorable treatment

in things relating to the PT. While in California, JONES

had befriended many politicians, including Mayor MOSCONE

of 8San Francisco; HARVEY MILK, another San Francisco elected
official, Governor GERRY BROWN of California, the District
Attorney of San Francisco, and Mayor BRADLEY of Los Angeles.
Some of these officials visited the PT Church in San Francisoc

or Los Angeles.(14)
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Another public official who was a close friend
s Lieutenant Governor DIMALLEY of California

a
d Jonestoun twice and praised if,’7
“

Wil RS ¥ ] F* S

mno fugitives or persons who have
committed crimes for which they are not charged, as being

members of the PT.("

an individual named TIMOFAYEV
who was an

ussian Embassy in Guyana, visited

the settlement at Jeonestown JONES later said that he invited

+the Ruyuecianm affirial in nr-rh:nn to ask him if the Soviet gnupr*nmnnf'

WIIC Ay Mo Sl Wi d b walda aad LA o waiod ddtid a4 ¥ A R

would provide an alternate place to relocate in case the
PT required this assistance.(ﬁl

q:uo specific knowledge of the method
whereby weapons W shipped to Jonestown, nor did he know

of anycache of weapons, although JONES boasted of having
a large store of weapons.{

ar~nmo ~f

thneo ot
W Wi il W ) e e
engaged in !lrearms !ra!nlng in the jungle, but

know how extensive this training was. Henever heard of
weapons training while the Church was located in California

verbally, Wfor maintaining a defensive

pesture. In the event of physical attack, the ultimate
defense was mass suicide rather than being overruqugl

mno knowledge of any officials
in any govenment or tional bjgy being the targets

for, murder by anyone from the PT{

*no knowledge of any relocation plans
in the event o S suicide, but he stated that in the
event that the Church was attacked, JONES had said there

(%

if the PT or JONES were attacked

would always be someone to avenge the Church against defectors,

d oo & b e ae 13 b

bldl l-vUI.‘.‘I ﬂ.lld thc 4dd AT . (u/
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Mno specific knowledge of preparation
for the as n of Congressman RYAN, but he believes
that these indjviduals would have not acted without authorization

if an assassination plot existed

the persons Nt woulu estimace as most likely to carry it
out are: (u‘

STEVE JONES

TIM JONES "DAY" aka Tim Tupper

LOU JONES !

JIMMY JONES, JR. (w

LEE INGRAM .

TIM CARTER I

MIKE BROOKS

i e

CALVIN DOUGLAS
SANDRA BRADSHAW
JEAN BROWN
LEONA COLLIER

*no knowledge of PT radio or business
conducted or ¢ sed on the radic. He heard that codes
were used on the radio and that it was used frequently.
Amonrz those who used the radio uere-llli

TIM CARTER /
LEE INGRAM

MARIE KATSARIS bar
TERRY BUFORD \Vy

CAROLYN LAYTON
HARRIET TROPP

—no specific knowledge of a hit list,

but he allugdeq to 2 vague listing of enemies who would pay
for wronging the PT. (u)

In addltlon to 11v1ng with a2 Guyanese official

& - k ———————————— b~ M u v am b DANTA ATVAMC
L Ubd.t[l J.d.VUI CI.UJ.!: l..rl :aumcuu J.Ul Le Loriu I'lly IRV AL/RNTO
was also a sexual partner of JONES ing to boasting
by JONES which was overheard by

114
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' m no knowledge of a primitive nuclear
device or a onestown, but he did hear rumors that
DON FITCH aka "Doc" was building some sort of cannon or
mortar to be used in the defense of the settlement.\l&l

Hut C-14 was the cottage
where secu an elr families lived. There was

a cabinet in this cottage where the weapons were kept(}l,

mDoctor LAWRENCE SCHACT was

in charge ol medical care a onestown. SCHACT had attended
medical school in Mexico and finished in Califormnia. He

was in the process of serving his internship when he went

to Jonestown and therefore did not receive his license to
practive medicine from the State of California. SCHACT

was not acknowledged as a Medical Doctor by Guyanese authorities.
The following individual were named* as associates

of Doctor SCHACT: 'u'

JOYCE PARKS - Nurse Practitioner
CHRISTINE YOUNG - Registered Nurse
JOYCE ROZYNKO - Registered Nurse
ANNIE MOORE - Registered Nurse

SHARON COBB - Pediatric Nurse Practitioner "v'
DALE PARKS - Inhalation Therapist '
LOIS PONTS - Registered Nurse ‘
Descriptive information, position in the PT, and

c hereabouts of the following individuals was provided

'Iiiiiii.iill’h' .
i 7&
1. Name TIY JONES "NIGHT" l

Sex Male
Race Negro /
Age 2l1-22 years
Height 58
Weight 140 pounds \4’
Hair Black
Position Security Man
Whereabouts Unknown ’

’I

=
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2.

Name

Sex

Race

Age

Height
Weight

Hair

Build
Position
Whereabouts

Name

Sex

Race

Age
Height
Weight
Hair
Position

Whereabouts

Name

Sex

Race

Age

Height
Weight

Hair
Position
Whereabouts

Name

Sex

Race

Age

Height
Weight

Hair
Position
Whereabouts

JIMMY JONES, JR.

Male

Negro

18 years

6! 5"

160

Black, short afro

Thin

Security Shift Supervisor
In US

EDDY CRENSHAW

Male

Negro

30 -

5! 10"_5‘ 11"

200 pounds

Black

Truck driver; part-time
security man

Unknown

HERBERT NEWELL
Male

" Negro

23-24 years

6!

150-160 pounds

Black

Crew of trailer Cudjoe
Georgetown, Guyana

JOHNNY COBB JONES

Male

Negro

19

5! 10"

160 pounds

Black

Security Shift Supervisor
Possibly in US

116
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6.

Name

Sex

Race

Age

Height
Weight

Hair
Position
Whereabouts

Name

Sex

Race

Age

Height
Weight

Hair
Position
Whereabouts

Miscellaneous

Name

Sex

Race

Age
Height
Weight
Hair
Position

LiImarman kv o
wiicTli caduJVvU Lo

Miscellaneous

JORNNY BROWN JONES ‘
Male ;
Negro =
30-32 years

5!10“

150 pounds

Black

Security Coordinator
Deceased in Jonestown

MARK CORDELL

Male

White . /
20-21 years (1/[

5! 9"

160 pounds \\
Light blond

Worked in kitchen

us

ddopted son of RICHARD
CORDELL and nephew of

HAROLD CORDELL

—

JIM MC ELVANE
Male

Negro

40

b'u"—6'5" ;
210-220 pounds :
Black

Security man
Deceased in Jonestown
Head of security for
PT in USA, arrived a
few days before RYAN
party
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10,

11.

lz.

Name

Sex

Race

Age

Height
Weight

Bair
Position
Whereabouts

Name

Sex

Race

Age

Height
Weight

Hair
Build
Position
Whereabouts

Name

Sex

Race

Age

Height
Weight

Hair

Build
Position
Whereabouts
Miscellaneous

Name
Sex
Race
Age
Height

BILLY OLIVER

Male

Negro

23-24 years

6| 1"__-6 ton

185 pounds

Black, short afro
Security man
Possibly deceased in E
Jonestown

STEVE JONES :
Male

White i
20 years

6!6n ’
180 pounds

Dark brown, long (1)
Thin

Security man

Police custody in Georgetown,
Guyana

TIM TUPPER JONES "DAY"
Male

White

20 years

6'““

175-180

Blond, long
Medium
Security man
Possibly in US
Wore moustache

LEE INGRAM
Male

Negro

35 years
6'1"
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Weight

13.

%
14,
15.

Hair

Hiscellaneous

Position
Whereabouts
Additional

Miscellaneous

Position
Whereabouts

TR dd w4 e W e R

Name
Sex
Race
Age
Height
Weight
Bair

Praeit
o510

Whereabouts
Name

Sex

Race

Age

Height
Weight

Hair
Position
Whereabouts

s

180 pounds

Black

Wore moustache
Security

Georgetown, Guyana
Was a trusted aide of
JONES

CHRIS O'NEAL
Male

White

18-19 years
5'8g-5'10"
150 pounds
Dark blond
Epileptic
Field worker

CALVIN DOUGLAS
Male

Negro

21-22 years

6|

170-175

Black

Cantain o
UUHU“AII L
W

ecuri
Georgetown, Guyan

f s uritv
I 8 riLty
a

CLEVELAND NEWELL
Male

Negro

25-26 years

bl

170 pounds

DYl anml
Diavh

Security man
Georgetown, Guyana, or
us

oo
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16.

18.

. 19,

Name

Sex

Race

Age

Height
Weight

Bair
Fosition
Whereabouts

Name
Sex
Race
Age

Ho ot

ll\-lgll L %]
Weight
Rair
Position

Whereabouts

Name

Sex

Race

Age
Height
Weight
Hair
Position

Whereabouts

Name
Sex
Race

Ao
Ag<

Height
Weight
Hair

- PAULINE GROTT

BONNIE SIMON
Female

White

24-25 years
5! 3“

Security woman
Deceased in Jonestown

PAUL MC CANN

Male

White

30 vears

6!3!!

170 pounds .
Dark brown :
Wood  crew; possible reserve
security man

] |
Unknown \w

Female ) ?
White

28-29 years

5!“"

110 pounds

Light brown

Chemical analysis of

plants

Presumed deceased in

Jonestown

TOM GRUBBS
Male
White
Slll"
160 pounds
Light brown

{120
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: 20.
:;}
»
M 11
B |
o 21.
P
—a 22
23,
B

Position
Whereabouts

Name

Sex

Race

Age
Height
Weight
Hair
Position

Whereabouts

Name

Sex

Race

Age

Height
Weight

Hair
Position
Whereabouts

Name

Sex

Race

hge
Height
Weight
Hair
Position

Whereabouts

Name
Sex
Race
Age
Height
Weight

School principal
Deceased in Jonestown

MARIE RANKIN aka Duckett
Female

Negro

25-30 years

6 foot

150 pounds

Black

Teacher; possibly security
woman

Unknown

TERRI BUFORD
Female

White

25 years

5I7l|

110 pounds

Light brown
Advisor to JONES
Us

JEAN BROWN

Female

White

31-32 years

Sllll

130 pounds

Blond

Administrative Clerk

in San Francisco Temple
San Francisco, Califernia

CORINNE KICE aka Rennie
Femzale

Negro

35-40

5!7"_5!8"

140
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24,

26.

Hair

Miscellaneous

Position

Whereabouts
Additional

Name

Sex

Race

Age
Height
Weight
Hair
Position

Whereabouts

Name

Sex

Race

Age
Height
Weight
Hair
Position

Whereabouts
Additional

Name

Sex

Race

Age
Height
Weight
Position

Whereabouts
Additional

12

Black

Wife of BOB KICE
Worker in medical bond
(supply room)

Unknown

Job .entailed handling
drugs

LAURA JOHNSON

Female

White

30 years

5|6u_5|7n

120 pounds

Dark brown

School teacher; former

supervisor of field workers

UsS

VERA YOUNG

Female

Negro

30 years

5l5|t

130 pounds

Black

Part-time secretary in
San Francisco Temple

San Francisco, California

wWas never seen in Jonestown

JUNE CRYM
Female
White

30-35 years
5‘2"

140 pounds

Part-time legal secretary

in San Francisco Temple

San Francisco, California

Visited Jonestown, for
one week

R
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27.

28.

29,

30.

Name

Sex

Race

Age
Height
Weight
Hair
Position

Whereabouts

Name

Sex

Race

Age

Height
Weight

Hair
Position
Whereabouts

Name

Sex

Race

Age
Height
Weight
Hair
Position

Whereabouts
Additional

Name
Sex
Race
Age
Beight
Weight
Kair

MIKE PROKES

Male

White

30 years

5!10"‘_5!11" ]
150-155 !
Brown

Public relations and

radio traffic

Georgetown, Guyana

TIM CARTER
Male

- White

30 years

5l9u_5|10n r ,
155-160 : LI"
Light brown Y
Public relations at Jonestown‘\\”
Georgetown, Guyana r'

SANDRA INGRAM aka Bradshaw |
Female :
White

25-30 years

5'2"

120 pounds

Blond

Administrator of Church

In San Francisco

San Francisco, California
Greatly trusted by JONES

JUDY FLOWERS
Female

Negro

30-35 years
5|6n

140 pounds
Black

124
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31.

314.

32.

Position

Whereab
Additio

outs
nal

Name

Sex

Race

Age
Height
Weight
Hair
Position

Whereabouts
Additional

Name

Sex

Race

Height
Weight

Hair
Position
Whereabouts
Additional

Name

Sex

Race

Age
Height
Weight
Hair
Position

Whereabouts

Possibly money raising

in San Francisco

San Francisco, California
Was never in Jonestown,

was sister of LEONA COLLIER

JIM RANDOLPH

Male

White

35-40 years

518"

145 pounds

Light brown

Worked in San Francisco
organizing the shipping
of materials between
San Francisco and Guyana
San Francisco

Never saw in Jonestown

HARRIET RANDOLPH
Female

White

5!”"

120 pounds

Dark brown

School teacher
Deceased at Jonestown
Close advisor to JONES

LEONA COLLIER

Female

Negro

45-50

Sllﬂ

150 pounds

Black

Money raising in San
Francisco

San Francisco, California
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33.
b7 &
3“ .
3 35.
v
Lo
i " i

Name

Sex

Race

Age
Height
Weight
Hair
Position

Whereabouts

Name

Sex

Race

Age
Height
Weight
Hair
Position

Whereabouts

Name

Sex

Race

Age
Height
Weight
Hair
Build
Position

Whereabouts
Additional
Name

Sex

Race

Age

Height

[y
N

-

DALE PARKS

Male

White

35 years

Biiﬁ_ﬁ—s i 11ii

160-170 pounds

Dark brown

Inhalation therapist,
nurse N,
BURRELL WILSON

Male

Negro

20 years

5'11"*6' 4

160 pounds : L!\

Black

Wood crew; possible reserve
security man

Possibly in Georgetown,
Guyana

CLARE JANARO

Female

White

45 years

Siun

240 pounds

Dark brown

Heavy

Operated home in Redwoodl
Valley, California
California

Was never in Jonestown
RICHARD JANARO

Male

White

45-50

6!

YA
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(W% ]
~3

A
(6]

39.

Weight
Hair
Position

Whereabouts

THad e a rda oW W

Additional

Name

Sex

Race

Age
Height
Weight
Hair
Position

Whereabouts

Additional

Name

Sex

Race

Age

Height
Weight

Hair
Position
Whereabouts

AAART #31 nrmnal
RuUNW L wlWVIIa 4l

Name

Sex

Race

Age

Height
Weight

Hair
Position
Whereabouts
Additional

170 pounds

Dark brown, graying
Worked in Georgetown
purchasing supplies

Last known on ship Albatross

bound for Barbados

Would come to Jonestown
to visit his children
BONNIE BECK

Female

White

30-32 years

5!1"

160-170 pounds

Dark brown

Worked in home in Redwood
Valley, Calfironia
Redwood Valley, California
area

Never in Jonestown

£

h

em
White

25 years

5'10"

125-130 pounds

Dark brown - long

Handled financial matters
Deceased in Jonestown

Wme INKNTTCY micbwmago
nao JUNLO WIiobtiToo

ATCARTC
SdwJdl kT

-

39

e

4l

m
b~ )

)

PAULA ADAMS
Female

White

35 years
5|5u_5t6n

120 pounds
Blond

Public relatio
Unknown

Rarely visited Jonestown;

lived with Guyanese official

i20

N

S~
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4o.

ul.

L2.

424,

Name

Sex

Race

Age
Height
Weight
Hair
Position

Whereabouts

Name

Sex

Race

Age

Height
Weight
Position
Whereabouts

Name

Sex

Race

Age

Height
Weight

Hair
Position
Whereabouts

Name

Qavw
T A

Race

Age
Height
Weight
Hair
Position

Whereabouts

TISH LEROY
Female
White

45 years
5! 6n,

onestown

CHUCK BIEKMAN

Male

White

MSoyears

gty

200 [
Shoe repairman ( Lﬂ-
In police custody in
Jonestown for SHAKON
AMOS' murder.

JOYCE TOUCHETTE
Female

Likn & &
RiiiLe

45-50years

5IS||

125 pounds

Light brown

Kitchen supervisor
Deceased at Jonestown

CHARLIE TOUCHETTE

M=o

LA b

White

50 years

5'g"

185 pounds

Gray

Supervisor of construction
projects

Last known on ship Albatross

12¢
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42B.

4acC.

43.

4y,

Name

Sex

Race

Age

Height

Weight

Hair

Position
‘Whereabouts

Name

Sex

Race

Age
Height
Weight
Build
Position

Whereabouts

Name

Sex

Race

Age
Height
Weight
Hair
Position

Whereabouts

Name

Sex

Race

Age
Height
Weight
Hair
Position

Whereabouts
Additional

125

MICHRELLE TOUCHETTE
Female

White

18 years

5!

110 pounds

Dark brown, long
Laundry worker
Deceased at Jonestown

MIKE TOUCHETTE

Male

White

24-25 years

5!11“

170-180

Muscular

Heavy equipment operator,
part-time security
Deceased at Jonestown

STANLEY CLAYTON

Male

Negro

25-30 years

bl

170 pounds

Black

Assisted JOYCE TQUCHETTE
in kitchen

Georgetown, Guyana

MARY LEE BOGUE

Female

White

18 years

5!

140 pounds

Dark brown

Cared for children and
teacher's aide
Deceased in Jonestown
Daughter of EDITH and
JIM BOGUE
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Name
Sex
Race
Age
Beight

- Weight

Hair
Position
Whereabouts
Additional

Name

Sex

Race

Age
Height
Weight
Hair
Position

Whereabouts
Additional

Name

Sex

Race

Age

Height
Weight

Hair
Position
Whereabouts

Name
Sex
Race
Age
Height

TOM BOGUE
Male

White

17 years
5|5u_5|6n

140

dark brown
Was a student

an f
BOGUE

TINA BOGUE
Female
White

23 years
5'“" \ g!
135 pounds Ve
Dark brown

Crew supervisor in cassava
fields

!on of E!!!! and JIM f

BOGUE !

ODELL RHODES

Male

Negro

30 years

5! 10"

175 pounds

Black

Teacher
Georgetown, Guyana

MIKE CARTER
Male

White

22 years
5!]4“

124
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Lg.

Weight

Hair
Position
Whereabouts
Additional

Name

Qov
o e

Race

Age
Height
Weight
Hair
Build
Position

Whereahnute

FiAiC i GO LW e

Additional

Name
Sex
Race
Age
Height
Weight

Hair
alkd 4 1

Position
Whereabouts

Additional

140

B e s =

135-140 pounds

Dark brown

Radio operator
Georgetown, Guyana
Brother of TIM CARTER

VERA INGRAM

Famale

Negro

25 years

Unknown

Unknown

Unknown

Unknown

Part-time Church worker
in San FRancisco

San Francisco, Ca

ol D Wy

Never came to Cuy

lifornia |
ana ]
JIM COBB

Male

Negro

25-30 years

b|2u-6|3n

185

Rlanl

A b Td e P

Quit PT several years

ago

Last seen fleeing into

bush during shooting

Was brother of JOHNNY

COBB JONES. As a "concerned
relative™ who wanted
Jonestown investigatied

and ae traitar vhe laft
b d N L=y Wi dd ww L F T AW e b b

Church was hated by JONES
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there was a large store of

67 ¢ drugs in Weroom) at Jonestown. JONES

e vt et

e

had stated at a meeting that a wealthi biiiﬁactor was donating
thousands of dollars worth of drugs did not believe

- proc i tavand- )

that drugs were produced by the PT in

‘ mthere were two boats which
were opera e ; rawler Cudjoe, which carried

supplies between Georgetown and Cape Kaituma and the Albatross,
which was rented or leased, which also carried supplies. (Z@)

WT members in Jonestown manufactured
toy dolls a avillion under the supervision

of KAY NELSON. These dolls were s?ﬁﬂ/to J.P. SANTOS, a

large store in Georgetown, Guyana

The following descriptive data regard*n
was obtained through interview and observatlon-'

Name
Alias
Race

- I
Sex |
Date of Birth ;
Place of Birth :
Height :
Weight |
Build /
Hair :
Eyes 'b{
Scars and Marks

Other
Residence

Tk
S
o
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Occupation

b? C/ Education
|
]
t

Martial Status

Family Members
Children

Social Security
Account Number
Arrests
Miscellaneous

Destination Peint

4
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plan to marry
after a di
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FEDERAL .BUREAU OF INVESIIGATION.

1 . Dole of lronunphonlz , 8 178

who reszides a

s a member of the
People's Temple and resided in Joaestcwn, Guyana. He

noted thatsHsome month3 agr, began telling him
of the pos € problems n. ght be faced with as a
member of the People's Temple. also said that a
group of relatives of various memvers ol the People's Temple

) had formed a group called the Concerncd Relatives and were
| planning a trip to Guyana with Cougre: sman RYAN(-'\,

Be stated that telephonically
contacted him in early 1878. He hazd 1 ot heard from her for
about one year and it was:- during this contact that she
suggested Hto come to the .onestown camp in
Guyana as she tho t he would be int(rested in seeinpg the

m t a

syste d been n=+nh’ish=d there. He wasp't

et ot g e

m in Octcber uring ese
calls she utllized a short—wave patch through the People's
Temple in San Francisco. During thest conversations,
consistently put pressure o go to Guyana.

made approximately five callf voO Bim :nd he possibly t

recorded approximately four of thenk UJ

m adv-.sed, that by mid-October
the Concerne elatives trip was gett.ng organized to go.

He went to a meeting of the Concerned Relatives Group on

Saturday, lso on that date ephonical
contacted
172577 '
‘ .

ar

it =2

UI

‘ ; Interviewsd on ] 1 1:22 L78 o
Thit docvment contpint neither recommendolions nor conclusions of the FBI, 1t is the properiy of the FBI ond is looned 'o your ogency,
# ond 45 contents ore moi lo bs disiributed outiide your agenty } ‘ 1
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made up his mind

to po d during his conversation he requeste
mell her when he would arrive.
made the comoen , you have changed your-mind.'{u
On Sunday, November 5, 1978, called collect

via 2 commercial telephone line. It was not through the
Twr 239474 A tuwr R

radio patCh rormally utilized by her via the People's Temple
short-wave rsdio.
conversation also.

stated that he taped this
During the conversation B

that this comment was
said she had gone there to do work

> ! A Aniring *thic Aannuvonrandd an
for the I‘eop]a 5 AU le. a450C, QUring Taois conversaction,

she said that she had learned that RYAN and a party of
relatives werz2 comipng to Jonestown. She described RYAN as

= , A& right-wing fascist Con sman who supported the military
junta in Cnile. (RN - - . -

point that shz sCUNOCR SCAred N4 SN oD o ewas shaking

in her boots.” ©She commented to him that it was a strange

time for him to come to Guyana.

Rthe Temple was afraid that R was C ere
estroy tle Temple. He tried to reascon with her and

Sy L = L 8 ad A

1.
stated that he was coming there and would be very objective
h

and wanted tc see what was going on and make his own opinions,
S -/ |
e - L . )
' stated that during this conversation
: ] she constantly tried to persuade him not to
T go to Guyana with the Concerned Relatives Group. She stated
: _. that it woulc not be a good time to come“
1 . at this point, wanted to emphasize that went on and on

} ! and on in her attempt to persuade him no go to Guyana,
ﬁ?- After the conversation was over, he never talked to her again
until his arrival in Guyana. He also stated at-this point
that he will make available the tape of this conversation. /77
’ ' /

G ::- cct::1s o the trip by

i the Concerned Relatives Group were finalized and the Group
j left San Francisco for Guyana on November 13, 1978. Prior to
- Y

(7
135

s Tal

highly unusuzl
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woman wh i jfied as MARY ANN CASANOVA.
> overheard her te
h? e people were nol welcome at the Temple, therefore,

SJ 89-123
3

their geparture and while at the San Francisco International
Airport, two members of the Concerned Relatives Group,
GRACE STOEN or JIM COBB, both former members of the People's
Temple, told him that they had spotted a People's Temple
member at the airport watching the group as it departed.
The group left San Francisco at ten p.m. on November 13, 1978,
by United Airlines. They arrived in New York City between
five and six a.m. on November 14, 19878, and left New York at
approximately three p.m. the same date on board a Pan American
flight to Guyana. They arrived in Georgetown, Guyana, on
November 14, 1978, at approximately eleven-thirty p.n. /u/
Upon arrival a2t Georgetown, Guyana, they went to
thé Pegasus Hotel, however, upon arrival they were told that
no rooms had been reserved for them, but eventually the

room reservation probler. was resolved and everyone went to
followi ne 0 ose peOple that madeup the

Concerned Relatives Gromp:éﬁ}

ANTHONY KATSALIS '
STEVEN KATSAR)S e
CAROL BOYD C
CLAIR BOUQUETTE _A
JIM COBB Q\ }
SHERVIN HARRIE -}

NADINE HOUSTO!
WAYNE PETELIA

Mr., and Mrs. GLIVER
GRACE and TIM STOEN
MICKY TOUCHETYE

Host everyone slept most of the morning of
November 15, 1978, and w«round four p.m. that Wednesday after-
noon, the group went to the Georgetown location of the
People's Temple at Numbuer 41 Lamaha Gardens in Georgetown.
They arrived there at approximately four p.m. an

don't get out of the ca.’. At this time hé noticed that
Mrs., OLIVER possibly recognized two girls also at the Temple
and engaged them in a conversation. No ocne was allowed into

!
’.

1346
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the hotel. g
description o :\u’
Race: Cauoasian '
Sex: Femaie |
. Age: About 40
D Height : 5'6" ‘w
: Weight: 140 pounds
st Hair: Light brown and greying |
T Miscellaneous: Wore glasses
o After the group returned to the hotel, later on
E’J . during the evening of November 15, 1878, everyone met with
) United States Ambassador BURKE. They met with him again
- on the morning of November 16, 1978, and he advised that
L his hands were tied in regards to permission for the group
.Eiﬂ to travel to the Jonestown camp. Then, after leaving the

Embassy, went back to the'hotel arriving in the early
fternoon. Everyone was sitting around in the hotel lobby
A —— :.c::c. L <o cooc
outside and listen to this old Guyancese man make speeches.
bspeculated that the man, at one time, 'might have
amhary Af mavrldimant mamad T2 T w0d

| S Y e o Vo

member O parliment and liked i hear himself Speak,
S

They described him as the'orator. "[\&

 went cutside to siten to e o mal .

¥While they were out th a ese individuzl drove by in
a car and talked to saw the individual
drive up to a seawall located near e¢ hotel and then the

man in the car returned and told some members of

the People's Temple from Jonestown an = van were located

e group.
ey walked up to the seawa and engaged in a conversation
between themselves and a group of People's Temple members.
1 The People's Temple members were comprised of six blacks and
. two whites. During the conversation they 2ll exchanged hellos
gﬁﬁ and everyone claimed to be from California. ¥FHe noticed that
the two white men stood back to back and was 1ooking"wild-

1"
eyed" ip every direction as if they might fear for their

safety. le thought this to be very unusual, (24}

1374
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oup of six black and two whites adnitted

oI LY. I
rom the Jonestown camp and they warted to

cerned Relatives were in Guyana. \M]

mouid not remember much of the cetails of
the conve t did recall their conversation with one
of the men whose name was LEE INGRAM. talked

1 GRAM about the trouble he m—
INGRAM kept silent most ol the
e an us stened, e described INGRAM as fol lows: u”

e x ]

Race: Negro

sSex: Male

Age: Late twenties

Height: G' : Cra
Weight: 175 pounds \‘4!
Hair: Short Afro with corn rows

—\U\ .

¥While they were talking to INGRAM, —
arrived and indicated that she recognized another nember of
the group to be STEVE JONES. She apparently knew STEVE JONES

very well as she hugged him and they and JONES)
separated from the group and talked for a long time.(‘;()

Later while they were still talkin

g w1th the group

and
Lo

ec
she

Group arrived and talked with some of the individur.ls.(ly

”noted that at no time did he feel
there migh e trouble and noted that the group of Temple

members indicated that thev were there to plav bhasl-athall

______________________ - aa ¥ wai A wwW e aia (R -A=D RN =] PR @ Y- S
and had been there for a couple of days and wJou ld be there.

for about a month. He did recall STEVE JONES making a

comment that there might be some difficulty in having sone

of the relatives from the Jonestown camp come into Georgetown

to see their visiting relatives. The groups eventually split /1/}

133
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up and those members of the Concerned Relatives Group went
back to the l:!otel Pegasus somewhat excited about the meeting. {Z{/

Later that evening, they had a meeting with
Congressman RYAN and told him that they were excited about
their meeting with the basketball players but a little
confused and people began to wonder if, in fact, the basket-
ball team had been planted there to spy on the growp.{‘y

After dinper that Thursday evening, November 16,
RYAN explained to members of the Concerned Relatives Group
his plans for the trip to the Jonestown camp the next day,
which was Friday, November 17. He indicated to them that he
had chartered a plane and the group would have to decide
which members would represent the Concerned Relatives Group
s the plane did not have enough seats available to take
the entire group.{{x

On Friday morning, November 17, 1978, several

meibers of the Concerned Relatives Group, O
went to the United W

ted wi assy representative DICK ELLIS. Also,
several members of the group went to the office of the
Guyanese Prime Minister. After those meetings respectively,
Congressman RYAN indicated to them that they had the plane
and had approximately eight seats available but only four
people from the C

oncerned Rel Group could go. With
is i attemnpted to contact
as many menbers of the Concerned Helatives Group as possible

this information,
and in a fair way, detemlne who would go. /1(/ -------

.70

(At this time,
like to rest and therefore, t
Monday, November 27, 1978.)

indicated that he would
e interview would continue on

uf

l The following is a continuation of the interview
? which commenced on Saturday, Novemxber 25, 1978;/17

! | At the hotel a list of people was being made up
A regarding whows to go to Jonestown camp and who was to stay

behind at the hotel in Georgetown. Several people volunteered,
0 remalin at the hotel. cou recail,
! ! ! — !! !!, {7/

139
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the following individuals boarded the plane to go to
Jonestown \ul

Congressman LEO J. RYAN; '(
~ JACKIE SPEIR, his sassistant;

JIM COBB;

Mrs. BEVERLY OLIVER;

CAROL BOYD; . \ uf
DON HARRIS;

"BOB FLICK;

TIM REITTERMAN; ,
GREG ROBINSON;

STEVE (last pame unknown). —

The latter five individuals wére newsmen accompany-

ing the group. U|

They departed in the aircraft from Georgetown,
Guyana at approximately two p.m. Friday, November 17, 1878.
They arrived at the airstrip at Port Kaituma, Guyana,
approximately one hour later. When they arrived at the
airstrip, the pilot told them that they could not land
because the airstrip was not in good condition., At this
time, the pilot circled the airstrip for a short while
taking them once over the Jonestown camp so that the
photographers in the group could take some pictures. After
circling for a while, the pilot told the passengers he was

going to land because he felt the airstrip was in good
enough condition, so they landed. At the airstrip the group
was met by some Guyanese officials and some members from
the People's Temple at the Jonestown camp.

stated he remembered seeing JIM MC ALVANE in e group of
People's Temple menmbers. He also 1ecalled that Mrs. OLIVER

knew some of the individuals there from the People's Temple

as she engaged in conversation and shook their hands. There

were approximately six members of the People's Temple there
to greet them, however, JIM MC ALV/NE is the only name that

ha rounlaf tha1 AT
[ ¥ 3= o/ Wl A A - Y “L&.( K

The members of the Concerned Relatives Group remained

at the Port Kaituma airstrip waiting for permission to enter
the camp. First, some People's Telnple members took
Congressman RYAN, JACKIE SPEIR and the two attorneys,
MARK LANE and CHARLES GARRY, in a dump truck to the camp. (?;}

140
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They told the remainder of the group to wait at the airstrip.
They waited for approximately one hour or so for them to
return and then a truck was sent from the Jonestown camp
back to the airstrip to pick them up and take them back to
the camp. However, the People's Temple members that were on
the returning truck informed GORDON LINDSAY that he had to
go back to Georgetown, Guyana on the plane, as he did not have
permission to enter the camp. By this time it was
approximately six p.m. and LINDSAY got on the plane and

went back to Georgetown, Guyana. The remainder of the

group climbed on board the dump truck and went to Jonestown.
He described the location of Jonestown camp as being
approximately six miles from the airstrip. They arrived

at the camp at approximately seven p.m. that Friday evening,
November 17, 1978. He said they stayed for approximately
three bours there.(u\

) On the way to the camp in the truck,q
engaged in conversation with JIM MC ALVANE and & woman Dby
the name of JUDY whose last name he could not recall.(u\

] When they arrived at the camp, a number of pebple
. / from the People's Tem were standing around and JUDY

pointed ou aw bhim but did
not approach,
She was very co

;;; meetlng !a!! and after he put his bags down he immediately
= started talking with*mmediately said to him
T that sbe did got Jdike e photographers there

ever did like Havlng Eer
! plcture taken). atl p ARCELINE JOXES (JIM JONES!
e i - wife) went upon the stage at the pavilion and announced that

the photographers were taking pictures and if someone did not
want their picture teken just speak up and it wouldn't be.

were sitting
- there, engage in conver-

sation Wltn” He talked to_fcr- .
approximately ten minutes and then dinner was served., After
dinner a show was given by members of the Templel[ﬂ]

1/ ) At this point during the 1nterview,-”

i

111
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indicated that be mever, up until this time, feared for his
safety. He never saw any weapons but did notice JIM JCNES
had a man standing by him always who appeared to be a body
guard.#described this individual as a black male
in his mid-tweantles, apq;oximately five feet eleven inches

tall, one hundred sixty-five to one hundred seventy pouads
with black hair and brown,'"beady'" eyes.. [M’

up until this time he hail
not been able to talk alone, therefore, h:
sl et Fhea Amler wnawr ~ g

decided that the only way t to be alone with her

was to ask her to show him to the bathrom som
took him outside to an outhouse. lLater he starte alkin

-

not want to talk to him at 2ll. She talked very little
and continuously tried to make her way back inside the
pavilion.f

i When the two fipally were back inside the mee.ing
hall, JIM JONES was going cround introducing himself to all
of the Concerned Relatives and had the photographers ta:ing

ictures of him and e Concerned Relatives shaking hands.
Hnoticed CAROL BOYD was shaking hainds
Wwith haim =ond the photographers were taking pictures. Waen
JONES came over ocked his face so0
that no picture cou et Just shook handids
with JONES and said "hello".

W&t this polnt, that someone
told him tha ) was very ill. mJONES
oke

did not ldok in good physical healt spaced out"

and was not very sharp in answering questions as he usually
was remembered to be. t[!’

Everyone was watching the entertainment which the

Peogle's Temple was providing. While this was going on,
left and came back with GRACE STOEN'S child who,

JONES claimed was his child. -
to the eff

looked just like J
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He described the child as
(-w

*up to this point notﬁing
unusual appeared t0 be happening except ”kept

making weird comments such as the stew t were eating
was poisoned and that it was made from human flesh. She
called it "human stew"

peing aspproximately six years old.

sho ine

. 3
i ged th in conversation.
m\'f&s saying was tha e members ol the

eocple’s Temple do a gocd job of harassi the reporters who
write the bad stories in the newspapers.

he
did not wan er while other people from
People's Temple were with them. The two, thereafter, after
the show, walked outside behind the meeting hall and
tried to talk [N 2 Lout the S ion at home,

made a comment that

cou ave come down at a better time when @

s0 bad,

to talk
and & one poi ! e gt very
ense and yelled for hel elled for
the guards. reightened. It
was a shock t m ould react in such a manner.

He was so startled Dy e Tact that she yelled f ards
that he jum back and walked away from her.

© go home at this time. She stated

~— ' U/
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she really enjoyed what she was doing and did not want to

b? (., change her lifestyle at this point. .She tOIdW
that he could not put any conditions on her wh

She kept insisting that no one put conditions on her. /ul

By this time it was around ten or eleven p.m. on
November 17 and the group was called together and told it
was time for tham to depart the camp. if he
could stay at tne camp but was informe as there
was no rocm for him to stay. At this point MARCY JONES,
the wife of JIM JONES, said that he could see
The group of Concerned
Kelatlves tnen Jeparteq in toae auap truck and went back to
Port Kaituma. ‘le noted at this point that Congressman RYAN,
JACKIE SPEIR anJ the Guyanese official stayed at the camp
that evening. The remainder of the group stayed in Port
Kaituma after a-rriving there at approximately eleven p.m.
everything as seemingly to be okay with no
problems and no one was suspicious that anything might happen.(’ﬂ’

The n:xt morning, Saturday, November 18, 1978, the
group was to be picked up early im the morning and returned
to the camp. Tie truck was late and they did not get to
leave Port Xait ma for Jonestown until approximately ten-
thirty a.m. Th: Concerned Helatives Group arrived back at
the camp sonetiile between eleven and eleven~thirty a.m. that
Saturday morpin;. When they arrived at the entrance to the
camp, there was a chain across the road near the guard house.
The driver of tie truck talked to the guard for a while and
then he removed the chain aAnd the group was on their way

+ A a1 0 1
vOWAaIa Lue Ccaup. When they arrived at the camp,

MARCY JONES saw
m she would get scmeone
y were asked if they wanted breakfast stated
that he would rather go on a tour of the camp rather than
have breakfast. { U}

At this point,— stated that he
would like to bripngz up a peint about something that happened

[ S mwrm t oy b P 1l ﬁ+h4- A eha Me o IR
VAL CTYCTUHAUE HPTLUVLIC. AT O Lwa hcu I--IJC WLAbACDbIILLu .‘.u.a.\.cu l..ua.t.
Friday evening that history was going to be made because he
was going to teke a family back to the States with the

Concerned Relatives Group. clunteered to stay at the /Z
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camp if room was needed on the airplane back to Georgetown.
"Now", he 'said, "Back to Saturday morning..." (u[

he was
instructe When she did
arrive, she told him that she was up e previous
evening and slept late that morning. He noted at this time

everything seemed to be alright and he did not suspect any
trouble. meemed to be very cold and hard.
The two o em then bad breakfast and took a tour of the
camp. {l"

He noted that during the conversation that morning
anted to break away

were & couple of times F
and not talk wit
she walk away from him and went and sat with the two

m any more. At one point
Attorneys, LANE and GARRY. eft to talk to the
two attorneys, a People'sTemple member b e name of
WESLEY walked over and talked to
did not know WESLEY'S last name; also, at this pojpi]

Later on

e Twgg=" 1ater she
engaged in conversation again he end of the conversation
it was time to leave and they started walking toward the
truck. They spent about a total of three hours at the camp
that Saturday morning before going back to the airstrip.

They headed lack at approximately two p.m. /) |

¥hen everyone w at the truck getting ready to go
back to the airstrip, noted two or three
[ ] rnb rs of - D -7 o s -~ — o an

the People s Temple getiing on the truck. Heffgl
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recogni zed two of them. The two were WEILEY (last name
unknown) and LARRY LAYTON. LAYTON was tle very last one

to get on the truck. While they were al. on the truck,

it did not start moving for quite some time and VERNON GOSNEY,
who was also a member of the People's Terple who was going to
return with the group to the United Stat¢s, kept insisting

that everyone should get going and get ouvt of the camp.

All the so called defectors kept saying ‘Lets get going, let's

get going." But as soon as the truck befan to leave, it
stalled andthen it got stuck in a ditch. The defecting
People's Temple members told bhim that this thing about the

truck stalling and getting in a ditch wats =a iiiuﬁ. As they
reached the top of the hill looked

in mwanﬂ Beara people yelling.
The truck stopped
ews Hep , ¥eat to see what had

happened ?V)

Soon afterwards ulldozer czne and pulled the
truck out of the ditch. felt as if
they were deliberately being delayed./N)

Y - < that
when DON H came back to the truck, told them that

someone had tried to assassinate the Congressman but the
People's Temple members saved him. He stated that the person
who tried to assassinate the Congressman was a young white
man did not know his hame. Congressman RYAN
walked down e road to the truck and when he arrived at the
truck he seemed to be in a state of shock. He then climbed
in the c¢abin of the truck and the truck tegan moving down the
road. fu

When the™truck reached the entrance to the camp,
the chain was again across the road and there was & black
male individual at the guard station. He instructed everyone
to move around in the back of the truck &s he wanted to see
if his children were on the truck. This black guard then got

on the truck and staied on the truck esnd drove to the air-
strip with them. stated that he

Finally they reached the airst:*ip and were lef off
o0f the truck and the truck left. The alirplanes were not

1406
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there yet and it now seemed that everything was going wrong.
They placed all of their persona% belongings in the
aluminum shed at the airstrip.(z

¥

A few minutes later, a small airplane came and
th they began loading luggage on it. It was at this time
&noticed the truck which they road to the air-

C~ strip on and a tractor pulling a wagon arrive 1in the area.
He only remembered seeing a blonde haired man on thLe tractor
whom he had seen in Jonestown. He also recalled sceing this
‘'young man as a member of the People's Temple group which had
met the Congressman and the party when it initially arrived

at the airstrip on Friday afternoon, November 17, 1978./21)

The smaller plane was being loaded and scme of
the so called defectors said that everyone should te searched,

Wmelpéd search the people and luggage but
no ing eny weapons. After they were searchec,
LARRY LAYTON got into the small plane at which tim¢ JIM COBB
stated that LAYTON was not searched. At this point
JACKIE SPEIR became very nervous. LAYTON was nevel
as it was very hectic and confusing at that time.

g stated at this point that he could probably identi
L 2 LARRY LAYTON if he saw him again.[]!}

| By this time, the larger plane had arrived and was
, loaded. Congressman RYAN take a b:g chest
! over to t and put it in the nose of the

aircraft. Some people were standing by the door ard one of
the Guyanese officials got on the plane and was Just sitting
there.. JACKIE SPEIR sat down beside him in the aircraft and
told him he had to get off and with this the Guyancse official
who was probably from Port Kaituma, exited the aircraft.fZ’)

P

' * .
—does not remember seeingigthe

| tractor come closer to the aircraft. It probably did but he

, did not notice it. Then all of a sudden he noticed that the

tractor and truck were parked parallel to the larger airplane.

He heard a gunshot and then another and didn't know exactly

! what was happening. He looked around and thought there was

‘fij | shooting so theref ran to the far side of

searched

L}

|
. and saw that
SKEE!E gﬂ!!ﬁ Eaa rece!vea gunsgot woun!s to ger lezs. He/”f

14/
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knew the shooting was coming from the direction of the
tractor but did not see anyone in particilar doing the

shooting,  He did not know or see who th2 individual was
W While the shooting was s:111 going on,
one of the newsmen, came ove" and told them

to lie still to keep ve quiet, the: HARRIS ran away
from them. it sounded like the gunshots

were being made Dy rilles. Alter a2ll th: shooting had
three or S. e :1at the shooters

were going around checking to see who wa:;i dead or alive
and he figured he was going to be killed next. Eventually ,
the shooting stopped and there was no mo.'e noise whatsoever.' {'/

got up figuring the peojle a
snDOTIDE were pone. He looked around and did not see the

tractor any where in sight. He noticed - hat JACKIE SPEIR
climbed e cargo compartment of th« larger airplane.

engines shu own. e . around and saw dead people
lying all around him.f’,‘ ,

] Some of those that were not hu-t or who were
wounded and able to walk opened the door of the airplane and
brought JACEKIE SPEIR off. Also, CAROL BOY

ater on an employee
of the American Embassy asi:ed him if he was
alright. The embassy employee stated that everyone would be
taken care of. Wi A

eard the engines MOllei deeper into the
bushes. After a while, so ne else cama over to see him
and he realized that it was DALE PARKS./(;[

“lay on the ground for a while in
the bushes an was becoming dark, a few Guyanese people /4,

{ 77
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came overito him, They took him to where a tent had been
set up and when be arrived, he saw VERNON GOSNEY, who had
been wounded, JACKIE SPEIR, who had been wounded, STEVE SUNG,
who bhad been wounded and also 130B FLICK and two Guyanese
officials. They stayed at the tent the remainder of the
evening while the rest of the non-wousded people went into

town and stayed with someone there.

During the entire evening, there were rumors that
planes were coming to pick them up that night but they never
arrived. The next morning, & Guyanese army medic rame and
gave each of them two aspirins and checked their wounds. He

did not do anything else. Later,all the wounded, along with
the rest of the survivors were flown to Georgetown, Guyana

was shown a
copy of the eo tape of the shooting d their stay in
the Jonestown camp. He pointec out that the young blonde
haired male that was seen greeling the party upon its arrival
at Port Kaituma on Friday, November 17, he also saw this same
§§§ individual on the tractor durirg the shooting incident and

e assumed this individual was enpaged in the shooting. He also
pointed out that in the interview of JIM JONES, standing
behind JONES was & tall, youag-looking white male with curly
and bushy brown hair and he identified this individual as

S WBSLEYfiS;St name unknown) whom he had talked to while at the

camp.

The following is a description of
whi -t - obtained during the interview uand. from observation:f

Race:

Sex:

Date of Birth:
Place of Birth:
Height :
Weight:

Halr:

Eyes:

Baild:
Miscellaneous:
Employment:
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W nterviewed

rior to his leaving Guyana, he
He went to Jonestown,
affiliated off and on

WA S there
Guyeana,

with the Peoﬂﬂemp (PT) since 197

interested in the PT through a friend
who told him about the healings and pood deeds that the PT did.

ndicated that during 1s perlo e he no officia
; acity within the church. At this point he indicated that
i be would like to mention a little bit about the structure of
the church. (!;}

Be advised that JIM JONES was the head of the church
angd his immediate subordipate was his wife, MARCELINE. Immediately
under JONES and his wife were several committees, for example

e T —

the Board of Trustees and the Planning Commission, which made
the overall decisions and policies of the entire church. JOSNLS
gt also had several assistant ministers which were within another
N category. 4 A
. ﬂnot sure of the exact number of members
. that were within Planning Commission because some of the

members would "defect'" or in other words leave the church or
the members would swap places with other members, and therefore,
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Planning Commission would vary from time to time. Two members
. of the Planning Commission whose names he did recall were
DEBORAH BLAILY and CAROL LAYTON, (ul
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Mchriﬂed two terms. He stated
that in f raitor" was used instead of the term

“"defector." 4 traitor was a PT member that left the temple.

Ml @ vn mremon dlev dmwace el de TANLCTO TalhmTard dbhomes surmemmsmenes hoad 243 3
dildd WEDS LUT L L4 o Do JLaTclicu LIUOST PYISUUDS LialLry JuULlud L
fact leave. s0 many people were afraid to

leave the temple for fear ol their lives. JONES said that if
anyone were to leave the organization, the "traitors" would be
killed. (u :

not have a lerge amount of information

regarding e oSan rrancisco based PT. He advised this because
he really did not know mich about the workings of the San
Francisco Church. He nevser was involved much ino San Francisco
to the extent of his invilvement in the Jonestown, Guyana camp.
the following names of pecople that he knew
o) currently in charge of the San Francisco PT: TOM ADAMS,
JEAN BROWN, PHILLIS HOUS(CON and JIM RANDOLPH. /t('

madvised that there are a
few hundre [3 in the San Francisco PT. /u)

(¥

mthe Jonestown Camp of the PT was
established 1 roximately December of 1973. JIM JONES was

pot permanently living in Jonestown at this time, but he would
frequently visit to see how it was being maintained and structured.
The purpose for the cestablishment of the PT in Jonestown was
because all PT members were to eventually go and live there.

The reason behind the establishment was with the idea that

JONES wanted to build tke "perfect society." That was JONES'
main goal ﬂ JONES! interpretation of =2
perfect society was that their would be no hunger, no poor people,

no rich people, no one vould be locked down upon, there would
be little work, and a let of play, and everyone would be treated
equally. In terms of ptnishment if someone did somethinpg wrong,

e~ d ol e o

they would be punished by beatings which were inflicted by other
members of the PT who volunteered. Anvone JONES chose to inflict
the beatings would either use their hands, fist, or rubber hoses.

(%
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— JONES moved to Guyana permanently
in July of-1977, which would be approximately one and one-half

years ago. Before that time he made frequent trips. AN

#did not know the exact number of members living in
uyana, but in March the number was

supposedly around one thousand, aslthough he does not believe

this to be tru=. elieves this figure to be exaggerated.{]?,

mhe first time he kpew anything, .
gggut Congr&8%n visit to Jonestdwn, Guyana was the dZTy

wfore the Conuressman arrived. At that time JONES told everyone
that RYAN and 1 group of people were to visit the camp and JONES
described this group of visitors as fascists., JONES told everyone
they were comiag down to investigate the Jonestown camp and he
ordered everyone not to say anything to.any member of RYAN's

group unless taey were instructed to. JONES made a list of

those people wiao were to do all the talking. JONES, prior to

the arrival of the Congressman and the others, briefed those
people on the list on what to say and what not to say. This
‘briefing took jlace prior to the Congressman's arrival. (P
noted at this j>oint that after the Congressman arrived, he

slipp2d a note to one of the reporters stating that he

wanted to get »H»ut of Jonestown. the note
said, "Help us get out of Jonestown. e om of the note
was his neme aad the names of other persons interested in leaving
Jonestown. RYAN arrived at Jomestown during the afternoon or
early evening >f November 17, 1978.[

m he wanted to leave Jonestown
because it was a dictatorsiip. ere was no freedom, no freedom

of clhoice, your life was planned, and also your death was planned.
At 6 AM every morning JONLS would get on the public address

system and wake everyone up. Over the public address system
would be the worldwide news and JONES would tell everyone the
news was to stow them how bad the rest of the world was, and

what a mess tke world had found itself. After the news everyone
would be tested on what they heard over the public address
system regerding the news. Everyone worked each day from 7
until G Pil - i s a week.

AM

e re ated
at this point that there was absolutely r ocm, JONES even
took each members individual passports and would not return the

&4
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passports to them, therefore, they could not leave Guvana.
& =, .Jo reflect-what a "distatorship JONES had set up,
A% if someone wanted to have a "relationship' with another
person, it would have to be taken to the "Relationship Committee"
who would decide if the relationship should be carried out.
This would usually take approximately three months.(u)

Metting ready to leave on Saturday,
November 18, : W e others, he was briefed by JONES

|

i j who told him not to speak with any Federal Bureau of Investigation
, _

-

S—

(FBI) personnel or any members of the news media. Before they
: all left the camp, JONES apparently had talked to the remaining
| members of the '"traitors" who were leaving that they were all
, .welcome to come back at any time. JONES said that he was not
oo med at anyone for leaviang. WU :

: mhe had been planning to leave
Jonestown two to ree weels prior to RYAN's visit,

-' but in fact he was afraid to leave. he wanted
- to leave Jonestown sinc2 the first day he arrived there, but
knew if he did try to l=ave he would be stopped by members of
the PT. Le noted that o>ne day officials from the United States
Embassy came to Jonestovn and he and his friend

mU) wanted to tell them they wanted to leave
buf jugt Jdid not have the pnerves to do it, _

Al W W aaiw ML A W

stated he !elt 1i ke it #as not hard to do, but he knew that if
they did something would happen to him He noted
that there were literally hundreds of people who wanted to
leave, but many knew what would or could happen to them if they
did leave. No one ever talked about leaving because if theyv
were overheard they would be punished. Punishment many times
was by beatings, however, JONES eventually stopped the beatings

because of public criticism. However, one to be punished would
be put in a center surrounded by other members of the PT and

everyone would ridicule, critlcize and humiliate that person
being punished. JONES always stated that he would kill all of
the treitors who left even if he had to hire the mafia to do this./]

A . .
' Fremembered those PT members who
; rode on the truck irom Jonestown to the air strip with Congressman

RYAN and the others. 7hose members were: JOE WILSON, the Head

'L~ Security man foxr JONES, BOB and TOM KIZE, and LARRY LAYTON was

)
C/
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put in the group at the last minu:e.mopinion was
that LAYTON was a plant in the group, as N wanted to

do something significant for the T, He noted at this point
to his knowledge LAYTON has no mental problems. LAYTON is
extremely loyal to JIM JO"IES.(.%"‘I

qther-.! were many guns in the camp.
The guns were kept 1in L JONES' room. STEVE JONES is the

son of JIM JONES. There were rifles and handguns of some sort.
He was not sure how many guns the PT had, but heard other
people in the camp talking about ‘he guns and he figured there

were ho [por han two cases of riles with about fifty in each
case, the gwns which were in Jonestown
were brought in piece by piece in lugpgage and then assembled

at the camp. Different people brought in the weapons and some
of the weapons may have been brou:ht in by boat; however, he
does not have any direct knowledg: of this.( w

The Security Staff of P? had training with the guns.

There had also been training in C:lifornia. JONLS' sons were
part of the Security Staff. They were the top security men.

The following are names on some of the
Security Staff: STLVL J , o , (white male), TIHM
JONES (black male), LOU JONLS, JI #fY JONLS, JR., CALVIN~
DOUGLAS, JOINKNY COBB JONES, JOHNN’ JOWLES, JR., and DOUG SANDEES.
There were approximately thlrty 1o thirty-five members of the

Security Staff. lu)
stated that the Security guards

did receiv! lla!nln!|!LI!u ana and also in California, but he

had no direct knowledge

_described himself as
not one of JONES' truste people.( 3g,)

wes asked if he had information
regarding TIM CARTER and he indicated that CARTER was JONES'

top aid and advisor. CARTER was at the camp at the time
Congressman WYAN and his party were there,=did not
know why CARTER went to S Francisco prior to the Congressman's
arrival in Jonestown,. { 7p

CI.
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He advised that the Congressman and members of the
party arrived at the camp on Friday, November 17, 1978. The
general feeling at the camp during RYAN's visit was that of
excitement because of RYAN's notoriety, but the atmosphere
was very tense because if one person approached the Congressman
or his party and told them how they truly felt against JONES,
everything would be "messed up®. when
JONES talked with RYAN he told RY anyone cou eave at any
time. reiterated that in fact they could not
because JONLS had seized everyone's passport. no
direct knowledge of any plan by JONES or his followers to cause
any trouble if anyone wanted to leave. oted
at this point that many people of the temple were very suspiciol s,
specially when JONES appeared to be letting those people who
wanted to leave go. (NN s suspicions was the
fact that on the group's way to the air strip on the day that
they were all leaving, the truck appeared to be deliberately
stalled and then it appeared to be deliberately stuck in the
mud. Following that, Congressman RYAN was attacked by someone
back at the camp. His suspicions were also aroused by the fact
that STANLLY GIEG, the driver of the truck that was transportinsg
everyone from the camp to the air strip, was driving very
slowly and when the truck arrived at the front entrance of
the camp the security guards made everyone in the back of the
truck shift around so as to count everyone and note who was
on the truck. One of the security guards used the story that
he was looking for his sons. mthis always
happened when visitors came to the camp. ¢ visitors would
always have to wait until JONES wanted them to come to the camp
and they would he slso delayed after they came and wanted to
leave the camp. It was very easy to delay visitore because
there was only orne way in and one way out.(zi)

' — cn the truck and planning to leave
with RYAN, knew that the group was definitely being stalled.

Also, when the group left for the air strip the day of the
shooting an assembly was called by JONES at the temple. This
! assembly, as in the past, was called so a decision could be mad:

|
_,

as to what could be done about the traitors and RYAN's group.
it always happened this way. If someone was to
leave, there was always an assembly called and a decision would

.
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be made what to do with that personrn. Usually, if the person
left, a group of JCNES' security men would search for that
particular person until he was found and bring him back to
the camp. When they were returned to the camp, they would
be severely purished.fY)

knew that an assembly was

being called Deécaus: everyone was gathering at the pavillion. /}/

As they w2re leaving the Jonestown camp that Saturday
afternoon, November 18, the following persons
being on the truck 2n route to the air strip: VERNON DEAN
GOSNEY, MONICA BAGB.!, TOMMY BOGUE, JIMMY BOGUE, EDITH BOGUE,
JUANITA BOGUE, TIMM(! BOGUE, HAROLD BOGUE, CHRIS O'NEIL, and
LARRY LAYTON. Eversone knew LARRY LAYTON was a plant as LAYTON
was stuck on the truck at the very last minute. (NN
"There was no possiocle way Layton would be defecting as he was
extremely loyal to Tones." Also on the truck were: EDITH PARKS,
PATTY PARKS, DAYLE °2ARKS, TLRRY PARKS, BRENDA PARKS, /I/

R ﬁ'"‘,

That Saturday, November 18, 1978, they left the

Jonestown camp at spproximately 5:30 PM*
stated that he is not sure an elieves he
!!!!!!!!lll.li' .

e way off on the time.[l{}

Lo Before everyone got on the truck at the camp for the
trip to the air strip, JONES talked to all of them. JONES told

them that America vas what they thought it was and that they

idu
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should not speak to anyone from the FBI or news media., During
the talk with JONES, m JONES was planning to do
something to stop them. 8 Teelings were tensed when he recalled

JOE WILSON getting on the truck. JOL WILSON,

is JONES' top security guard. sOom

and that something was going to happen sihce WILSON was the
d h

(o4
Aot drer Hand: AP Qamsnrity at thaty +imo an e oot on +he true

nbb‘u& 4% €A 4 Wt d O Al A l-: [ = bijia W L 8 L=y [-LTR"Y &l - bWt W \ Xz o bl L ¥ ) »

to accompany everyone to the air strip. *
WILSON as a negro male, dark complexion, 20 years old, six

feet, 170 pounds, short black afro, and very muscualar. (GG

did not notice any weapon on WILSON at that time. He also
suspected along with WILSON that LARRY LAYTON was up to something(qp

As they departed the Jonestown camp, the truck
driver was STANLEY GIEG. GILG is described as a vhite male,

about 18 years old, 5'8" tall, 160 pounds, blond lair, very
muscular and very hairy.[!)

- When the group a.ong with
RYAN and the others arrived a 1e air strip, it vas

approximately 5:30 PM, as best as he could recall. They

- , unloaded their belongings from the truck and put -hem in
E“ﬁ ‘ the aluminum shed located near the air strip. The airplanes

were not there at the time of their arrival on the truck.

AP+ - T o ] = T
After everyone got off of the truck, WILSCON and GLEG departed

ol | for a short while.[”,

[ By this time the aircraft had arrived ard Congressman
’ RYAN's assistant, JACKIE SPEIR, was making a list of pcople
who were to go on either the large or small airpline. She
obtained the list but LAYTON insisted that he wanted to go
on the small airplane. I.AYTOl. wanted to

{
; ; go on the plane Qecause e felt like YV ON's job was to shoot
‘! ‘ +ha hic Ano rarallad +hqat Ar +hn +vin
3
{

h ] .
U e o1 onc. recaiied Taiux oI i rip

to the air strip s N asked the departing members of the
PT why they vanted to leave. ﬁtbat the people
did not have any freedom or free will to decide i€ they wanted
to stay or go. WILSON told Pthe people could have
left at a better time or done in another way. He said the
group of PT members that were leaving would make the PT look bad.

157



Several people were put on the small plane,

. noticed the tractor
and truck return to the area of the two airplanes.

G bc1icved that JOE WILSON initially left to go bac

to get the guns. He stated that WILSON and the others were

one approximately thirty minutes. At this time m
Madvised that he was extremely tire
an 14 e wou ike to rest and continue the interview on
Tuesday, November 28, 1978.‘l!

The interview resumed on Tuesday, November 28, 1878,

and reflected the following information: /Q‘

erc wags a conflict at this
time as to whether or not LARRY LAY ON chould be getting into

the small plane, but since he insisted te did board the aircraft.
then
!e_no!lce! !!e !arger p!ane arrive. m

and truck came back to the air strip anc pass by
plane and went directly to the vicinity of the lar
circling it once. On the tractor *JOE WILSON,
who was holding a rifle. WILSOHN began shooting and "kept

shooting at the people, the airplane,

and everthing."
LAYTOR was sitt

W
o]

oo € gun away Irom LA N . e pllo old everyone
0 immediately pget out of the airplane, but they could not

get the doors of the plane open so they crawled out the front
of the aircraft.fy)
W

At this point mthat he recalled that
there were approximately ten individuals on the tractor.

Some
of those on the tractor are as follows: (Y|

1. STANLEY GIEG, who was doing some of the
shooting and who has been previously identified.
ioi (

[
;
|
|
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_ Y 2. WESLEY BRYDENBACZ (phonetic),P'
F b? - described as a waite male, 20 s of age,
"6'1" tall, 150 to 160 pounds, dirty blende
hair which was long and curly and was not
\ wearing a shirt, unot recall ‘
seeing BRYDENBACII with a8 weapon.
. PR 00 0 e -
3. TOM KICE,Mdescribed as a white male, iul
approxima vears old, 6'2" tall, 170 pounds,
. brown hair with ;ray, and very slender. Both
TOM K1 and his brother BOB KICE were also seen
; ias being some of the shooters.

; Wadvised that only certain people

} within th Y orize¢. to have guns. Those authorized

, were JOE WIISON, DOB KICE and lis brother TOM KICE, STANLLY GILG,

‘ and WESLEY BLYDENBACK (phonetic.). He noted that the above
individuals who were doing the shootirg stayed on the tractor

; while the shooting was going o1. At least he saw them stay
‘ oi the tractor and there might have been others who got off

of it.\vu

After

he ran irto
the bushes and stave

erson found him

11 P l.'“
. li»l‘ n “(»L

At this point in the interview, began a series of
~~ questions and answers which arc¢ as follows:\“)

- Question: Were you aware of an assassination list?
. Answer: "I am surc there was one, but I never saw it."

Question: Who was on the list and where is the list?

Answer: "I don't know" l
Question: Are you familiar with the "angels"? -L&'
Answer: "Well, sort of. There are approximately eighty _)
angels. The anpgels are there because if anything
messes up, meaning harm to Jones or the temple, the /

angels are to kill all people who have hindered the
working of the terple or who have caused any problem
or written anything such as newspaper stories.,"

FER )

.’4}
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Question:
Answer:;

Question:
Answer:

Question:

Answer:

Question:
Answer:

Question:
Answer:

Question:
Answer:
Question:
Answer:

Question:
Answer:

Question:
Answer:

Question:
Answer:

Were there "angels" in the camp?
"I'm sure there were."

In San Frarcisco?

"Yes.

Were you ever beaten up?

[} 5 ¥ gpoayeny 1+ - - T h e oy PO T T G T T [ o PN S 1 4
LD, UDC1i03€ 1 iell vO Come pack 1o vne oiraves

Yhy?

"I did not obey the rules."

Who beat ycu up?
"About twenty people at once."

Whe“e were you beaten up?
"At tinmes in the temple in San Francisco in the .

middle of the night."” "J/

¥ho enforces order in San Francisco?
"There are no heavies there." /

Can you speculate who the "angels'" are?

IINo. 13}

In the camg

"Joe Wilsor and some of the other guys previously
mentioned, I'm sure they are angels. They are going
to the United States and they are going to do more.
They have ¢ plan when they get there. They will
eliminate ¢ lot of people who are traitors, This was A
always big talk all of the time. 1If someone wants
to be a heroce they request to po back go the United
States and kill someone,"

Are TIM CANTER, MICHAEL PROKES, and MICHAEL CARTER,
“"angels"?
"Yes ., "

Do vyou knov anything regarding any bank accounts?
"JONES sail that he had four million dollars in the
Guyana banks, that he had a surplus of pold stecked
away in some place, a very large surplus. He had
money in the United States over one million dollars.
He could bhave money in other places too."

lo()
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Question:
Answer:

Question:
Answer:

Question:

Ansver:

b1¢

Question:
Answer:

Vho handled the money?
“MARIA EKATSARIS handled the money. Also TISH LAROY
(phonetic).

Do you know anything regarding the storage of weapons?
"The only place where I know they kept the weapons was
in STEVE JONES' room. Oh, the other members of the
angels are DON BLCK and RKLINGYAN. 1 do not know
KLINGIIAN 's first name. DON BECK is described as a
wvhite male, thirty to thirty-five years of age, 5'10"
to 5'11", short and stocky, 180 to 190 pounds, short
blonde hair and from Ukiah, California, where he is

a school teacher. KLINGMAN is described as a white
male, thirty-five years of age, 5'11" tall, heavy set,
200 pounds, blonde hair, curly and of medium length,
and he is from the San Francisco area., These are the
two people I am concerned with most because when in
Jonestown there were always attacks going on. When

the concerned relatives group came, JONLES told everyorne J
that the concerned relatives would kill them (PT members
and drink their blood."

-

thile in Guyana, the Congressman's party met a group l‘,
of boys who stated they were playing basketball., They
were MICHAYXL TOUCHETTE, CODB INGRAM, and others. VWere
they actually playing basketball? |
"Yes, but after they went back to Jonestown and found

the Congressman was in Guyana, they were sent back to

the hotel to scare them away. Also, any guns that cane
into the camp had to pass through 41 Lamaha,
put this information in about the guns at this point
because he happened to think of it and it should be
noted that 41 Lamaha was the address of the PT in
Georgetown, Guyana}.

Was there an assembly before the group came to Jonestovn?
"Yes, the night the reporters came in. Everyone was
against Jones. The People's Temple members would have
practice alerts where everyone would pick up machetes
and wouldn't let anycone up to the temple. This time
the alert was held around noon on Friday. They had
alerts quite often. There were 85 alerts since the
time I came in ?!arch, Well, 85 since September and
when people tried coming in before. They would guard
the entranceway to the temple."

161
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F reflected the following information
abouvt JOE L AM .
. w 7
JOE .‘-!AZ%R, m was a private investigator
fron the San Francisc . e actually was a double agent in

thesense that he was hired by JONES to spy on the concerned
relatives group. In contacts with the concerned relatives, 'IAZOR
would tell them that he was actually there to help the concerned
reletives get their family members out of Jonestown, when in

fact ke was actually working for JONLS in an attempt to get
information about the concerned relatives group. le was being
paid by PT tc tell everything he knew about the concerned
relatives group. At one time in Jorestown, he talked to the
assembly and told everyone that he did not know if they werc
guilty or what they were doing, but said that the concerned
relatives group had bazookas to blow everything up. This was

a fictitious story S :1so0, 2t one time

when MARK LANE came to Jonestown he told everyone during an
assenbly that there was a plot to destroy the Jonestown camp.
MARK LANL told everyone that there wzs a planned conspiracy \
against Jonestown and that the group coming from the United ‘
States were members of the Central Intelligence Agency (CIA).(&’

“mentioned that JONES despised
Senator JOUN STENNIS, as he had told this many times to the
assembly Pstated that "I would not be surprised if

they killed Senator Stennis."(?ﬁ,

At this point the interview reverted back to the

uestion and answer-type interviewi
: Y

Quesition: Did MARIA KATSARIS know there was going to be a shooting?
Ansver: "I think so.

Question: When was the decision made (referring to the shooting)?
Answver: "Obviously, everything was set up. Layton had a gun. w

Question: Was there any talk in the assembly at the camp regarding
the killings:
Answer: "No."

e
ct
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Question: Was there talk among the people of what wvas to happen?

Answer: "No, more or less considered, it was one of those
- things.”

Question: Was JIM JONES crazy?

Answer: "Yes"

Question:. ¥ho was keeping him in line (referring to JONES)

Answer: "Actually, he was so very ill for a long time. Ie
would harély ever come out of his house. He had a
public address system set up from his house telling
the people what to do. Ille would talk all day long.
He sounded drugged. lle was pnot responsive to anyone.

" CAROLYWE and MARIA would use as much influence on
JONES as possible.

Question: Who would conduct rallies?

Answer: "He would from his house, or Johnny JOne:s or lMarceline
Jones.'

Question: How late would you stay up? \\‘]

Answer: "Until two or five in the morning, but tlen we got
two hours or more of sleep."

— Y

Question: Who was responsible for the guns?

Answer: "Steve Jones is responsible for the guns. Ile is
crazy. He is a maniac. Very, very violent. He
would beat people up in the camp. He would make
an ass out of people. He was an enforce:r, Lee
Ingram is the head guard and an angel. (laire Janaro
she was high up. She was one of the heads. Janaro's
busband was also high up. His name is R.chard. Helen
Swinney and Cleve Swinrey are angels. Dcbbie Touchette
spent most of her time in Georgetown, but when Deborah
Blakey left, she moved hack to Jonestown. She kno“s

s of some of the money. Paula Adams spent most of her
time in Jonestown. She bad a thing going on with an
! Ambassador.
Tim Clancy was an angel and is described as a white
; male, six feet tall, 25 years of age, 155 to 16O
e . pounds, brown scraggly heair, from the San Francisco
— temple.”
163
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Question:
Answer:;

Question:
Answer:

Question:
Answer:
Question:

Answer:

Question:
Answer :

Who are you scare of?
"Joe Wilson and Tom Adams if he has a gun, Sandy
Bradshaw, Gene Brown, and June Crim"(phonetic):

Are you afyaid of anyone else at the temple? l;J
"Leona Collier. Leona Collier is a black female,
45 to 50 years old, approximately 5'6" tall, and
heavy set, with black hair and brown eyes.

Did you kncw they were being monitored through
the radio?
"Yes,"

What did th2y do?7
"They told use the lineés betueen the United States
and Pecple's Temple were cut off."”

Did = lot cf people want to get out?
"Yes, hundreds."

The follow;ag is & description of”

Race

Sex

Date of Lirch
Place of Birth
Helght

¥Veight

Hagir

Eyes

Tattoo

(ul
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date of tranurlptlon____lﬁﬂQ____

individual, who identified himself as—

&7 & ”contacted as he departed Pan Am flight 228 at ‘Jcohn

. Kenne International Airport (JFKIA), Queens, New York (NY).
was advised of the identities of Special
Federal Bureau of Investigation
United States Secret
the nature of the
e assassination of Congressman LEO RYAR
and the activitj f the People's Temple., After conferring
with Attorney, advised that he was
willing to provide information to the interviewing Agent u)

gent (SA
(FBI) ' and
Service (USSS).
i interview concerne

affiliation with Reverend
JIM JONES was

i that his parents
wOou im to hear speak either in *
“explained that HeNEEY
&s a good person, concerned for racial equality and healin
the sich.
when JONES was in Redwood Valley, California. He advise at

his family had moved to Ukiah, California, at this time.
recalled that JONES had proclaimed that the area of Redwo
alley was a "protective zone" from a nuclear attack.
stated that he was active in the People's Tem

in the congregational meetings and with
the generzl organization of the Pople's Temple(-.y

1

12/21/78 Queens, New York File o BO 89-495

Investigation on

by‘i—pﬂl Date dictated J. 2/2 8/7 8

-
This document containg neither recommaeandations nor conclutions of the FBI. 1t is the properly of the FB! and is lcaned to your agency;
i and its contents are not to be distriduted outside your agency. 1 6 V)
[
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, stated that he remained in San Francisco
: ms beginning to have doubts about the People's
) Temple and JIM JONES. he left the church
l in July of 1977. was afraid of threats
! previously made by JUNES and was also concerned about his

: family. He explained that JIM JOKES' wife, MAR

CELINE JONES
found in in December of 1977 in San Francisco.
MARCELINE JONES begged him to return to the Pe

i emple and gave him money plus a round trip airline ticket to
1 Guyana. he decided to go to Jonestown to
] check it wnved in Jonestown on January 12, 1978.
- | Upon his arrival, he was ushered into the
= settlement by armed guards, his return trip airlines ticket was
taken from him, and all his other possessions were taken
from him. he was forced to stay in the
Jonestown settlemen rom e first day he arrived. He
stated that he was forced to write letters to people in the
United States (US) describing how beautiful it was. He also

indicated that JONES forced ceople to send similar radio

messages., the mail was also censored. BHe
indicated that RITA TUrPPER was in charge of the letter writing
committee. those individuals who did not
comply with rules e settlement were beaten or made to

do things at gunpoint. He also explained that one several
occasions, he saw a large snake put.around one's neck.
(%
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the beatings were horrible and that they were
always for some ridiculous reason. W
sexual relationships had to be approve Yy . e
described one situation when a KRY ROSES and an unknown
male, who were caught having sexual relations without
having gotten approval from JONES. JONES made an example

of them by making them undress in front of the group at
the Jonestown pavilion and told to perform sexual intercourse

* church members did sign
written ocaths of incriminating information. He said this

was accomplished in San Francisco when you had to sign a
blank piece of paper as you attended the congregational
meetings, PARKS advised that in Jonestown, JONES would make
you write incriminating statements about yourself and that it

was not dated-\ w)

F JIM JONES did have personal body-
guards and that they were sometimes armed depending on the
circumstances. To be a bodyguard meant that you were well-
trusted and you were able to move about more. (NP th<
following individuals as being among JONES' bodygquards:

JIMMY JONES Jr., TIM GLEN JONES, LOU JONES, STEPHEN JCNES, JOE
WILSON, BOB RICE, CALVIN DOUGLAS, JOHEN RAPHAEL COBB and PANCHO
JOHNSON. * JIMMY JONES and JOE WILSON would

take charge 1in e absence of JIMMY JONES, Jr.

when JONES called an “"Alert" meeting, the Securfty Yorce usually
was armed

.1
[

suspicions as to whether TOM KICE

was actually involved with the Security Force.

Hit never actually appeared that KICE was a security member,
n fact, KICE had even been publicly beaten. But now, in view
of the fact that KICE was a participant in the Port Kaituma

FETL
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airstrip shooting questioned KICE's
role in the settlemenhT, JONES had sent
TOM KICE to Caracus, Venezuela three days before the shooting.

TOM KICE was the indivicdual who shot
PATRICIA PARKS, at point blank range ir the head with
a rirle. Mthe shooting at the Port
Kaituma ai 1p on NovemFPer 18, 1978. (M)
qwith information regarding the Securit
Force by stating that they were not always armed. #

there was a "secret" security force in addition to those
ndividuals who were known to ke security. The secret security
was always present spying on the settlement members trying to
learn of any derogatory information. the duties

of the Security Force as follows:lk'

1) The roamers - Observe people on suspect list as
being "negatives", which included all those previously
brought on pavilion stage or those who had expressed a decsire
to leave

2) To watch those individuals that were being held ("’
against their will

W

3) To protect the property and watch the gate entrance,
,

BOR KICE was in charge of the daily

roaming security. DANNY MARSHALL, black male,

age 19 and PATSY JOENSON, ack female, age 28, as bein

security force members not previocusly menticned. *

indicated that PANCHO JOHNSON would assist BOB KICE and that

JOENSON was often the personal bodyguard@ of MARCELINE JONES.

PANCHO JOHNSON was a black male, approximately 22 - 26 years old.
BONNIE SIMON, white female, 30's; CLIFFORD

GEIG, white male, 18 ~ 19; and STANLEY GEIG, white male, 16 - 17,

as being members of the Security Force. STAXNLEY

(™
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GEIG had driven the tractor onto the Port Kaituma airstrip
l:.?c during the November 18th shooting incident.
familiar with the term "Angels". (u

&
4 T

4
%._} l members of the Planning Commission were to be a cross-
’L | 1 representation of the total membership. He indicated that all
¥ 1 ‘ of the planning commissicn members were well trusted by JIM
% a JORES. the Planning Commission did not actually
i exist in Jones the Planning
L2 ; Commission was comprised of approximately fift eople and that
: ; they usually met about once a week. #the following
' individuals as being members of the anning Lommission:

. TERRY BUFORD, CAROLYN LAYTON, KAREN LAYTON, SHARON AMOS, SANDY
T ’ BRADSEAW, MARIA FATSARIS, HARRIET TROQP, DICK TROOP, GRACE STQEK,

TIM STOEN, JOYCE PARKS, MIKE PROKES, TIM CARTER, RICHARD JANERO,
CLAIRE JANERO, ARCBIE IJMES, BELEN SWINNEY, CLEAVE SWINNEY,
BEATRICE GRUBBS, TOM GRUBBS, KAY NELSON, DEBBIE BLAKELY and

ez LEE INGRAM. Fan of JONES' sons were also
allowed to attend the meetings. hif you
were a member of the "Inner Core" of the Planning Commission,

you were very trusted. mentioned the
following individuals as being in e "Inner Core": TERRY
BUFORD, SANDY BRADSHAW, SHARON AMOS, MARIS KATSAR]IS, CRROLYN
LAYTON, KAREN LAYTON and DEM& great
concern over TERRY BUFORD. BUFORD was JONES'

"right arm” and that she was an 1|!ent1ca! replica of his mind.
!n!lir.v:.l !ua !. ! l

stated that she is the most dangerous
alive. the reason BUFORD is
cooperating now is to get us o er back and that she is the

one actually responsible for keeping the movement going. P
*BUFORD was not a defector, that she was assign

Y JONES to leave the church. —BUPORD

always followed every command JONES gave to her and that she -
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was extremely loyal to the Peopl

e's Temple.
got
MARK LAMNE involved with the People's Temple because of his

BUFORD is just using MARK LANE.

notoriety. LANE made several visits to Jonestown, at which
time there were always eloguent dinners and shows.
-MARK LANE never really saw what Jonestown was really li e.(&}

— officials of the American Embassy

and also the Guyanese Government had been compromised by JONES.

] : JONES bribed officials with women and their
.. ‘ sexua avors. mentioned PAULA ADAMS,
RO _ white female, 28; SHARON AMOS, white female (Jewish), 45 and

DEBBIE TOUCHETTE, black female, 25, as being three women he
knew that were probably involved in this matter.

Pthese three individuals spent most of their time in George-
own. indicated that TIM CARTER was used to

e Concerned Parents Group.gsu)

—not have any specific information regarding
. _' TIM JONES' contact or influence over officials of the State of

California, he was very suspicious about
the shooting NE ¢ u,

MSoviet officials had visited

JONESTOWN., e indicate at JONES apparently had entertained
ideas of moving the group to the Soviet Union. Y
WP JONES had realized that he had backed himself into &
corner and that the People's Temple settlement was not working
out. MIKE PROKES, TIM CARTER and MIKE
CARTER had escaped the mass suicide in possession of a letter

| to the Soviet Embassy. NP rossibly the letter

- revealed financial discloses to the Soviets. ﬂ,,

infiltr

eath of Mayor

fosuia
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A?C/—estimated that there were more than fifty

weapons in Weapons in Jonestown. He 1ndlcated that there was a larg

variety of weapons vers, automatics, rifles,
and shotguns. he observed one machine
weapons were kept in Fut fourteen vhere

! gun.
: JOHN BB, Y JONES Jr., and JOEL coBB lived. (NP

weapons were kept in the backside of a ware-
use. the warehouse as being located behind the
coordinator’'s ofrice, The coordinators were CHARLES and

JOYCE TOUCHETTE. The TOUCHETTEs were in charge of coordinating
work days, agricultural programs, and financiazl spending. -

iﬁescribed this location by indicating that it was

across from Mr. MUGG's cage. # MIFKE TOUCHETTE

and STEPHEN JONES also lived at the Coordinator's Office. —
— the Guyanese customs was very relaxed regarding
incoming parcels. mwhen he arrived, the
Guyanese Customs did not check four of his trunks. P
*it was not unusual for contrabond to be packed
in the bottom cof trunks of incoming People's Temple members. ,}

? not aware of any specializeéd firearms
training either at Jonestown or in California. Be did advise

that STEPHEEN JOKES was a sharpshooter, ”/

When guestioned regarding the existance of a
contingency plan made in the event that JIM JONES or the
Pecople's Temple was attacked publicly, he

! was not familiar with such a plan. Ee did acknowledge
the fact that JONES had often spoke of "dealing" with defectors.
JONES cften stated that the defectors

will get their just reward.[”/
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}
57(/ —not aware of any officials, state, federal
or international, that have been targeted for assassination(k}
JONES held suicide practice
@rills. He felt that JONES did this in order to get a feel
of what the people would do. the "White
Nights" were actually the emergency sessions called by JONES
that would decide whether they would carry out the suicide
plan. _JONES' suicide plan was his last
resort stand against Fascist America and its Imperialism.
JONES had taught that instead of allowing them to take our
lives, we will take our own livesk}g)

. any information regarding
a relocation pla xcep o say at if anyone would know

about it that it would be TERRY BUFORD.
S with JONES dead he did not think the People's Temple

movement would continue.{ \d]

b+ ————

R —the following information regarding
o the shooting at the Port Kaituma airstrip and the assassination
! of Congressman RYANAM)
- . {
- RYAN arrived at Jonestown around 5:00 PM on Friday,
; November 17, 1978. At this time, everything was going well,
- as RYAN mingled among the congregation. There was loud
i applause when RYAN was introduced. The Security Force were not
s armed, but the "secret" security force was mixed among the

congregation. That night, RYAN and some of his aides stayed
in Jonestown. Members of the Press stayed at Port Kaituma.
Saturday morning, November 18, 1978, a breakfast was held for

|
! RYAN and members of the Press. At 11:30 AM, things started
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were talking about escape. RICEARD CLARK and DONNA LOUIE had
already left, pretending to be ing on a picnic,

ought their plan to leave had been
1scovered, began talking to newsmen and RYAN
about leaving the Jonestown settlement. PANCEQ JOHNSON and
MARCELINE JONES came to

JOENEON an attempted to bribe them
stay and stop talking about wanting to leave.
toldm that they should not believe the b

offered Dy MARCELINE JONES. m{:l‘lat they
confronted JIM JONES with thelr real problems, e poor living

conditions, was ill-nourished, and the ineguality.

"If this is your idea of Socialism, I
want no par it". These events toock
1:30 PM.

€ ugs an elling them that they were always
welcome back and that they would be given $5,000.00 for

expenses., At 2:30 PM, qindicated that there was a
total of fifteen defectors. ose individuals were:

BRENDA PARKS, CHRIS O'NEAL, GERALD PARKS, JUANITA BOGUE, TRACEY
PARKE, TOM BOGUE, EDITE BOGUE, MONICA BAGBY, KAROLD CORDELL,
JAMES BOGUE, TEENA BOGUE, DALE PARKS, EDITH PARKS, PATRICIZ
PARKS and VERN GOSKEY. 1In addition to the defectors leaving,
there was Congressman RYAN, his aides, Press members and
concerned relatives, who had come to Jonestown. At this last

minute before the dump truck departed, LARRY LAYTON jumped on
the truck indicating that he wanted to leave. LAYTOK did not

have any luggage or additienal clothing. Fveryone was very

suspicious of LARRY LAYTON, he had
previously observed LARRY LAYTUN NES before
he jumpted onto the dump truck. the

attempted stabbing of RYAN occurred while the

efectors were (u/
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waiting on the dump truck. RYAN was still in the settlement
with CHARLES GARRY and MARK LANE. Apparently RYAN was
discussing with LANE and GARRY about making arrangements

for the other families, who wanted to leave Jonestown. DON

"SLY was reported to have been the individual attemptlng tc stab

-4

finelly arrived at the truck, they were ready
the truck started to pull away
but got stucck in the mud. this was done on purpose
as a delay tactic. A caterpillar truck was summoned to pull
them out. When the dumpt truck arrived at the entrance cate

of the Jonestown settlement, JOE WILSON jumped onto the side

of the truck. WILSON looked at everyocre in the truck very hate~
fully, WILSON may have been looking for

his wife and child, who actually had left earlier in the dax on

a nicni LWhon +hoavyv Aamd+ - &heo Deoawd Yadd e e
. r‘u“‘

TILY R WY [ < S TLF R

MNIANS Hl'C.EI N1&
to leave.

1%
N

Fudivdl Wi Y YWWe LU LT WAL Sad cuma GJ.LLJU.LL.,

, one individual observed JOE WILSON shake hangs Wl!g

LARRY LAYTON and hand him a gun. —the
11 plane: MONICA BAGBY,

following people got into the sma
LARRY LAYTON, VERN GOSNEY, TRACEY PARKS, DALE PARKS and the

pilot. NP, 1-rRY LAYTON insisted on getting into
this plan and sitting behind the pilot. As this plane began to

taxi down the runway, another trailer approaching
the airstrlp. . At
this time, RYAN wac on the ground boarding the raer ovla

______________ Lo 3 S s T e _.ua. - r.-“.;u

qthe shooting started with shots being fired
from those individuals in the trailer. Pthe

following people as being in the trailer:

TOM KICE, Sr. - white male, 40's
BOB KICE - white male, 35

RONNIE JAMES - black male, 20
RONNIE DERNIS - black male, 18 (“’
ERNEST JONES - black male, 60's

STANLEY GEIG - white male, 18
JOE WILSON - white male.
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STANLEY GEIG was the driver of the vehicle.

67¢

was shot at point blank range

shooting started at the larger
lane began to slow down.

ﬁ!:ED !"e

the small

egan shouting
At this p01nt,
at individua

out.
un and began shoctin

P
LAYTON pulled out a
the small plane.

p—

uring 1s time, shooting was still going on at the
larger plane. _after the shooting, the tractor
trailer sped away from the scere.

L

observed some of the defectors cettin

J——

uring e incident, that there
ere severa uyanese soldiers nearby but they gave no assistance.
h}.e did not actually witness the shootings

at the larger plane. (U,

; Regarding ihe use of the radio at the People's
- Temple settlement, MIKE CARTER
. 3 e

would know the codes.‘ U'
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mhe did not have any knowledge of
a "hit la or of individuals to be assassinated.'ly’l
When questioned about the possible existan
primitive nuclear device or bomb at Jonestown
an incident in a Planning Commission session in San Francisco,

California, when JIM JONES spoke about an explosion on a train
that had been carrying military amunition. _
remembered something JONES said about a large bomb, but could

not provide any additional information.gf

e
Ty

e,

&4 * when JIM JONES held "white nights”
-3 that he oiten state at public officials anéd People's

L

| Temple defectors should be assassinated. *
JONES had always indicated that he had people to tzke care .

of that. JONES would lash out against defectors with such
statements as: "If I have to crawl after them myself or if

I have to get the Mafia, I will get the defectors”. JONES
spoke to the congregation that Congressman RYAK was bad, that
the Central Intelligence Agency (CIA) was behind him and that
the CIA wanted to overthrow the People's Temple.
explained that JIM JOKES had no intention of letting
Congressman RYAN visit Jonestown. _JONES'

: real plan was to have LARRY LAYTON make arrangements

- to cause the crash of RYAN's plane before it got to Jonestown.
mE _ Y -voryone in the congregation wvas

ERSE forced to sign & petition against having RYAN come to Jonestown.
Lo Apparently, individuals were made to sign the petition but did
not know what it stated. The petition was presented to
Congressman RYAN by SHARON AMOES, {u,

o i the following information about D.
o L LAWRENCE HT34 “I

SCHACET had attended medical schoel in Guadalajara,
Mexico. SCHACHT came to the People's Temple with emotional
problems and addicted to drugs. JIM JORES took SCEACHT in and
got him off of drug dependency. JONES apparently sent SCHACKT

(%

B
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67 C’to school to finish his medical training.

SCHACHT was very poor at putting what he learned to practical
use. JONES made SCHACHT publicly admit that they had sexual
relations together. SCHACHT had even told
him that this was true. SCHACHT was not a licensed Medical
Doctor and he had not satisfied any residency reguirements.
SCHACET used the following drugs as control substances:
thorosine, valium and librium. The Extended Care Unit was
used to discipline individuals in the Jonestown settlement.
Drug thearapy and brainwashing technigues were extensive.
Thorosine was often put in milkshakes, nhot always necessarily
done by the medical department. AKNIE
MOORE (sister of CAROLY LAYTON) was e individual who had
access to_all drugs. SCHACHT had to make requests through
ANNIE MOORE. no knowledge regarding the presence of
cyanide at the Jonestown settlement.(u

\; *TOM GRURBS was the individual
ot . that had developed the boxes used to discipline children by

i

f placing them in solitary confinement. These boxes were

| destroyed after DEBBIE BLAKELY returned to the US and exposed
Y

their use.
W)

he had no personal knowledge of
the mass suicides on November 18, 1978, but that*
had been witnesses:(u,

Temple members \'U

descriptions of the following People's

1) TIM JONES - white male, basketball team, security
force, planning commission, violent

2) JIMMY JONES, Jr. - Black male, basketball team, ' , W)
security force, planning commission, viclent ‘

17«
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3) EDDY CRENSHAW - black male, drove trucks, boat off
loading crew, had heard that CRENSHAW wanted to leave

4) HERBERT NEWELL - black male, basketbazll team,
security force

5) JOENNY COEE - black male, basketball team,
security force, violent

6) JOHNKY JONES ~ black male, former JOHN BROWN of
San Francisco, knew alot of government officials, ran public
arena for JONES in Jonestown

7) MARK CORDELL ~ white male, basketball team, security
force

8} JIM MAC ELVAKRE - black male, head of People's

Temple security in the US, mainly in San Francisco, brother of
KAY NELSON

9) BILLY OLIVER - black male, security force, mcther
had come with RYAKN as a concerned relative

10) STEVE JONLES ~ white male, JONES' natural son,
basketball team, security force, planning commission

11) LEE INGRAM - black male, basketball team, security
force, managed basketball team, husband of SANDY BRADSHAW, violent

12) CHRIS O'NEAL - white male, worked in buck factory

13) CALVIN DOUGLAS - black male, basketball team,
security force, violent

u
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14) CLEVELAND NEWELL ~ black male, basketball,
security force

15) BONKIE SIMON - white female, security force,
married to AL SIMON

16) PAUL MC CAKN - white male, off loading crew,
worked in agriculture, reserved security

17) PAULINE GROOT - white female, electrical crew,
resecarcher medical department, intelligent u,

18) TOM GRUBBS - white male, school principal, develope
discipline boxes

19) MARIE RANKIN, also known as {aka) DUCKETT - was
zoc on drugs, had criminal record.

3533 20) TERRI BUFORD - white female, planning commission,
o JONES' "right arm", most dangerous individual alive

i
H 21) JEAN BROWN - white female, in San Francisco, very
| high in Public Relations, planning commission i
H

22) RENNIE KICE - black female, planning commission,
wife of BOB KICE, worked in medical drugs and supplies

23) LORA JOOHNSTOR - white female

24) VERA YOUNG - black female, in San Francisco temple,
planning commission
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25) JUNE CRYM - white female, in San Francisco temple

26) MIKE PROKES - white male, ex-CBS reporter, top
public relations representative to Guyanese Government, planning
ccmmission, violent - capable under order

27) TIM CARTER - white male, higher than MIKE PROKES
in Public Relations, violent - capable under order

28) SANDRA IKGRAM, aka BRADSEHAW - white femzle, LEL
INGRAM's wife, very loyel, planning commission, JONES' mistress

29) JUDY FLOWEKS -~ black female, San Francisco temple k
secretary of membership \!“

30) JIM and HARRIET RANDOLPH - white male, white femzale)
in charge of all people leaving San Francisco to Jcnestown,

HARRIET RANDOLPHE identical with HARRIET TROOP, who had some
law experience

31) LEONA COLLIER - black female, in San Francisco,
major membership secretary, visited Jonestown often, made
other abide by rules but never did herself, made thousands

of dollars for JORES by recruiting blacks, important to JIM
JONES

32) BURRELL i - black male, basketball team

33) CLAIRE JAKRARO - white female, never lived in
Jonestown, planning commission, on ship “Albatross", had been
purchasing agent in Ukiah, California for Pecple's Temple
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34) RICHARD JARARO - white male, planning commission,
on ship "Albatross", Ppublic relations and purchasing agent

35} DON and BOKNNIE BECK - both white, ccllege trained,
in San Francisco, very loyal, on planning commission

36) MARIE KATSARIS -~ white female, Greek, JONES'
mistress

37) PAUL ADAMS - white female, planning commission

38) TIEH LEORY - white femrmale, planring commission,
head of accounting éepartment, ceneral inventory and balancing

39) CHUCK BPEIKMAN - white male, charged with murder
of RMOS, very violent, cannot read or write

40) JOYCE TOUCHETTE ~ white female, planning commission,

coordinator at Jonestown

41) CEARLIE TOUCHETTE - white male, husband of JOYCE
TOUCHETTE, on chip "Albatross™, planning commission, coordinator
in Jonestown of purchasing of eguipment '

42} MICHELLE TOUCHETTE - daughter of JOYCE and CHARLIE
TOUCHETTE, planning commission

43) MIKE TOUCHETTE - white male, son of JOYCE and
CHARLIE TOUCEETTE, basketball team, viclent, close to STEVE
JONES

44) STANLEY CLAYTON - black male, witness to suicides,
worked in kitchen
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45) LARRY LAYTON - white male, charged with murder
of five people, planning commission, very close to JIM JORES,
sat next to JONES on pulpit

46) VERA INGRAM - left a long time ago, daughter of

ALICE INGRAM, who managed the warehouse w
47) ALBERT TOUCHETTE -~ white male, 18 - 19, basketball
team, violent, coordinator with father, CHARLIE TOUCHETTE

48) MIKE CARTER - white male, brother of TIM CARTER,
planning commission, worked on radio

4%9) BRUCE OLIVER - black male, 18 - 20, security
force, violent, observed with weapon

* that TERRI BUFORD, PATTY CARTHMELL,
7Ty hb?\DC‘U?\hT R Y ey o A BT VR T R UMMM TR T AU

b 8] b 74
RNl DAL OLURY onnndu PANNO p ARVLIN L d LWy PJ‘QI\DL" AL L LN p

RITA TUPPER and CERISTINA LUCIANOS all had sexual relationships
with JIM JONES. JONES referred to these individuals as his
"staff". These staff members would divide up the California
area &nd gather information on the memkership. Cards were kept
to assist JONES in the fake healings. The staff would go
through your perscnal belongings and use the information
cbtained for JONLS to make revelations.(-u)

—the following information about
himself: l-v\.)

Name 7

Race e

Sex )

§ 0y
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b? C Date of Birth (DOB)
Place of Birth (POR)
Height
\ Weight

Build

Hair

Fyes

Scars

Occupation

Education

bl

-~

- *

L
L
kY
~
¥

w cwdal

/]
‘.

;

H
%

R

Marital Status

Family Members

gy,
Social Security Xumber
Selective Service
Runmber
Destination Peoint
L]
1
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

12/28/78

Date of transcription

was interviewed at John F.
Kennedy Internationa rport (JFKIA) after her departure
from Pan American flight 228 arriving from Georgetown, Guyana.

the fdentity of Special Agent (SA)
ederal Bureau of Investigation (FBIl), and
S United States Secret Servic .L"

m

at which time she remembered
attending meetings of the People's Temple Church. She advised
she went to these meetings with her parents, although she
didn't like attending. She stated the People's Temple (PT)
was good to the family when her father was sick by helping

pay his medical bills. Her mother and father believed and

trusted Reverend (Rev.) JONES, but she found the meetings
borings 2}
\v/

had an
cpportunity to leave California and go to Jonestown, Guyana.

While in California, they saw movies of Jonestown and although
it looked like a beautiful place to live, she still didn't
want to go. Hin Jonestown, everyone was supposed
to be treated equal and be able to get good jobs. Between
viewing the movies and hearing how good i

ey le alilornia Jor New Yor , Where they
boarded a flight for Georgetown, Guyana. (u’

q upon arrival in Georgetown, they
stayed at the PT Headquarters for approximately eight days;
however, after that, they were transported to Jonestown

on a boat called the "Cudjoe". She advised this ship was
used to transport people and supplies from Jonestown to
Georgetown. She advised there was another boat owned by

the PT named the "“Albatross", which also transported supplies.

W

tnvestigation on__ L€/ L7 1B n YEKL1A, Queens, NY BQ 89-495

o1 %o

Fiie @

12/26/78

Date cictated

This gocument containg Naither recommendations hor conciusions of the FBI, i1 (3 the property of the FEI and 13 loanad to your agancy:
ILanG its contents are not (o Oe AIBFIDLINT OUISIGE YOS agéncy.
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F from the first day in Jonestown,
she dislike e place and it was nothing like the films

she had seen in California. She stated the living conditions
were terrible. You had to share a very small cottage with
12 or 14 other people, and you had no privacy. She advised

the first day there, JOYCE TOUCHETTE advised her she was
assigned m It was so hot and they
made you stay in e sun a day with only a break for lunch

and 10 minutes off in the afternoon. She stated her first

week there, Rev. JIM asked her how she liked Jonestown.

She replied it was nice, but very hot. He smiled and told

her to enjoy herself. That night at the meeting, Rev. JIM
called her to the front of the group and yelled at her for

not liking Jonestown. She stated that the whole group,
including her family, all yelled at her for telling the
Reverend that it was too hot in Jonestown. She stated this

was the only time she was ever called in front of the group.(y

~( \
a routine day in Jonestown began
at 6 AM wi reakfast and work began at 7 AM till 12:30 PM,
when they would eat lunch. She stated lunch consisted of
rice and gravy. After lunch, she would work till dinner
time at 6 PM, when they would eat more rice. At 7:30 PM,
everyone was required to attend the meeting at the Pavilion,
where Rev. JIM would speak. These meetings generally lasted
to midnight with the day's activities being discussed “}

everyone was not treated equally
as they had been told before leaving California. She stated
that the people on JONES' staff and the people on the security
patrol had better treatment than the other people in the
group. She stated that these people only had to work eight
hours a day, while we worked twelve, and they didn't have
to wait on lines to eat, while we did. mthe
following individuals handled the administrative matters
of Jonestown and were close to Rev. JONES and on his commission:

(“
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LEE INGRAM
SHARON AMOS
PAULA ADAMS

DEBBY TOUCHETTE W
TERRY BUFORD \
MIKE PROKES

TIM CARTER __‘

Of the above individuals, she further advised
that LEE INGRAM was the coach of the basketball team and
PAULA ADAMS did public relations work for the PT in Georgetown.
She stated she believed PAULA was very close with the Georgetown
officials. \\M

mthe following people were members
of the Jonestown oSecurity Patrol:‘u,

STEVE JONES \

TIM JONES

JOHNNY COBB JONES

CALVIN DOUGLAS W
CHARLES MARSHALL \
JOE WILSON

BOB KIZE

BONNIE SIMON ‘\

Of the above, she stated STEVE and TIM JONES,
along with JOHNNY COBB JONES and CALVIN DOUGLAS, were the
elite members of the group as they were the closest members
to the Reverend and were usually with him wherever he went.
She advised they also carried weapons at the White Night
meetings, but she never saw them practice with them. She
stated these weapons were either rifles or shotguns; however,
she didn't know how the weapons got to Jonestown. She explained
that a White Night was when an announcement was shouted
over the PA system that everyone should immediately get
to the Pavilion. You had to stop what you were doing and
get there as fast as possible. At these meetings, the Reverend

(Y
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would talk to us sometimes lasting all night. He would

warn us that the United States (US) Government might try

to come to Jonestown and arrest some of us. He told us

if anyone tried to take someone out of Jonestown, they would
have to deal with all of us. He would also ask us if we
were afraid to die and how would we like to die and that

we should always be prepared to die. She stated when asked
if she was afraid to die, she would say no because she was
afraid to go against the Reverend again. If you said yes,
he would call you up to the front of the group and ask you
why. She stated at one of these meetings, the group practiced
a suicide drill, although she was not there for this. At
these White Nights, the security force walked around with
weapons. She stated these weapons were kept in Cottage

14, where JOHNNY COBB, TIM JONES and CALVIN DOUGLAS resided.
Besides the shotguns, they also used bows

and arrows for weapons. ‘1)

She advised that although they had weapons in
Jonestown, sbe was not aware of any threats made by Rev.
JONES to murder any officials of another government. The
only people she thought Rev. JONES would have killed were
people who defected from the PT. Rev. JONES felt that you
should remain loyal to him and the PT, and he didn't want
any defectors. (

the only visitors to Jonestown

homadAda Ornmoans o amawm AN 4thand ehae oo wuawms Pus LUavy
U%DLUUS \'Ul l GDDlu ll 4vd Ry wlla [~ ¥ A1 [=1-0.J wol W WA WY ‘-et males.

She stated this was about three months ago. The Soviets
spoke to the group and advised us they were proud of the
work we were doing and were proud to be friends of the PT.
The reason she remembers the Soviets is because after they
came to visit, Rev. JONES wanted everyone to learn to speak
Russian. Rev. JONES told us if we ever left Jonestown,

we would relocate in Russia and that is why we should be

familiar with the language. DON JACKSON was the individual
that taught us Russian. < ad

'''' ST T (WY
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terrible place to live and she wante 0 leave, but there

was no way to get out, 1If you tried to escape and got caught,
you were plaeed in the Extended Care Unit (ECU). This unit
was headed by Doctor LARRY SCHACHT. In this unit, they
would administer drugs to you continually and you would
be in a daze for some period of time. The fear of the ECU
would keep people from trying to escape{ u,

22— 00— .

qshe knew of no plan to assassinate
Congressman RYAN by Kev. JONES. She stated that when Rev.
JONES learned RYAN was coming to Jonestown, he advised all
of us to be happy and friendly, but not to speak with RYAN.
Rev. JONES didn't even want RYAN to come to Jonestown; however,
after speaking with MARK LANE, Rev. JONES consented to let
him visit. On the Friday night that RYAN was coming, Rev.
JONES gave us a half day of work and ve us all day Saturday
off, which was very unusual, ﬂby this time, who
were not pleased with life in“Jbhestown, thought Saturday
would be a good tjime to plan an escape as security also
had the day off‘.(1

On Friday evening, when RYAN arrived, the PT committee
put on a mini production show for him. After the show,
we went to bed so that we couldn't have any conversation
with RYAN. RYAN stayed at Jonestown that nlght,*
believed his staff slept someplace else; however, Saturday
morning, they were all back in Jonestown. As we were considering

ible escape from Jonestown, we did not know that my
% had approached one of the men
n RYAN's par old him that we all wanted to leave
4

with them. This man then took to see RYAN
and JACKIE SPIER and relate her ry to them. RYAN advised
meet him at the Pavilion.

vised
n arriving at
Rev. JONES. RYAN

(u

t
the Pavilion, we met C

188



Y

b/C

BQ 89-495

advised Rev. JONES that we expressed interest in leaving
and that he was going to take us. Rev. JONES said that

would be fine, but before we left, he would like to speak

with us. Rev. JONES told us he would like us to stay, but

that we could go home next week. He was afraid Iif we left

with RYAN, it would make him and the PT look bad and he

didn't want that. advised
Rev. JONES that they wanted to leave today and now. Rev.

JONES agreed with this and told us we were free to leave,

He hugged us and advised we could come back any time we

wanted. wit was decided we were
leaving, we all wen ack to our cottages to get our belongings

and then returned to the Pavilion.

eaving with us.
5 we were getting e truck and saying goodbye, suddenly
DON SLY approached RYAN and tried to stab him; however,

this effort was stopped by MARK LANE and CHARLES GARY, who
jumped on SLY. RYAN then stated farewell to Rev. JONES,
advised he enjoyed his visit to Jonestown, and was pleased

to have met him. RYAN got on the truck and we began our

trip to Port Kaituma. As we were driving along, we heard
cheering and clapping of hands coming from the Pavilion.

As we arrived at the airstrip, the plane that was taking

us to Georgetown had not as yet arrived. We all got off

the truck and ED CRENSHAW drove away with the truck. Approx-
imately 15 minutes went by before the plane landed; however,
it was not large enough for all of us, so we had to wait

for a secend plane, which came i 5 minutes. As
the second plane was landing, she noticed
a tractor and a truck off a distance approaching the landing

field. We were now starting to get on the plane. LARRY
LAYTON, who was on the ride from Jonestown to Port Kaituma,
kept saying how he was glad to get away from the Reverend
and Jonestown; however, we all knew he was a close friend

of Rev. JONES and couldn't understand why he was saying
this. At the airstrip, we all kept telling RYAN that LAYTON

LR N e &)
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should not be trusted because he is loyal to Rev. JONES.
When LAYTON kept insisting that he get on the plane first,
~ Congressman RYAN and an aide both searchgd him for weapons;
7 (. however, they didn't find any. By now, mthe
b truck and tractor were fairly close to the plane she
could see that STANLEY GIEG was driving the tractor and

o E ED CRENSHAW the truck, and each of them had passengers with
= them. Some of the individuals who were on one of the vehicles
i

were:\k’

JOE WILSON : (
TOM KIZE
BOB KIZE
= RONNY JAMES ‘HI
& RONNY DENNIS
— ALBERT TOUCHETTE
- WES BRIDENBACK ‘J

- She advised that JOE WILSON walked over to LARRY

LAYTON to shake hands with him, and it appeared that he

handed something to LAYTON. At this pointl WILSON walked
gC small lane

away and LAYTON got on the sma

0/

She stated RYAN and his par

stl on e ground outside the plane when she heard shots

that came from the smaller plane. LAYTON had shot MONICA

and VERN and then tried to shoot DALE, but the weapon didn't

go off and LAYTON ran off the plane. As I was looking out
R

+ o Ay + " 1
the WL[IUON, o e . mitnaly wana rh

he w the tractor and truck were right

i up close to the p!ane ana suddenly shots were going off.

L First the shots were outside the plane; however, the vehicles
f then drove around the plane, shooting into it. After driving
: around the plane, the vehicles began to drive away. HAROLD

L CORDELL yelled we should get off the plane and hide in the

¥4 Jungle, because he thought they were coming back again.l'uy
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¢ jungle along
or three days before finding men
a cance on the river. They asked if we were
and we said yes. They told us that everyome Im JO®stown
was dead and had given them our descriptions.

they went across the river in the canoe where

) efense Force (GDF) was waiting for them. The
soldiers asked me who I was and I told them. They advised

us that were a short distance away in

a house, w e e other survivors from the assassination

at the airport were in Georgetown. We stayed where we were

for a night before going to Georgetown. In Georgetown,

ORDELL RHOADES, who escaped the Jonestown suicide, told

us that when the tractor and truck returned from the airport,
they reported to Rev. JONES that everyone was dead. Rev.

JONES appeared happy according to ORDELL. ORDELL advised

on Saturday, when we were leaving Jonestown and heard the
peocple shouting and clapping, it was because Rev. JONES
explained to the group that RYAN and his friends weren't

going anywhere.lal

i

- T v o ~ —~ e IS - - ool blamd b oo o
ORDELL explained that Rev. JONES stated that because

of the shootings at the airport, the GDF would be coming

to Jonestown, so he announced the mass suicide. First,

the little babies were given the poison down their throat.

Then some of the people took it voluntarily. Other people

were forced to take it or be killed by the guards. ORDELL
advised us while this was going on, he was hiding under

a building and when it got dark, he escaped into the jungleltq[

_Uhi1n tho e time was a3
PO N =

™ ad Wbl N Hllocblllb [~ ¥~ wva ﬂ.‘lng
place at the a!rpor!. !Here were Guyanese soldiers at the
end of the airstrip, but they never attempted to stop the
shooting or even help the survivors after the assassins

left. ‘u’

4-]-

191



BQ 89-495

she feels members of the PT Church
in San Francisco or members of the Jonestown basketball
team would be the people that might try to harm the survivors
of Jonestown. She also advised she heard that STEVEN JONES
had given EUGENE SMITH instructions to kill all the survivors,
although she didn't know if SMITH would carry these instructions

out. (u)

while in Georgetown, she stayed
at the Par el. € advised they had to stay in Georgetown
in order to testify at a hearing as to the facts surrounding
what happened at the airport. When the time came, she advised

it wasn't necessary for her to appear in court. She stated
that all testified
at the hearing.

T

before leaving Georgetown, they were
contacted by of the United States Government,
who had everyone fill out forms that we would repay the
United States Government any money that they had spent on

us.
e GO  of
Jonestown, and that she believe would

be going to a relative's home i
mf‘ollowi ng information about
the below listed Individuals she knew in Jonestown: (QZ}

Name Position in Jonestown Dead or Alive
TIM JONES, w/m Security Alive

JIMMY JONES, JR., b/m Security Alive (“)
EDDY CRENSHAW, b/m Truck and Tractor Driver Dead

19
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Name

JOHNNY COBB, b/m
JOHNNY JONES, b/m
MARK CORDELL, w/m

JIM MAC ELVANE, b/m
BILLY OLIVER, b/m
STEVE JONES, w/m

LEE INGRAM, b/m

CHRIS O'NEAL, w/m
CALVIN DOUGLAS, b/m
BONNIE SIMON, w/f
PAUL MC CANN, w/m
PAULINE GROOT, w/f
TOM GRUBBS, w/m
MARIE RANKIN, b/f

TERRI BUFORD, w/f

Position in Jonestown

Head of Security
Aid to Rev. JONES

Worked in kitchen,
basketball team

Unknown
Security

Anything he wanted,
basketball teanm

g Commissi
£ ool
4 VdoRT

b 3

S
)
o]

]
ket

0
0

Brick factory
Security
Security

Boat crew

Schoolteacher

Supervisor of Public
Service Crew

In United States

19.5

Dead or Alive

[
(4]
a

Alive
Alive
Alive

Dead
Dead
Alive

Alive

Alive
Alive

Dead

Dead
Dead
Dead

Alive
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Name

JEAN BROWN, w/f
RENNIE KICE, b/f
LORA JOHNSTON, w/f
MIKE PROKES, w/m

TIM CARTER, w/m
SANDRA BRADSHAW, w/f
DALE PARKS, w/m
RICHARD JANARO, w/m
MARIE KATSARIS, w/f

PAULA ADAMS, w/f

TISH LEROY, w/f

CHUCK BEIKMAN, w/m
JOYCE TOUCHETTE, w/f
CHARLIE TOUCHETTE, w/m
MICHRELLE TOUCHETTE, w/f
MIKE TOUCHETTE, w/m
STANLEY CLAYTON, b/m

Position in Jonestown

Public Relations in US
Nurse

Public Service Crew
Public Relations
Public Relations

In United States
Respiratory Therapist
Worked on boat

Public Relations,
close to Rev., JONES

Public Relations
Strong JONES supporter
Salesman on the river
Kitchen

Kitchen

Laundry room

Truck driver

Cocok

R

Dead or Alive

Alive
Dead

Alive
Alive
Alive

Alive

) Dead

Alive
Dead
Alive
Dead

Dead
Alive
Alive

[
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Name

Position in Jonestown

Dead or

Alive

MARY LEE BOGUE, w/f

TINA BOGUE, w/f
ODELL RHODES, b/m

JIM COBB, b/m

Nurset's Office
Field Worker
Field Worker

Teacher, took care of
children

In United States

Dead
Alive
Alive

Alive

Alive

interview

h7<&~

The following information was obtained through
and observation:kzl)

Name

Race

Sex

Date of Birth
Place of Birth
Height

Weight

Hair

Eyes

Residence

Telephone
Occupation
Employment
Education

Marital status

195
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Family members

67C/ - Destination Point
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Dats of tramcription

at John F. Kennedy International Airport after her

departure from Pan American Airlines flight 228 arriving
from Georgetown, Guyana.lu,

-‘g\rised of the identities of Special

ral Bureau of Investigation,
United States Secret

Agent
and Special Agent
service. ( )

_ were
members ©Of the Peoples Temple (PT) at that time. ‘F
her family mo
1ah, California where they remained until-

ﬁwhen they moved to Jonestown, Guyana. (u,

This decision was made beca

They were shown pictures depicting Jonestown
1 resort and decided to .move there.(&’

Y - - -
not happy at Jonestown and attempted td notiiy other
relatives that were still in the United States not to \
come. However, the mail at Jonestown was censored
by people appointed by Rev. JIM JONES and those who
wrote unfavorable comments about the Jonestown compound
were ridiculed at public rallies and sent to Public
Service. ecalled being forced to write letters
which were favorable to the PT.P# |

p_November 18, 1978, [N
was leaving Jonestown
with Congressman LEO RYAN and his party. Upon arrival {’/

é__,_.__.._, e

A

igation on

12/21/78 Queens, New York BQ 89-495

1] File »

SA ?’szrrv ) ) 12/28/78
\ Date gictated

L 4

This dccumant contalns nelthet recommendstions nor conclviions of the FBE. 15 the property of the FBI and it icaned to your soency;
it and s tonlents a1a AL 1o Da JIt7IDUIsC OUTEIde yOur agency. l 3 '{
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carding the plane, members
ol Congressman RYAN's party insisted that LARRY LAYTON
be searched for weapons. Congressman RYAN searched
LAYTON, but did not find a weapon. However, LAYTOR
did not immediately board the plane and subseguent

to speaking with JOE WILSON came on board. At that
time, a tractor pullj a flat-bed trailer arrived

at the airfield observed the following
individuals with weapons: (W) :

BOB KICE
TOM KICE
JOE WILSON

ALBERT TOUCHETTE

STANELY GIEG ,
RONNIE DENKRIS (u',
RONNIE JRMES .
WESLEY BRIEDNBACK

(First Name Unknown) (FNU) JONES -
black male, tall, and slim, lived

in cottage 30
LARRY LAYTON

IER!
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. — LAYTON brandished a handgun

and fired shots inside the plane. Ther est of the
shooting was done outside the plane.
PATRICIA PARKS, was killed during the shooting.,Y

”asked various specific
questions and provided the responses which will follow: (I/

Bodyguardsf k)
AR ——

m&ere were certain
individuals who had a close association to Rev. JONES

and identified them as: \ll-)

TIM JONES
LEE INGRAM
TERRY BUFORD
JEAN BROWN
MIKE PROKES (U"
TIM CARTER
RICHARD JANARO
MARIE RATSARIS
PAULA ADAMS

TISH LEROY

JOYCE TOUCHETTEE
CHARLIE TOUCHETTEE

MICHELLE TOUCHETTEE
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MIKE TOUCHETTE
w
TOM CARTER

Security Force (\A] -—"" ”

) mthe following individuals
as members of the security force:‘w

TIM JONES M
JIMMY JONES, JR.

JOHNNY COBB

CALVIN DOUGLAS
BONNIE SIMON ( A/
MIRE TOUCHETTE
BOB KICE
TOM KICE

RON TALLEY

JOE WILSON ~

—never heard the term “"angels”
at Jonestown, but advised the security force was
sometimes called "SAT" and 'IS".{]{

Fthe security force kept
control of a the members at Jonestowi iii Iiie armed

with rifles during "white nights".
geeing BONNIE SIMON and TOM GRUBBS carrying crossbow
and that most members of the basketball team were also
on the security force. (u’

<Jul)
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Planning Commission \U,

No knowledge.(w
Bribery or Influence Peddling [W/

No knowlege ( u)

Criminal Offenses in United Stateg W
\
No knowledge.MJ

Soviet Associatiorlyj
. A

seeing three or four Russians
once visit the Jonestown complex and Rev. JOKNES
hr\nc+=n§-1v talked about mﬁuwng the PT to the Soviet
Union if they were invaded by the enemy from the
United States. The membership was also compelled

to attend Russian language classes. {l'

Weagons(("

hotographs in the Guyanese newspaper
of scoldiers carrying many weapons out of Jonestown,
but except for those carried by the security force, did

not see any while she was there.(ul ------

Firearms Training (u,

No knowledge. Some members practiced karate.'u’

Contingency Plan \l‘l

No knowledge.

ey,
x
—
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Murder Targets (u,

No knowledge. (M}

Suicide Drills (u)

heard that there were suicide
drills conducted at Jonestown. but never participated
in them. i

Relocation Plar_l{u,

No knowledge, ‘ ll)

Assassination Plan ( u\

Unaware of any discussions regarding the
assassination of Congressman LED RYAN or the existence
of an assassination sguad.y u'

m Congressman RYAN was
threatened by DON SLY with a knife while at Jonestown.f &/
. LL RBODES also told —
”'mthat HERBERT NEWELL and EUGENE SMITH

amaha Gardens) were not wanted on the plane

Q ) ' returning to the United States because she (RHODES) heard
. — that SMITH was ordered by STEVE JONES to kill survivors
i of Jonestown. (ul

Radio(\“

The radio was used to call Lamaha Gardens
at Georgetown and to order food and supplies. No knowledge
of codes.{ H'

22
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mez PROKES, TIM CARTER,
and PAULA as ragioe operators.[u,

Hit List \w
No knowlege. (&
PAULA ADAMS ‘“'

ADAMS worked in the radio room both at Jonestown

and Georgetown. She was a very close associate of Rev,

JIMN JONES \uy
Bombs \u,

‘one time heard an explosion and shots
being fired at Jonestown and was told it was the enemy.(
"White Nights" (&)

*she attended three or four "white
nights™ while at Jonestown. A "white night" was a

gathering which lasted several days when JONES would
preach to the membership.t W)

"Hut C-14 Hﬁ)

?unaware of the contents of hut C-14,
but stated that Gunts were stored in the radic room. (),/

Dr. LAWRENCE EUGENE SCHACT [ W

¥

SCHACT was the medical
doctor for the Jones ompound and was closely
associated with JONES, SCHACT ran the Special Care
Unit (SCU), which was the medical hut and the Extended
Care Unit (ECU), which was considered a hut for "crazy"

people. \U)

v/
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MARK LANE and CHARLES GEARY (U

ODELL RHODES had told
”(/ a ev. S had wanted "PONCHO"
b O kill MARK LANE and CHARLES GEARY at

Jonestown. “PONCHO"™ took LANE and GEARY away, ‘
. but then let them go because GEARY had done "PONCHO"
= a favor. \u,

Drugs \.'
f-ri Had no knowledge of any drug trafficking by
o PT members. (., .

Future Plans \,|
= L7C

W

T The following information was obtained through
i observation and interview:
I (W
'!‘" Name
¥ Race
; Sex
- Date of Birth
: Place of Birth
F3- -~ HEight
“ L 7 & Weight
: =~ Hair
. Eyes
ﬁ . Residence
= .
g e Edocation
ﬁ Father

2u4
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Mother
Brother
Sister
Aunt
Uncle
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Dote of tronscription

7 C "\vas interviewed in Pan American
— }b Hanger 17, at John F. Kennedy International Alrport (JFKIA),
S Queens, New York (NY), upon her arrival from Guyana. This
- interview wag conducted in the presence of Special Agent
(sa) United States (US) Secret Service,

urnishe e following information: (y,

_ gshe firet joined the Peoples

Temple (PT) urch in

Reverend JIM JONES ha axken care o

that this was partially the reason she joine
she had and was afraid to

] have an operation, until Reverend JONES assured her that every-
thing would be alright. mshe had the cperation,
it was successfu d this strengthened her belief in Reverend

moved to California,
however she "1 0 Indiana, and then
L 4

JONES.
to California SENENEEREEENE to 1ive. , .

moved back

79

aid 25% of her gross income
to the churc or years., hie was required

by the churg} t since at this time she was not living
cominunal., the church would help support
~—a its members ey were layed off or lost their jobs. h

throughout her association with the PT Chur

California, she was content in her relationship with the church. 'ly/l
velled to Jonestown, Guyana,
Upon her arrival,
) ] ] the Jonestown Commune
V3E N e paradise that they had expected. m
©ld her that he had tried to get
© come to Jonestown. hey immediately
began making plans to leave, however ey werem
aet away or &o gei— word outsgide the commune,
mnune members referred to Reverend JONE! lFather, , *}
i [
}
¥
e intorviewsd on 1272778 o, Queens, New York F,.,g__gg_gﬂ_a_s______

by Dote dictated 12/4/78
o cmmd rime maithas sansammmandatiane rar canalucliame Pk T°DT B io dhan muecsanty af the 'R and ie lannad io
FREyE -] ODCumeﬂL CRMIVZEMIS OCiLneELD » LA "I A ILe ol WILE ARV L VIIL I UBRIVIEE W) LI T D) EL LB LU lupcl LY UL RLNT T L RIW D VUML W WY
your egency; il and ite contents are not to be distributed outside your agency FBi/ Do
. »
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57 . and his wife MARCY was called "Mother." (U'

“discipline at Jonestown was
z extremely strict. unishme

nte included beatings, and “Public
Service."

*Public Bervice®"™ consisted
of being made to cut grass and weeds in the hot sun.
4

this punishment was frequently given to children.

; Reverend JONES told the people that they

\ uced to have boxes that they would put unruly commune members
i

!

in and bury underground as punishment..
- she never saw any of these boxes. /)

she believed there were gix or

} seven security people at Jonestown, however she now feels

1 that there had to be a lot more. ”tbe
; guards or security force were generally not armed except
on & couple of occasions, and she believed they were hunting.
ghe never heard the term "Angels" used
at Jonestown.

e of the security force
menbers was EDDIE C , & black male. *
DOUG SANDERS was another security force m er, and

at ehe believed he is dead. f4)

mthe Jonestown basketball team,

was exactly that, a basketball team that went to Georgetown
to play games.

; CHUCK BIKEMAN and his son
| STEPHEN, were on the team. she did not
? believe JOHNNY JONES, Jr. was & m er o ¢ basketball
team.

IM MCALVANE (ph) was not a member of
the basketball team, since he arrived the day before she

left Jonestown. she believes MCALVARE to
be dead now. she did not know anyone

named HERBERT STANLEY GIEG was
not & member of the baske

: ghe believed DON SLY was not on the backetball team, and

Lo stated she believes he is dead. EE

£ INGRAM was an individual very cl JONES,
L_ and that he was the coach of the basketball tean.

e |

Y
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— she believes he was also a member of the sec
force, and that he is the husband of EANDY BRADSHAW.
LEE INGRAM is ali

B alive because he layed down on the floor of the
plane when the shooting started. STEVE

JONES, Reverend JONES' blood-son, wae on the basketball team.
JONES as a white male, 6'2", with a dark
JONES ig& in Georgetown at

she believed TIM TUPPER
e might have been on the

conmplexion.
LABRAMA (ph) house.
to be TIM JONES, and stated that

basketball team. JONES was a white male
with blonde hair. she believes JIM JONES,
Jr., may have been a member of the basketball team. She
describes JIM JONES, Jr. as & black male, 6', slender build,
approximately 17 to 18, and stated that he stutters.

= : —LOU JONES, she did not believe to be a member

iy ! of the basketball tean. not know an individual

¥ o3 : named CALVIN DOUGLAS. JOHNNY COBB JONES

3?4 . might have been a member of the team.

= COBB JONES as a black male, 17 to 18 years old, + 8lender
13 build, JONES is the brother of JIM COEE. /¥ |
-y

? TERRY BUFFCRD was a very close
associate to Reverend JIM JONES. she was
high up the ladder in the PT Church did not
know what BUFFORD was doing. she heard

BUFFORD left, and that the PT Church had sent people looking

' for her. SHAW was in Lahama Gardens,
! Georgetown, Guyana, )/
!

from the time she arrived at
Jonestown,
stated that a couple of months after she arrived there,

Reverend JONES stated that relatives of the commune members
had hired mercenaries to come down and "get us dead or alive."
when the people attended meetings, they

a © sign a piece of paper going in to prove they had /‘,/

AT L
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attended. At these meetings Reverend JONES asked how many were
willing to die when the people come in to get them.

stated that she had heard they had practiced drinking Koeol-Aid,
which supposedly contained poison, to show that they were not
afraid to die. this never happened while
she was at Jonestown.

everend JONES had a close inner-

éroup of associates w!ll c! :.Included the following:/2¢,

' MIKE CROATES (phonetic), white male, 30, 5'8",
slender build, dark brown hair;

{IKE CARTER, white male. /by

MIKE CARTER. 1ite e. f
TIM CARTER, white male. '

these individuals were apprehended
by the Guyanese officials following the suicide with a large
sum of money. told by people at Georgetown that
MARIE TSARSIAS (phonetic) gave them the money and tocld them

to leave.ru,

the PT Church had a council,
much like a parish council, and this consisted of CLEVE
SWINNY, HELEN SWINNY, and ARCHIE IJAMES(“}

the only former members of tne
PT Church that she could recall are DIANE MYRTLE, believed
to be in California; LIZ FOREMAN, whereabouts unknown; JIM
COBB, whereabouts unknown; TIM STOEN, whereabouts unknown.
Y r-verend JONES had once remarked that

it anybody Fgot someone™ that left the church, it would be
blamed on the church. CHRIS LOUIS was
killed approximately one year ago 1ln San Francisco, and
that he was a former member of the PT Church. PAPKS
believes this is what Reverend JONES was making reference
to. the PT Church would however, harass

(v
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those members that left, in an attempt to get them to return
to the Church.f¥

she had no specific knowledge

of the acqguisition, censing, or shipment of any weapons
by the PT Church to Guyana. * she knew
they had two’ oxr three guns, but she believed they were used

= a s

for hﬁntlﬁg( ‘.’

“ she had no knowledge of any firearms
training receive Y members.( */ ’

5 knowledge of any threats
to harm pu ¢ officials. JONES had once
remarked that whoever was President of the United States (US),
he was not really running things. not sure what
Reverend JOKES meant by thie remark.(‘ﬂ[ }

m she was not aware of any officials,
Federal, Intern onal, or other who were designated targets
for murder. /]4[
mshe was not aware of any bribe
or influence peddling by members of the PT Church.#
PR Rcverend JONES used to say he expected the Yrime
FMinister of Guyana to stop by the commune, however, he never
arrived. HReverend JONES told someone in
the Guyanese government at if they did not stop bothering

him, they would come out and £ind everybody dead./w

_ahe could not recall any discussion
regarding the assagsination of Congressman RYAN and his party./v

she had no knowledge of the
eéxistence of an assassination squa&./t/

mknowledge of assassination plans by
members © e urch. /‘y

21
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*she had no information regarding
the involvement of m ers of the PT Church in any criminal
offenses. (”,

mthe individuals that had access
to the radio ¢ were as follows:,lc/

KARON LAYTON /
CAROLYN LAYTON .
MARIE TSARSIAS (phonetic) ™

the genexral populace at Jonestown
were not allowed to use the radio. Mthey
werce not allowed to write home, and ey did, ese letters

were censored by an individual named RITA TUPPER./ &

she had not made any written

or oral ocat o the PT Church. the members
had been required to sign pieces © lank paper, and later
she learned that various statements had been written on these
papers which would lead one to believe that they were signed
confessions. this is when ghe noticed

the change in Reverend JONES. ou could
not even talk to Reverend JONE )

Psbe had no knowledge regardin
relocation plans in the event of mass suicige. *
a

most of commune members were under the impression
e rend J1M JONES could not die. P
Reverend JONES frequently stated "They come our way, Or
come out here and find us dead."
/¥
U Jonestown was visited by an
1 5N ~

f m Jl-he Diimoad me Twkhoonmer soasame st orr B Ammdm

.
fficial

Russian bkmpassy accompaniel DY & GQOCTorX.
_ the doctor gave Reverend JIM JONES a physical,
and the Russlan al spoke briefly to the occupants of
Jonestown. #is english was not very good,
however, he stated that he was very happy with the settlenent.

),
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Reverend JONES had said in the past that
if they could not make & go of it in Guyana, he would take
the people to Russia. gy

mnot awvare, or did not really know if
Reverend had a group of bodyguards.
on one occasion, she attempted to see Reverend JONES,

and his adopted son, LOU JONES, stopped her, saying that
Reverend JONES was asleep.f

HPAULA ADAMS was in Georgetown
most of the time that she was there. dshe

did not know exactly what PAULA ADAMS' position was in
Georgetown.{ §J

qshe had never heard any mention
of & bcmb or a nuclear device at Jonestown./¥]

Dr. LAWRENCE EUGENE SCHACHT was
the camp physician, however, she heard that Dr. SCHACHT had
not taken his internship. the Guyanese
government was attempting to get him to come and take his
internship. this was one of the occasions
when Reverend JONES stated if they continued to press him,
they would come out and find everybody dead. /z(/

the poison used in the mass

sticide came Into Jonestown approximately two or three weeks
prior to the suicide. mtom
her that no one knew who had ordere t or where it had

come from. thought it might be
insecticide.f zy .

she was not aware of members

of the PT Church using drugs, and stated that Reverend JONES
wae responsible for getting a great many individuals off
drugs. during the last couple of months
she believed Reverend JONES himself often sounded drugged. /

b4
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m she has no knowledge of any drugs being
produced by the PT in Guyana. mi‘horesene,
a drug, was uvsed on individuals at attempted to escape

when they were brought back to the commune.

she has no knowlege of drugs being sent outside Guyana.
she knows that the PT Church had a ship
approximately 0 ton, named the "Albatross." They also
r

5
had a smaller ship, about 20 feet named, the "Cudule." ,Il,/
Wmembers of the commune at Jones-
town were making dolls to sell for Christmas in Georgetown /y/
m the two pharmacists at Jonestown
were DON FIELDS, believed dead; and LIZ RUZZERA.z )N/

PATTY CARTMEL was one of Reverend
CARTHEL would

JONES' top moneymakers.
make money by selling things
CARTMEL to be dead. ,ﬂ’

n Georgetown.

SANDY BRADSHAW, believed to be
in San Francieco, wae very close to Reverend JIM JONES. /¥/

an individual named DEBBIE LAYTON,
wag supposed to have escaped & couple of months prior to

the suicide. furnish no additional information
regarding LAYTON. /3¢)

Reverend JIM JONES believed that N
the FBI and the CIA were behind the persecution of him and ‘

the PT Church. / y,

she could not recall or was unaware
of any meetings or contacts between officials of the State
of California who may have visited with PT officials and the

Guyanese government. —the Governor of‘ “/

2143
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California and Mayor MOSCONE, when they were running for
office, had visited the PT Church in California seeking

votes. fly

Reverend JONES advised the

occupants © onestown that Congressman RYAN and a party
were coming to Guyana. * Reverend JONES
said that he would not allow this group into Jonestown.

mReVerend JONES later changed his mind

after he spoke with RYAN on the radio. h
she never heard Reverend JONES mention killing Congressman
RYAN, her defection probably triggered

the whole inc

ent.

wvhen Congressman RYAN was &t
ot word to one of the newsmen named HARRIS
wanted to leave Jonestown.

someone took in an attempt to
back.

she went right 'uﬁ to
told his security patrol to bring

m when the party boarded the truck
for the trip to e airfield, everyone wase extremelx nervous

because LARRY LAYTON was on the truck.

L
she and the other PT members leaving Jonectown told Congressman
RYAN that he could not trust LAYTON. #
RYAN told them if LAYTON wished to leave he, RYAN, would

have to take him along. When they arrived at the airfield,
DALE PARKS, kept insisting
that Congressman RYAN search LAYTON.
LAYTON was searched and no weaponsg were found.
following the search JOE WILSON approac ed
wearing a poncho and shook hands with LAYTON. Sy
-she later learned that WILSON had passed a gun to LAYTON(

Jonestown, she
that she and

confronted JONES and to

Y
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she observed a t *OF Pulling a wagon Btrip.
Men were laying
began shooting.

STANLEY GEIG was
driving the tractor pulling the wagon, and that two or three
blonde boys were shooting.
of the shooters was ALBERT TOUCHETTE.

arother of the shooters was FNU (First Name Unknown) DENNIS. /Jy/

I .+ .
&l
attempting to appear dead.
circled the aircr 1

they could not leave the wounde

returned to the plane and dragged the wounde shed.
Hﬁhe observed LARRY LAYTON walk by the
oA T R ITMAAY h i ———.

ghed LAYTON stopped, pointed e gun,
‘d ulled the trigger. e
gun misfired and bALE took the weapbn away

from LAYTON. LAYTON was arrested by Guyanese soldiers and
DALE furnished the gun to the soléiers u'

qa list was(made by the survivors
for the Embassy of PT members that they considered dangerous.
#the list included Reverend JONES' son,

AT L &) E

o o

vERRY, HAROLD CRUDELL {(phonetiec), and EDITH BOEG {(phonetic) l-“}

Pa list of n embers on
American assy staticne his was

a list of the dead. phonetic)
had been looking for ot know how the
list was obtained. “l

L]
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F she did not plan to continue as

a member of e PT Church, and that she sincerely hoped the

PT Church does not attempt to contact her. #

@Y she believed some of the members of the urch would

attempt to get her for leaving. I v, :
”she was afraid for her life until

she learned that DON r JOE WILSON, and TOM KICE were dead.fgq
The following information was obtained from an

addressbook in the possession Ul

485-787 —
8024
8835
Bonnie 0701 annex
8368

Poreen Greaves
1025 Geary Apt. BS
771-9867

Welfare 468-4431 ( u,

Public Eealth
468-4461

EF Area
415

Cai iiiii
Millon Inf
47357

Beam Jack 6196

216
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Luna Bu
b/ &
| blocd gas lab

Card Ediii 7181

Loui n

Farrell B. -

DPr. Finkle 2300 Sutter
G 04115
415-563-~7701

Georgetown 71924

£ adegean e Rk

Migsion Village
_ “; P-o' Box 839
: GEO Guyana

Hess Pat SF

e

Dr. Del Badel

Redwood Radioclogy

121 Satogne

Eanta Roca

707-525-1150 or 546-4062

(/
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\137 - Hamilton— )

Dr. Jurow

2533 Post

§F 84115 (W
921-7EE5

Dr. Lampert
567-3040

The following description
through observation and interview:

Name
Alias

Race

Eex

Date of Birth

=2 Place of Birth
= Height

-~ Weight

Build

Hair

Eyes

: Scars or Marks

; Other Character-
istics

Regidence

Telephone Number
Occupation
Employment

Education
Marital Status
Family Members

Social Security
[,, Number
Arrests
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

P 12/28/78

Daie o IraracTipiion,

b 7 ¢ “was interviewed at John F.
Xennedy Internationa rport (JFKIA) upon his arrival from

Guyana, in the presence of Special Agent (SA
\ United States Secret Servicgu)USSS) ‘

the following informationf

m he knew Reverend JONES back in
Indiana, however, at igs time he was not a member of the
People's Temple (PT) Church. y he

moved to California to obtain employment, and a s time
joined the PT Church. at the time he joined

the PT Church it was located in Redwood Valley, California,
ere were no reqguirements to become a menber.

Reverend JONES started searching members of e PT
Church as they entered the building. These searches were

» conducted because Reverend JONES stated that threats had been
PUNNOE made on his life. Also, about this time, new members had to
- 1 attended three or four meetings refore they were issued a

membership card in the PT Churchf Q)

he never lived comrmunal as other

|
T \1 Church members did, & ued to reside and work
1

. ; outside the Church. he donated 25% of
' his income to the PT mequired.‘w

mhe never made an oral oath or
signed an oa ) ) urch.

He stated that Reverend
did make membars sign blank sheets of paper, and

this was some sort of attendance control.

e iii ﬁi iiiw what happened to these bla sheets ©
Jpaper. sometime later Reverend JONES required
i"he members to write down statements incriminating themselves.
wif you had a criminal record you would have to
write this out and sign it.

other people
were told to write down that they were homosexuals and sign
the paper.\u)

i
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b 7 by Sa /lxp Date dictated 12/26/78
This gocument contsing nelther recommendationt Ror contiusions of the FBI, It Is the property of the FBI and K Iosned 1O your sgancy;
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qReverend JONES had approximately
four to five bodyguards before he left Redwood Valley,
California. *Reverend JONES took these body-
guards with him when he relocated in San Francisco.

—he had no knowledge whether these bodyguards were
armed or unarmed, ﬁ the bodyguards were
called Security and also known as Apostolic Guardian. D

he never saw a gun in the San Francisco Temgle,
however, he heard that there were guns there.

@ the searches of members entering the Temple cont!nueg
in San Francisco. “everend JONES believed
there was a conspiracy agains m and the PT Church by
deserters, or members who had left the Church{u}

—the Planning Commission, which was
made up of PT members close to Reverend JONES, began in Redwood
Valley. the Planning Commission really began to
develop after Reverend JONES had moved to San Francisco.
he was not a member of the Planning Commission and
never attended a Planning Commission meeting.
he did not know what the purpose or function o© e anning
ission was, since had never been at their meetings.

”the following PT members were in the Planning
o

mmission and members of an inner core very close to Reverend

JONES -\u )

]
SHARON AMOS ,

TERRY BUFFORD

JEAN BROWN "
LEE INGRAM l o/
JOHENNY BROWN JONES, Jr.

JIM RANDOLPH

PAULA ADAMS

he was originally attracted to
Reverend JONES because Reverend JONES appeared to be a

humanitarian and preached equality for everyone.

o
N
gt
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L? g ! Reverend JONES was not a religious man, and that he worked
w

-if Reverend JONES did support Governor BRO

thin the framework ©of a Church because it was profitable.

Reverend JONES often said he was the only
God that the members would ever see. Reverend JONES teld the

members that if they waited for any other God, they would wait
the rest of their lives. *in the beginning
Reverend JONES did do a lot of good, an

was responsible for
helping a great many people give up narcotics. P
*everend JOKES changed a oreat deal between the time he

irst knew him and the last days at Jonestown, Guyana. 'ﬂ

Hdiscipline within the PT Church
was very strict. SmoXing, drinking, and sexual misconduct
were not allowed. #Reverend JONES did not
want the members to have any ng to do with outsiders.

Reverend JONES wanted everyone to live communal.

punishment began with a few "smacks" in frent
o e entire membership. hthe beatings
began to get more severe as time progressed. He stated that

Reverend JOKES would call PT members ocut of the audience to

administer the beatings. Weventuaiiy it

got to the point where the accused was brought before the

Planning Commission, and if they decided that he was guilty,

he was then taken before the entire memtership for punishment.
he has no knowledge of any "electric

oc reatmen as a form of punishment. /u’

*he realized now that Reverend
JONES had use

politiclans to serve his own ends, as he had
AN o e N PR S - e —
used the PT members themselves.

ISR " e cnd
JONES moved PT members in mass from one area of California
to another to turn out the vote for favored candidates.

Pwhen JONES supported MOSCONE for Mayor of Sa
ancisco, he supported DI MALLY, and President CARTER.

could not recall whether Reverend JONES had supported Gov
BROWKN in the race for Governor of California.

it was not

]
\
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: April 1, 1978, he went to Guyana.
. e received hig tickets and made arrangements
or baggage with JIM RANDOLPH. ﬁ each departing

BQ 89-495

actgve a support as the other candicdates mentioned above. -

Reverend JONES was a very shrewd man, and that
may gave used the politicians names for his own gain after h
supported them. he had no know]edge of a
trip made by Lieutenant Governor DI MALLY to Guyana.’ ,

member was allowed to take seven duffel bags with him.

took two duffle bags containing his belongings and five !--fle
bags that were furnished by the PT Church. P
he does not know what the additicnal five d e bags contained.
at Georgetown, Guyana, and spent five days there
efore continuing on to Jonestown.
Georgetown, Guyana, they were met by MIRE CAKILKR and JOCELYN
CARTER, and taken to Lahama Gardens. HAROR
AMOS and KAREN LAYTON were at Lahama Gardens.,

_ upon arrival at Jonestown, he

immediately realized that something was wrong.

) the guards at the front gate leading to Jonestown were
armed with guns. #he had no knowledge of
how the guns were shipped to Jonestown *

.
e
-

T de b DE ..‘._—A-n

there were at least 20 to 25 weapons Jone iIl, CONSisStTing
of shotguns, rifles, and handguns. he diad

not know where the guns were kept, an! m., e !a! no knowledge

of what was kept in Hut C-14, F the weapons
were kept out of sight for a pe ime following the
defection of DEBBIE BLAKELY, because Reverend JONES feared
an investigation. a couple of weeks prior
to November 18, 19 weapons were back out being carried
by the Security Force. (l'_

qthe Security Force at Jonestown,
Guyana, consisted of the following individuals:’“'

- o ode & e

STEVEN JONES ]
TIM TUPPER JONES {
W

{

Yy )f
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KEN MC MURRAY

JOE WILSON

RONNIE JAMES

RONNIE DENNI1S

CALVIN DOUGLAS

JIM JOKES, Jr. (Head of Security)
BONNIE SIMONM

BOB KICE

3

(W

TINITRA LNU (Last Name Unknown), black female, early 20'5\

Security Force, consisting of members of the FT Church that
spied on other members at Jonestown. you
could never be sure which members were part of this Internal
Security, and therefore had to be very careful who you spoke
with at Jonestown, unlike the paradise
they were promised, Jonestown was an armed camp where the PT

members were held prisoners. gy )

— prior to his arrival in Gu‘ana,
d

he had never heard Peverend JONES talk of suicide.

at Jonestown, Reverend JONES repeatedly teike
of dying with dignity. Reverend JOKES
called it "Revolutionary Suic;ge." !everend JONES told the
people that he had the poison at Jonestown.
the term "white night" was a code word for "Pevolutionary
Suicide." ‘I-“'

qneverend JONES was convinced,

and had many members © e PT commune at Jonestown convinced,
that there was a ClA conspiracy against Reverend JONES and
the PT Church. dhe and a lot of the other
people at Jonest®Wn did not believe this, however, they were
afraid to confront Reverend JONES with their opinion./¥/

it was Reverend JONES' custom to

o~ o - - - e
*

wpam s -~ ————— maamlsr sed el =¥ Al mmenel s e B AL
VE LWUY LU LILTE HICCT LAY D g WETA Wlilll adll Lue nigjuweld Wi e
n At these meetings various prcblems or projects at

commune
(¥

Do
&N

-
w

amnnd

Reverend JOMES also had an Internal

K\ - .--'
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on Frida

night

the commune were discussed.
this

they usually had classes in Socialism.
procedure changed during the last six weeks at Jonestown,
stating that Reverend JONES held meetings which were called
"Alerts" daily. Reverend JONES kept the

commune members bus ay anc night sc that they were literally
exhausted. he learned at these alerts when
JONES azlked 8 nenn ey were ready to die with dignity,

Lo Sl A ST P g B } a8 A i A T

not to refuse. he third day he was in
Jonestown, he conironte verend JONES, stating that he saw
no reason for suicide. he was beaten by
RONNIE JAMES and KENNY MC MURRAY, rom then on he never

opposed Reverend JONES. (]('

at these alerts Reverend JOKES

discussed Eroblems that were confronting him and the PT Church.
Reverend JONES' biggest problem was the__ o ommm
custody faght over "JOEN JOHN, " the soun of GRACE STONE.

on alert nights the Security at Jonestown were
arme Reverend JONES told the members of the PT Church that
this was for their own prohectlon, however,

he did not believe this. ""

*he knows of one rehearsal in
drinking unsweetene ool-Aid, however, this occurred prior to

his arrival at Jonestown. this was supposed

to be a test ot the people’s courage by Reverend JONES. / w/

he could not recall any knowledge

of Reverend JONES m that Congressman RYAN would be
rmmamwmA TOANDO tn'lR +ha

assassinated. Reverend JONES Ci0 Tae
people that RYAN was wor!ing !or the CIA and was out to get
Reverend JONES and the PT Church. ‘,

Russian classes were being given

to the members of the Jonestown commune. Reverend JONES told
the people that the Russians had agreed to allow them into Russia.

/Y
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Reverend JONES knew he had to get out of
Guyana, that Guyana had been a bad choice. h
this was because they were unable to raise any crops in Guyana.

S . one occasion a member of the Russian Embassy

accompanied by a Russian doctor, came to visit Jonestown,
“on another occasion a reporter from the
newspaper "Tass  was allowed to visit Jonestown(ul
_very time & visitor came to
Jonestown, Revereng JoNEs staged an act to impress them.

on these occasions the people were fed
very well, and that they were given t answers to respond to
any guestions asked. Reverend Jones had
threatened the people with their lives 1f they diéd not

give the correct answer to a question.('ul

n addition to the beatings mentioned
above, Reverend JONES alsc utilized as a form of punishment an

Extended Care Unit. mhe Extended Care Unit
clinic where individuals trying to escape

was a section of the

from Jonestown when caught were taken and kept for a couple
of days. *he individuals were drugged
until they were completely helpless. ﬁr.
LAWRENCE SCHACT knew what was going on in e Extended Care
Unit, and that Dr. SCHACT was not a qualified doctor. P
*this was another problem of Reverend JONES that

w

as discussed during the nightly alerts. The Guyanese officisals
requested Dr. SCHACT to come into Georgetown for licensing.

JONES told them net to push him too far or they would come
out and find 1200 dead bodies. HJONES'
reply was relayed to the Guyanese Governmen rough SHARON

AMOS, PAULA ADAMS, XAREN LAYTON, and DEBBIE TOUCHETTE.,*'

— he had been planning an escape
from Jonestown for a couple of months iefore the end. h
S

(A
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L
&/ 1978 _ on November 18, 1978, he saw an
. 1 L
individua ck up a parcel of clothing that he had hidden.
) *Reverend JONES was on to his escape
plan, and felt that they would be coming after him. (D
everend JONES knew of their escape plan.

to ask Congressman RYAN if she and her fam
with his party. was talking

with Conaresgman Aattomntad
- - -v.lj- (1= ¥ b“‘r Lo

P~ Xl et L

to have him talk out of leaving Jonestown. MARCY

JONES asked him to _stay, and stated that things were going to
change. “ he knew she was lieing, and t
he told her it wa mistake to be in Guyana.

it was impossible to raise crops at Jonestown.
the members of the Jonestown commune could
not go on much longer continuing to purchase all of their
suprlies., He believed that the PT would run out of money.
MARCY JOKRES told SSSSEEaEall) +hat Reverend JONES

had enough money to Keep them for the rest of their lives .{k/

he went to speak with Congressman
RYAN, an &) wished to depart
i with RYAN's party. Reverend JONES asked
X him not to leave with RYAN, and stated that he was free to
: leave the next dayﬁknew Reverend JONES was lying.
he be allowed to leave with RYAN,
he told Congressman RYAN they were going to have trouble
trying to get out of Jonestown. *he
believed Reverend JONES would go through with his suicide
idea rather than let everyone leave Jonestown./ﬂ/

he, 15 other PT members, RYAN, and
the newsmen got © e dump truck for the ride to the airstrip.
*he observed LARRY LAYTON speaking with

Reverend JONES. * it appeared LAYTON was
ce Reverend JONES to let him do something.

trying to convin
he belives this because LAYTON kept clasping
1s hands together in front of him in a prayer-like gesture./y

O e e e
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670 “ LAYTON put on a poncho and got on the truck
exi aining that he wanted to leave Jonestown. NGNS

BO 89-495

he and other PT members leaving Jonestown attempted to
convince RYAN and Ambassador DWYER (phonetic), who was from
the Embassy and came to Jonestown with RYAN, not to allow
LAYTON aboard the truck. RYAN would not
listen to them. e and the other members
departing Jonestown remained on the truck while RYAN spoke
to the additional PT members wishing to leave Jonestown.
RYAN planned to leave with the people on the
truck and put them on a plane, and then return to Jonestown
for the other members wishing t¢ leave.
at this time DON SLY attacked Congressman R with a knife.
Attorneys GARY and LANE restled the knife away from sLY.
he really did not believe that the people were
going to get out of Jonestown./ *®)

— RYAN got on the truck and they
began to leave Jonestown. He stated that GARY and LANE remained

behind, and he does not know the reason that they stayed. I
when they reached the front gate of Jonestown, JOE
WILSON got on the truck. As they proceeded along the road to
the airstrip, WILSON kept staring at the PT defectors in the
back of the truck. when they arrived at the
airstrip they got off the truck, and it started back towards the
gate to the airfield. NNt cre was only a
small aircraft at the airstrip, and they had to await a larger
plane. During this wait they demanded that Congressman RYAN
have LAYTON searched before he was allowed on the LAYTON
was frisked, and the larger plane landed.
LAYTON insisted that he get on the first plane. Following
the frisking of LAYTON, while he was still wearing the poncho,
JOE WI1 N walked up to LAYTON and shook his hand.
this is when WILSON handed LAYTON a gun.
S 25 they began boarding the planes they saw the truck
coming back being followed by a tractor and wagon. LAYTON,
DALE PARKS, MONICA BAGBY, VERN GOSNEY, and TRACY PARKS boarded

the smaller aircraft. _
L .the remainders boarded the larger aircraft, /1(/

224
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this peint, XS observed the tractor and wagon
puiling up approximately 30 feet from the aircraft./}y)
R 4

he observed RONKIE DERKRIS, TOM
KICE, JOE WILSON, ALBERT TOUCHETTE, and RONNIE JAMES, on
the wagon being towed by the tractor.
STANLEY GEIG was driving the tractor pulling the wagon. At

this point the individuals riding in the wagon opened fire
on the aircraft. # the men were armed with
M-16s and a gun that was fe y a belt of bullets, which

eppeared to be a machine gun. other
individuals aboard the dump truck were firing from the other
side of the aircraft, however, he could not observe the
individuals. he fought to get his seat belt
released and bent down as bullets were passing through the
aircrart. elled, "My

i God look whm
: mobserved s _head blown off, and
- f notice e ains splattered

; the wagon circled the aircraft, continuing to fire at the
; aircraft and proceeded away toward the gate leading out of

the airstrip. SN rilot _revved the engine of
the aircraft attempting to take off., ﬁa reporter
banging on the door of the aircraft to enter, however, before

the door could be opened the reporter crawled into the baggage
door of the aircraft.

i

e
B

He asked
The pilot
he could not get the aircratt off the ground,
(iiithe people exited the aircraft and ran into the

the pilot not to take off without
told
and all
jungle,

the airc o ge € wounded. ey cragged the wounded

into the high grass because they feared that the gunman ma
come back to see if they had killed everyone. ﬁ
(uf
r

L e s avuengil o, I
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there were Guya

- nese soldiers at the airstrip when they
i why they
Aiad not offer help, an av gtalte 5 Americans ::hnnf-'!hr‘r

were being shot at.
Americans.” mhe Guyanese soldiers did
give them a First Al 1t, and Ambassador DWYER (ph) called

the Guyanese Defense Force (GDF)} at Matthews Ridge, Guyana.
Wauxing thie time LARRY LAYTON approached
and attempted to shoot him, however, the weapon

misfired. DALE PARKS wrestled the gun away from LAYTON.
Ambassador DWYER (ph), although wounded
throughout the night to help the other wounded

PT members The survivors were eventual 'Iv transportad to
e b T i ad @ X L™ kA ¥ TV Ny i T W s f b Sl ol o v kg A Uru‘ N Y L

L : Georgetown by the GDF.[W

E- :' he has no knowledge of a PT "hit
- list." at Georgetown he was told by

STEPHANIE JONES that STEVE JONES told EUGENE SMITH to get
rid of the defectors. * the individuals he
considered possible "hitmen” are STEVE JONES, CALVIN DOUGLAS,
EUGENE SMITE, TERRY BUFFORD, and SANDY BRADSHAW.(“’

mduring his stay at Jonestown, he
was aware at RITA ER was censoring 211 mail leaving

| Jonestown. (“
: hhe was not that familiar with the
' operation of the radio, however he knows that they were using

codes on the radio. he was not aware of
what codes were being used. He stated that SHARON Pﬂai iﬁd

;
KAREN LAYTON operated the radic at Georgetown.

"
not know who operated the radio at Jonestown, however, Reverend
JONES himself spent a lot of time in the radio room until he
began using narcotics. at San Francisco,
California, the radio was operated by SANDY BRADSHAW, JEAN

L— HPAULA ADAMS operated out of Georgetown,
Guyana, an at her job was Public Relations. (IINGDG

imself, worke

|
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[ N _ . - . = - _—— s = . L. ~ #aan
-ADAMS manipulated uyanese ©1ficlals by the uUse OI HeX -( “J

m he had no knowledge of a bomb at
Jonestown., e state at STEVE JONES and some of the top

security men were working with dynamite a couple of months

g prior to November 18th.

s JOHENNY JONES, Jr. operated as the

& E own, and was assisted by TERRY BUFFORD

- !

& — Dr. LAWRENCE SCHACHT operated a

o shakby clinic at Jonestown, however, Dr. SCHACHT did have
some fairly cecent equipment. NGIEGEGEGEGNGP e clinic

was separate from the Extended Care Unit mentioned previously.
others working in the clinic were EDITH
DIANE LOUIE ROZYNKO, and JOYCE PARKS (DALE's
JOYCE PARKS was in Caracas on

—he did not know of the cyanide
being at Jonestown. e £tated that he had found hundred pound

bags of "mono floro phosphate,” and thought that it was an
insecticide. RUSSELL MOTEN teold him that

it was poison. he did not know who ordered
this, however, that it had been delivered on the "Cudice,"

the boat that the PT used to aet back and forth between Jones-
‘ town and Georgetown he also thought that

e Vil e sd% o d 4R b
the PT owned a ship named tge "A!gatross," however, he learned
from newsmen later that the PT Church leased the ship.

the operators of the ship were CHARLIE TOUCHETTE
and RICHARD JANERO, who was aboard the ship as a buyer.
they had an outside crew that actually did the
manual labor aboard the ship. | W

Sa PARKS,
wife).

k

-

he knew of no drugs being produced
other than those in the Special Care
thoresene (ph) and valium were used
towards the end

elieves that his nurse,

Y
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are Unit.
Reverend JONES was using drugs, and he
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ANNIE MOORE, was administoring the drugs.(ul

the people at Jonestown were making
dolls to se n Georgetown at Christmas to earn additionzl
money. ., :

[ N - : - -

m he did not have knowledge of how
much money the urch possessed. dthe
only knowledge he had was what MARCY JONES told him before he

left. This was that Reverend JONES had enough money to take
care of everyone for the rest of ocur lives.

™
ept.r

e has no knowledge of bank accounts or where money is

W)
_throughout his association with

~~ -

T Ch
nd w

P
a

anted white families to adopt black children. NS
did not believe in this.’“'

the following information on the
individuals listed below: ‘u'

i
I

TIM JOKES, white male, adopted son of Reverend JONES.

not believe TIM JONES would carry out violence to
mirht A

s ll]&gl‘h.l\“'
TIM JONES, black male. {y,

JIMMY JONES, Jr., Head of Security, adopted son of
Reverend JONES. NP .13 not rule out that
JIMMY JONES, Jr. would try and get some of the defectors.( lu}

EDDY CRENSHAW, truck driver. He
rove them to the airstrip of November 1B, 1978,

v / 4
he also drove back with the Security people that
shot at the aircraft. Believed dead.l \"

U et e+ s 4
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HERBERT NEWELL, black male, early 20's.
he was part time Security and member of the basketball team.
“ in the same position as JIMMY JONES, Jr.

—— ¢ AL O N
ane 44 UUI‘LD-'“’

JOHNNY COBB, black male, 20-21 years. Security, and
member of basketball team.(]l)

JOENNY JONES, Second or Third in command at Jones-
town. Black male, adopted son of Reverend JONES. Associated
with administrative side of operation.{

MARK CORDELL, white male, 18-19 years, member of
Security Force. Believed dead. (k’

JIM MACELVANE, handled real estate at Los Angeles
for the last two years. At Redwood Valley was in charge of
Security. Died at Jonestown. (u)

BILLY OLIVER, believed dead, might have been Security
Patrol. {l{,

STEVE JONES, white male, son of Reverend JONES.
Believed to be one of the most dangerous members of PT.
"Hot Head."( N

LEE INGRAM, black male, 40's, the basketball tean

coach. Husband oi SANDY BRADSHAW. — he would

not trust INGRAM,.

ol [+t =t Xial

O'NEAL, BRENDA PARKS'
the brick factory at Jonestown,

CHRI boyfriend, workead at

CALVIN DOUGLAS, black male, 19-20 years, Security
Guard and basketball team. Alive in Georgetownl W

- oo ' -
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CLEVELAND NEWELL, black male, 25 years, Security,
believed dead. ,]”

BONNIE SIMON, member of Security, belleved dead/ y
PAUL MC CANN, white male.{ ¥/

PAULINE GROOT, white femal believed dead. Chemical
Engineer, very intelligent person. f#

TOM GRUBBS, white male, 35-40 years, school teacher.
GRUBBS built box half buried which was used to dry grain,
and to punieh PT members at Jcmestom\rn.'/.l

MARIE RANKIN, worked on insecticides. Very loyal
supporter of Reverend JONES. ( "

TERRY BUFFORD, white female, very close to Reverend
JONES, Capable of devising strategy JONES used. f}‘/‘

JEAN BROWN, white female, 40's, used to be a school
teacher. Very high echelon PT member.{]/

RENNIE KICE, black female, BOB KICE's wife. Believed

dead. {ﬁ,

LORA JOHNSTON, white female, 28-30 years. Loyal to
[~ PP & o eaTeie | T an el m wmmele dme Saswmer smt bk amlas s s
REVEICIIUO YJUNLD, HVWEVEL , LT LAl vuU aan NIDLEARTD W W

trusted./ ¥Y)

VERA YOUNG, not known-t‘l(/

JUNE CRYM, handled Finances at San Francisco Temple.
Very close to Reverend JONES. (w

MIKE PROKES, vhite male, 35 years. Handled Public

Relations in Georgetown. It was his job to keep the Guyanese
Government satisfied. PROKES, TIM CARTER and MIKE CARTER,

a white male, 24-25 years, were apprehended with $500,000 and
a letter to the Russian Embassy./”/

-
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TIM CARTER, white male, 28-30 years (b}

SANDRA INGRAM, also known as (aka) Sandra Bradshaw,
white female, 30 years. Top echelon PT member. She would
be dedicated enough to carry out any plans Reverend JONES

% may have made. [u,
I JUDY FLOWERS, not known IR (/
=1, 7¢ : ’
Ll JIM RANDOLPH, white male, early 40's, in San Francisco,
i in charge of transporting PT members to Jonestown./a/
-
a HARRIET RANDOLPH, white female, wife of JIM. Attended
- Law School, however, does not believe she finished. The same
E classification as BRADSHAW and JEAN BROWN.s#)
' LEONA COLLIER, black female, believed to be in San

Francisco. Very close to Reverend JOhES, not believed d angerouJ y

——- DALE PARKS, son of GERALD PARKS, Paramedic. Trained

at Santa Rosa College U/

BURRELL WILSON, not known [N/

CLAIRE JANARC, white female, Operated care center,
Redwood Vallevy, California. Arrived Guvana, November 1B, 19_8." !

Tl o e e v e e R T F FRe e ¥ e wE e e Y Smas

RICHARD JANARO, white male, husband of CLAIRE. On the
Albatros, operating as a buyer for Jonestown.[W/

DON BECK, white male, 30-35 years, schocl teacher at
Ukiah, California.( U)

BONNIE BECK, white female, 30-35 years, wife of DON.

34 at the Care Center or Ranch with JaNarol bs.
ul S ke e b ‘ul

A el d ek A

R ]
© e 44 o S

- MARIE KATSARIS, white female, very high echelon PT
A mmber., Her brother accompanied Congressman RYAN to Guyana.
Believed dead.(u’
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PAULA ADAMS, in Georgetown, knowledgeable of radio
and codes, very high echelon PT member. Engaged in sexual
activity with Guyanese officials to further PT cause.{}/

TISH LEROY, white female, 55 years, very intelligent,
accountant. Believed dead.‘ W

CHUCH BEIKMAN, white male. Uneducated, illiterate.
In jail at Georgetown because of AMOS killingru'

7 20

JOYCE TOUCHETTE, white female, 45-50 years, CHARLIE
TOUCHETTE's wife. Believed dead.(u'

1
CHARLIE TOUCBETTE, alive on the ship Albatros .,“'

MICHELLE TOUCHETTE, white female, 18 years. Believed

dead. (u'
MICEAEL TOUCHETTE, white male, 22-23 years, drove
w3 caterpillar at Jonestown and mermber of basketball team. Believed
to be alive in Georgetown and as dedicated as his father CHARLIE.
= MIKE TOUCHETTE would carry out any plans of Reverend JOKES if
LS they exlst\“'

STANLEY CLAYTON, black male, 30's, left Jonestown
during killing.{ Wi

' MARY LEE BOGUE, white female, 1B8-19 years, loyal to
! Reverend JONES. Believed deadf T

TOM BOGUE, white male, 17 years, MARY LEE's brother.

I.eft; Jonestown —(H, MAR E
b’)(, -( TINA BOGUE, white female, 23 years. —
u)

ODELL RHODES, black male, 35 years. Worked with
problem children at Jonestown and ran Public Service (form
of punishment, manual labor). Believed alive in Georgetown.

(e
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TIM CARTER, white male, 28-30 years. 1In Georgetown.p,

VERA InGRAM, not known [ Y ¢/

JIM COBB, left the PT Church. Helps run a Kuman
Freedom Center at San Francisco. CORB wag at Jonestown as a
concerned relative. )

The following description obtained

through observation and intervieww‘ "

Kame

Alias

Race

Sex

Date of Birth
Place of Birth
Height

Weight

Rair

Eyes

Scars and Marks
Previous Employment

Social Security Number
Relatives

Previous Arrests
Destination Point

Other Relatives

23
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Dote of tronscription 12/29/78

member of the Peoples' Temple
(PT), Jonestown, Guyana, was interviewed at John F. Kennedy
International Airport (JFKIA), Hangar 17, Queens, New York
(NY). advised of the identity of the interviewing
Agent and © e nature of the interview. United States

Secret Service (USSS) ARgent was also present during
the interview. MOwing information re-
garding the PT an e Jonestown facility: /u)
D i<t becane associated vithe i

when she was approximately

e joined the church at that tlme_

the keginning the church congregated at the
and then at various locations until the

uilt in Redwood Valle California.
PT in San Francisco

went to

She then joined
at Jonestown

While at Jonestown her jobs
ut occasionally she worked in

£he stated that both she and
Wi e situation at Jonestown and decide y would attempt to
escape at the first given opportunity. They felt that they were
prisoners and vere actually afraid for their lives if Reverend
JONES knew they were planning to leave./&/

tried to escape by running into the bush. They
were sagsequently caught and brought back to Jonestown where they
were placed in leg irons. They were kept under armed guard and
made to work extra hours. This wes allegedly the beginning of the
puriishment known as Public Service. Public Service wes extended
work hours that individuals were made to perform for the infraction
vf any of the rules at Jonestown. People on Public Service in
acdition to working extra hours were also made to exercise and to
run to their meals and various chores. Reverend JONES determined
the length of time one was to serve on Public Service. oa/

T T T r% s

. ) - : :.:v.: over to the PT
&ll their money and property prior to going to Jonestown., After

-~/

7(/

/

btorviewed on __12721/78 . OQueens, New York Fie # _EQ 82495
by ;.—m]' Dete dictoted ~</<b/7F

Thie document containe neither recommendations nor conclusions of the FBI. 1t is the property of the FBI &nd ie loaned Lo

your agency; it and ils contents are not 1o be distributed outside your agency. "l'fm-:u
ey - - ;
237 | &
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arriving there they realized that they had made a mistake.
She said that the living conditions were terrible, the food
was not ample, and all the mail was censured.

have no intentions of remaining affilia

I . - .
garding ollowing underl
follows

Signed and Oral Oath{ u/

b1 &

'I-\.-.-.
41

-~
=il [ @1
ined

sked s
topics

Approximately six years ago while at the PT in Redwood,
California, she recalled Reverend JONES asking the church members
to think of the worst possible thing that they could do that was

acainst the law. He then acgked them t0 write this down on naper

u\du.LAA.J e WwmdiT aeda Wy L L=y O § Y A ek e bbb WA TV 4L s PR e

ir. the form of a confession and that he would hold these documents
to insure their loyalty to both him and the PT. ©She said she was
very young at the time and does not recall whether she wrote a
confession or not. She also recalled that while in San Francisco
at every meeting of the PT (which was four or five times a week)
everyone was made to sign a blank sheet ¢©f white paper. These
= were referred to as "meditation papers" and she believed these

o were used in the same fashion. She did not recall signing any

paners since her arrival at Jonestown.
P papers 1estown. fé4/

Persoral Bodyguards for JONES (HV

JONES had no specific bodyguards, however, there was
certain trusted members of the Security Force that were con-
stantly with him. JOHENNY JONES appeared to be his personal
guaré when in San Francisco, however, at Jonestown it seemec that
differernt individuals took turns. There were always two armed
guards outside JONES' house during the evening hourslyy,

235
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Druasf 1Y
wy

Did not have any knowledge of either the use or
production of drugs at Jonestown. All drugs, both medicinal and
agrlcultural, were maintained in one storage hut. Upon anyones

1
arrival at Jonestown they had to turn in all drugs, even

asperin, at this particular bulldlng.(.q

she was at she would know if narcotics
were being grown in any quantity.(u,

Pegarding the manufacturing of dolls, they were made by
the senior citizens at the camp and were sold in Georgetown and
an area called "up the river". %u’l

L The PT cperated two boats, the smaller being called
N the "Cudgel" and the larger being the "Albatross". She did not
have any knowledge as to the use of these boats other than
routine transporting of suvpplies and people to Jonestown. She
recalled JONES saying at a meeting once, never to admitt that

L we owned the "Albatross". Ee did not want the officials of the
- Guyana government to know.(u’

Soviet or Cuban Association,‘,
|
Two Or three Soviet officials visited Jonestown
approximately two months ago. No names were recalled, however,
- one was believed to be a doctor who came to give JONES a
physical. She did not recall them addressing the members of
- the PT, but related that at that time she was working late in the

, b7(/ -and did not make all the meetings‘“'

s )

JONES often mentioned that if all went well at Jonestown
they would eventually move the community to the Soviet Union. No
one took these statements seriousli.

/

s
s
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Weagons\ @}

Weapons were carried by certain members of the
Security Force at Jonestown. She does nct recall seeing any
handguns, but said they had quite a few rifles. She could not
give an exact number, but estimated 20 or 30. The PT was also
in possession of approximately 20 long and cross bows. TOM
GRUBBS instructed the people as to their use. When called on
alert to guard the camp many of the people were issuved knives
along with the above mentioned weapons.(u/

She often saw STEVEN JCNES and MIKE TOUCHETTE by the
piggery carrying long rifles with scopes. She recalled
Feverend JONES saying that STEVEN kept weapons at his house.
She related that STEVEN JONES made a statement to the press in
Guyana that no weapons were kept at Jonestown.(u)

Kut 14 was where the heads of the Security Force re-
sided. She often saw weapons going in and out of the building,
but did not know if they were stored there. She had no knowledge
of how the weapons were shipped to Jonestown. She also had no
knowledge of any nuclear device, however, she believed that
PAULIKE GROOT could possibly make a bomb. She heard that GROOT
worked with Dr. SCHACET on such @ bomb that would be used against
the soldiers of Guyana if they should ever attack Jonestown.

She was not aware of any weapons training at Jonestown except
occasionally with the bow and arrow( (q

In the temple at San Francisco people were told that
certain security guards carried guns in their attache cases,
however, she never observed these weapons. There was a 24-hour
Security Force at the temple in San Francisco. gy}

Dr. LAVRENCE SCHACHT( W/

Reverend JONES paid for the education of LAWRENCE
SCHACHT. She did not know SCHACHT very well, but she did note

("/
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an extreme change in his manner after being at Jonestown.

He cften walked around talking to himself. He was constantly
shaking and appeared to be a sick individual. He was not very
well liked by the people of Jonestown. She understood that
Reverend JONES told both Dr. SCHACHT and GEORGE TQUCHETTE to
prepare the poison the Saturday of the mass suicide.
Approximately one month prior to the suicides DALE PARKS, while
unloading supplies from the boats, observed several cases of
cyanide. He called the agronomists to find out if they ordered
it as some form of insecticide, however, no one had knowledge as
to who requistioned it. The cyenide was then placed in a
storage hut with other chemical supplies and was not seen again. /1/

Ccrntingency Plans, Assassination Plans, Hit Lisyy U
1

Not aware of any of the above. 5he said only the
individuals that were very close to JONES would be knowledgeable
of any such plans. She emphasized that although she has been
associated with the PT for a long period of time, her jobs were
menial in nature and she would not be privy to such information.
She felt there may be a chosen few within the organization that
would have possibly been assigned to kill certain defectors of the
church such as the STQOENS, MURTLES, DEBRBIE BLAKELY and others, but
does not know who they would be., She did not have any knowledge

roaarcin ot l n‘hl' off 1:- £ haa

o= L o) frar murdar
g\.-sus ““.3 u‘l: r e Y S e ke

Criminal Offenses (ul

No specific knowledge of any indivicdual member of the
PT that is a fugitive from justice. She recalls though at
different meetings Reverend JONES would single out an individual
and tell the congregation that that person was wanted by the
police and that he was saving him by keeping him within the PT{({,

Radio Operation ( Wy

Had no knowledge of codes or operating procedures of
racio at Jonestown. She provided the following names as known

()
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radio operators: (ﬂi

1) TERRY CARTER

2) SANDY JONES

3) BHARRIET TROOP

4) CAROLINE LAYTON

5) KAREN LAYTON y
6) The CARTERS ‘ /
7) MIKE PROKES

8) MARYANNE CASSANOVA

) SHARON AMOS
10) MARIA KATSARIS

11) PAULA ADAMS

MARYANNE CASSANOVA is believed to be the only one
still alive that would have knowledge of codes.‘ “uj

MARK LANE, CEARLES GEARY(1U

No knowledge of above individuals except that they
are both attorneys for the PT., LANE was observed at Jonestown
on two occasions while GEARY was there more often.(‘l,

thite Nights, Alphas ("

These were meetings called by JONES when he had a
special message he wished to convey to the members. FEe usually
called these whken something was bothering him or when soneone
tried to escape. They often discussed at these meetings how if
anything went wrong at Jonestown, they would take their lives.
Everyone was reguired to attend.(l,

m the first White Night or alert was
called September 9, . he recalls the date because the

incident had such impact in her and she thought for the first
time that she may actually die. ( b(l
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At this alert everyone was called into Jonestown.
They were told pecple were coming to invade the camp.
Everyone was armed either with weapons, knives, sticks or bows
and arrows. They were then taken to surround the perimeter of
the camp. It was then that she actually realized that she was
to give up her life. They were also instructed that if anyone
saw another member trying to leave his or her position they
were to kill them.(u'

At another alert approximately six months ago an actual
suicide ritual was practiced. DEBBIE BLAKELY had defected from
the PT, this upset JONES quite & bit. _EHe called an alert and
asked everyone to drink flavor aide that allegedly contained
poison. After drinking the potion they were told to go ocutside
to sit down and die. Several people refused to drink the flavor
aide, howvever, JONES engaged them in a long debate and eventually
everyone yielded. ""

A Vhite Night was called at approximately 3:00 PM the
afternoon before Congressman RYAN was killed. Everyone was
called to the Pavillion ot arrive until the meeting
was just ending. She was instructed to go home and get dressed
and return at 5:00 PM., Everycne was drilled as to the proper
responses they were to give if guestioned by RYAN or his party.
She did not go back to the Pavillion at 5:00 PM; she went to the
senior citizens building and visited friends. fi/

Bribery or Influence of Officials /“,

Would not have access to such information. Recalled
that while in San Francisco she would do door-to-door canvassing
at election time for certain officials. This was directed by
JOIES who gave the names of the officials they were to back.

She does not recall specific candidates other than President
CARTER and MARSCONI. v/

e
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Security Force, Angels (l(,

Not familiar with the term "Angels"., There are two
or three Security Forces within the PT. Two were responsible
for guarding the settlement and the other responsible for
internal security of the organization. With reference to in-
ternal security, JONES would plant certain individuals among
the workers, trying to gain their confidence, and ask such
questions testing their loyalty or to see if they were planning
an escape. As a member of the PT you were responsible to write
up anyone who you thought might be disloyal or knew anything
about escape. Therefore, no one could trust each other, for
the identities of the internal force were not knowvn. JONES
constantly stressed the importance of this write up for he saiad
the Central Intelligence Agency (CIA)}) and the Federal Bureau of
Investigation (FBI) had infiltrated the membership. These
write ups were submitted to RITA TUPPER, EVA JONES, ROCHELLE
HOCHMAN and MARIA KATSARES, 2{,

The other two security factions consisted of the trusted
heads of Security and the Regular Security force./lv

" The security heads were responsible for issuing weapons
and scheduling the security watch. The security heads are listed
as follows: JIMMY JONES, TIM JONES (DAY), JOHNNY COBB JONES,
CAIVIN DOUGLAS, JOE WILSON and EOB KICE.(”’

The regular security force consisted of TIM JONES
(NIGHT) , CLEVELAND NEWELL, PANCHO (GARY) JOHNSON, CAKDELL NEAL,
DANNY MARSHALL, TEDDY MC MURRAY, TOM KICE, ROMNHNIE JAMES, JIM
MC ELVANE. There are other security members who she can not
recall at this time as well as people who were field workers or
mechanics that were called upon to perform security duty on a

regular Lbasis. (u)
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Planning Commissjion (PC‘ W
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" Wi v Cd Ui wou LiVWWEL D Wi  wiic

PT. These were the people who shaped the policies and programs
that ran the PT. The final word for policy was always JONES',
however, these people had a lot of influence in the initial
forming of these policies. She believes the following are
members of the PC who are still alive: CHARLIE TOUCELTTE, DERBIE
TOUCHETTE, PAULA ADAMS, LEE INGRAM, STEVEN JONES, SANDY BRADSHAW,
TERRY BUFORD, CHRIS KICE, KATHY TROOP, TIM CLANCY, DEBRIE EVANS,
VERA YOUNG. { M)

Extensive Care Unit (ECU)/U/

This was a part of the hospital at Jonestown where
those who attempted to run away from the settlement were brought.
There also was a period when several people tried to commit
suicide ( t;her than stay at Jonestown, these people alsc went
to ECU.

A4 T +he mnamnllsa wovae bamd vandoae Aeancdand minwd awmd
‘.‘I- et e A Tl b e k‘\—-ur&'ﬂ- ke e l\-cr’l— [FPWL Y = il LOhil sua‘u elild
were heavily sedated. They were not allowed out of ECU except

to take an occasional shower. f &)

- Individuals that she knew that had been committed to
ECU are: . (w

PATSY JOHNSON /
RICKY JOBRNSON

(First XName Unknown
AQUENTTA ROBERTS (l‘l
GARY NORWOOD :

KEITH GUY

PAULA ADAMS (‘lq

ADAMS was a close and trusted worker of Reverend
JONES who remained in Georgetown the majority of the time. Her

/™
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main function was that of public relations. She often hosted
parties for officials of the Guyana government. She was

dating a particular Guyanese official for about five years,
* does not recall his name or position. She
relate at ADAMS had to be extremely trusted by JONES because

it was forbidden for ‘any member of the PT to associate or date
an outsider. She has no specific knowledge of sexual
blackmail on the part of ADAMS or Jonzs(ul

Ascsassination of Congressman RYAyu’

The BOGUE family had planned to escape several months
prior to the arrival of Congressman RYAN., They had hidden some
of their belongings in the bush in anticipation of such an
escape. They had heard a rumor the night before the mass
suicides that RYAN would not be leaving Guyena alive. The source
of this rumor was DONNA PARKS, a laundry worker who died at
Jonestown. The BOGUEs were planning their escape with the
SIMONS and the PARKS. They met thé Friday before and the morning
of RYAN's death and cdecided this would be the day to go.('/

The BOGUEs and the SIMONS met at the sawmill at
Jonestown to plan their escape, however, someone had discovered
their luggage hidden in the bush and they were made to go back
into the town proper. It was then that they decided to tell
Congressman RYAN that they wanted to leave with him. RYAN made
them sign statements to the effect that they wished to leave and
also took an oral statement, on tape, as to the same. ,1(,

The BOGUEs were then told to get on a truck along with
the PARKS family, MONICA BAGBY, VERN GOSNEY, LARRY ILAYTON,
WESLEY BRIDENBACK, JIM COBB, a group of concerned relatives,
the press and RYAN's aide. ED CRENSHAW was the driver.g§/

At one point while they were waiting to leave STANLEY
GIEG got into the truck and drove it into a pocket of mud. A
short time later the truck was pulled out and they started to
leave. As they were leaving they heard screams from the Pavillion

(™
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area. They stopped the truck and returned and picked up
Congressman RYAN. They had determined that DON SLY had tried
to stab the Congressman at that time. The defectors (BOGUEs
and PARKS) tried to warn RYAN's entourage that there would be
further trouble and that it was wrong for LARRY LAYTON to be
with them. They were then told that they were alarmists and
that everything would be all right. BAs the truck approached
the front entrance of Jonestown it was stopped. JOE WILSON got
aboard, checked out the truck and remained for the rest of the
ride to the airport.(”}

At the airport as RYAN was conducting a brief press
cornferenc poke to LAYTON and. asked him why he was
leaving. e responded that his mother had recently died and he
wanted to leave. She did not believe him. As LAYTON walked
across the field to a smaller airplane she saw JOE WILSON pass
LAYTON a handgun told RYAN what she saw and RYAN
assured her he wou ave everyone searched.

She then saw STANLEY GIEG driving a tractor toward the
airstrip. They knew trouble was coming so they started boarding
the large airplane. RYAN and the press remained on the airstrip.
She stated to hear popping noises and saw the windows on the
airplane shatter, she immediately ducked to the floor. She
locked toward the rear of the airplane and saw PATTY PARKS shot
in the head. &the briefly looked out the window from a crouched
position and saw the heads of BOB KICE, TOM KICE and she thinks
JOL WILSON on a tractor adjacent to the airplane. The shooting
continuved for about five minutes. EENA and TOMMY BOGUE managed
to shut the door of the airplane. i

After the shooting stopped the survivors on the airplane
decided they would make a run for the bush. They were fearful
that others would return and kill them all. Vhen the door was
opened several of them ran straight into the jungle.
saw a wounded newsman lying by the airplane. She atte ed to
help him and convince him to hide in the bush. At this time the

¥/
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the situvation appeared to have calmed down and she saw the

other bodies lying on the airfield. She saw Congressman

RYAN's body on the ground and observed he had been shot in

the face. She helped collect the bodies and put them in a shack
at the airfield. £he remained at Port Kaituma at the Rum thop
overnight and Sunday she was taken to Georgetcown in the custody
of the Guyana police.

information as to brief
cescription, access to weapons (W), members of the PC, position
held, alive or dead and present location, regarding the
following individuals: 119

TIM JONES - w Hte/male, alive, scn cf Reverend JOKES,
PC, head of security, issued weapons.

JIMMY JCONES, JR - klack/male, alive in San Francisco,
PC, security head.

EDDY CRENSHAW - black/male, possikly dead, truck driver,
wantec to get out of Jonestown.

HERBERT NEWELL -~ black/male, alive, worked on "Cudgel®,
blamed survivoers for what happened at Jonestown, trusted by JONES

not necessarily PC.

JOHNNY COBB JONES - black/male, alive, San Francisco,
security worker (W).

JOBNNY JONES = black/male, dead, PC, public relations
work.

MARK CORDELL - w Hte/male, alive, good friend of STEVEN

JORES, security, possibly living with father in State of
Vashington.
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JIM MC ELVAHNE - black/male, dead, PC, head of

security for entire PT, sold property that was turned over
to PT in San Francisco.

BILLY OLIVER -~ black/male, dead, head of security,
brother of BRUCE OLIVER, also head of security (dead}.

STEVE JONWES - white/male, alive in Georgetown, PC,

can not be trusted, could conceivably carry on father's work,
natural son of Reverend JONES.

LEE INGRAM -~ black/male, FC, alive in Gecrgetowvn, wife

is SANDY BRADSHAW. Can not be trusted, held as withess to SHARON

AMOS murder.

CrPIS
Jonestown.
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CALVIN DOUGLAS - black/male, security (W), violent,
alive in Georgetown.

CLTVELAND NEWELL - black/male, alive in Los Anceles,
(W), Basketball Team.

Tnterral Ssecnuritv,
;s ANTEeINals Securav Y.

PAULINE GROOT - white/female, dead, chemist.

TCM GRUBBS - white/male, dead, archery instructor,
teacher at Jonestown.

MAFRIE RANKIN - black/female, security, PS supervisor,
did not agree with overall PT program, dead.

TEPRRI BUFORD - white/female, PC, verv close to JONES,
howvever, loyalty to JONES guesticnable.
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JEAN BROWN - white/female, PC, Inner Circle, returned
to San Francisco.

RENNIFE YICE - black/female, dead, PC.

LORA JOHNSTON - white/female, alive in San Francisco,
danrgerous, PSU supervisor.

VERA YOUNG - black/female, PC, Inner Circle, never to
Jonestown, security in San Francisco, carried weapon.

JUNE CRYM - white/female, PC in San Francisco, went
tc Jonestown for two weeks.

MIKE PROKES - white/male, PC, public relations wocrker

in Georgetown, photographer, cdangerous, wrote press articles
pro-Jonestown.

TIM CARTER - white/male, alive, PC, Inner Circle, might

possibly defect, loyalty questicnable.

SANDR2E BRADSHAW =~ white/female, PC, Inner Circle,
dangerous (V).

JUDY FLOWERS - black/female, alive, PC in San Francisco.

JIM and HARRIET RANDOLPH -~ (HARRIET cead), JIM - white/

male, alive, welfare worker in San Francisco.

LEONA COLLIER - black/female, PC, Inrer Circle, handled

money for PT, leading secretary in San Francisco.

DALE PARKS - white/male, alive, Resperatory therapist,
hated JONES,.
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BURRELL WILSON - klack/male, alive, Basketball Team,
security, not violent,.

CLAIRE JANARO - white/female, PC, never to Jonestown.

RICHARD JANARQO - white/male, PC, dead, purcheasing
agent for PT.

DON and BONNIE BECK -~ PC, Inner Circle, both in
San Francisco - (DON teacher at PT in Uriah), lost son at
Jonestown.

MARIE KATSBRIS - vhite/female, dead, PC, Inner Circle,
handled money for PT, was Reverend JONES' mistress.

TISH LERQOY - white/female, dead, PC, Inrer Circle,
agricultural szcretary ané income tax worker,

CHUCK BEIKMAN - vhite/male, security guard, illiterate,
alive in Jonestown, heldé for murder of SHARON AMOS,

JOYCE TOUCHETTE - white/ferale, dead, PC, Inrer Circle.

CHARLIE TOUCHETTE - white/male, alive, PC, worked on
"Llbatross".

MICHELLE TQUCHETTE -~ white/female, dead, on PC ir
San Francisco.

MI¥E TOUCHETTE - white/male, alive, truck driver (W}.
ALBERT TOUCHETTE - white/male, dead, coordinator (?)

STANLEY CLAYTON =~ black/male, alive in Georgetown, must
stay in Cuyana to marry a native girl.




